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148 ANGELES, a/0mm, mONDAY, MARCH 1971 

9:58 o'clock a.m, 

Vs 
,3 

4 

6 

THE COURT: All parties,. counsel and jurors are 

present. 

You may continue, Mr. Kanarek. 

MR. KANAREt: Thank you. 

a 
RICRAP,11 CABALLERO , 

called as a witness by and on behalf of the defendants., 

baying been previously duly sworn, resumed the stand and 

testified further as follows: 

DIRECT EXAMINATION (Continued) 

WE Mt, UNARM 

k Caballero, is the normal procedure for 

psychiatrist to do his own interviewing as far as getting 

the background o a subject is concerned? 

NR..OUGLIOSX: Irrelevant, calls for a conclusion. 

20 	 THE COURT: sustained. 

ZY MR. XANAREK: 

22 	 IZ 	Now, directing your attention, Mr Caballero, 

23 	to the time that you tore out a partici* of. the Susan 
24 Atkins interview, in 'which Jerry Cohen vas present. 

25 	 IS it a fact that you tore that out because your 

26 state of mind was that this would &crease the monetary 
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1 	value of the story, that tir. Schiller wai.going to send 

out? 

10 

11 

12' 

3 

14. 

3 

9 

15 

16 

2 fls, .17  

18 

20 

21 

' 22 

23 

24" 

A 

You knew at that time that Mr. Schiller had 

the tape)  is that correct? 

A 	Met lo incorrect. 

You knew he had- the December 	1169, tape? 

He had the transcript of the tape.. 

Q well 

I distinguish; you may not, but I do. 

All right,. 

e had the ,transcript of the tape. 

A 	.Thaes correct. 

And the transcript of the tape is the 

transcript that, subsequently appeared in the Los Angeles 

Times? 

A 	That's correct. 

I 
.25 

26. 
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18 

20. 

• 

28 

24 

?5  

26 

?c ,137 

Is that,  right? 

. 	Yes. 

Q 	And Was your state of mind such that you felt 

• that what Susan Atkins was saying in the portion that you, 

cut away, that that would decrease ,— let me withdraw that 

that that would be inconsistent with what you cult the 

transcript of the tape? 

A 	: Nom  

In what way was it not inconsistent? 

A' , You are asking me if my state .of mind was such 

. that I cut it out because of that, and my answer is no. 

Q. 
	But your state of mind. was that it was ingot. 

siitent with the .tape, the transcript of the tape4 right? 

A 	4y state of mind was that the shOrt conversation 

4.- -it was a negative attitude to what was in the tape, but 

can't tell you it was inconsistent,. as such. 

What do you mean by a negative attitude? 

She felt -- to.  repeat again 	that she had 

been hassled-and she had been through too much, "I said,, 

in essence, what the people would like to hear,' this kind 

of thing. 

But I didn't find" it inconsistent as such. 

It was just a matter of a few momentsw  a few 

• --She started, tci talk about e case 	that was 

my state of mind -- I did not want anything about the case 
. 	r 	 A 

• 1 

teinilt 	 7auc4 that was it 
t 4 
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discussed* thae Was my state of mind. 

41,L 	 Well, would you tell us, why was that so 
.t_ 

important when, just a,-,fest lanuteimeere ptvolvett  in view of 

tfie fact that kr`; Scbillet had the 'arisliiete. transcript? 

A 	lecause as. of that _date, had informed them, 

there would be nothing mare discussed about -the case, only 

about her 'background.. 	' " 

• And ao, I had that eliminated because that did 

not belong to them. Those messages,. those words, were mean 

for me, regardiug the ease. . 

•,. • 	As fax AS they were concerned, all the ..had to  

know was about the background. So, It started off: Where 

were you born? And that is where we .started. off. 

C7t. 	And your ,state of mind waS such that there was 

no violation of the gag order in using the transcript .of the 

tape as. r. Schiller proposed to use 

IS that your state of,  mind? Was that your state 

of mind? 

A 	No. 

My state of mind was that Mr. Schiller had • 

already boUght that„ he had it, and it was being published 

overseas, and there wasi no violation., as I isitig it, at that 

time.  
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10 
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20 • 

w. 

4 ' 

23' • 

• 24 

24 

26 • 

2 

6' 

25,78g 

your state ,of Mind watt that the sag order that 

Judge. Keene had ordered, the publicity order that, he ordered,, 

on DeceMbert4ei 10th, that, very aim* day, was not being 

Violated by your allowing. Mr. Achiller to take this tape 

and . 40 -With it as he proposed to do with it? 

A. 	That is correct, That had been don* 'before the 

sag order. 

4 	X0x$  during the interview,. when 	Cohen was 

present, when you, Mr, Cohen, the court reporter and Susan. 

Atkins were present .togother in or at Sybil Brand Jail, did 

you cause a. portion of the tape to be torn up during.,the 

very time that Mr, 'Cohen was there? 

A. 	R9* 

. la it your statement that the only time that 

you tore out anything from what the court reporter was taking 

down 	court reporter .with an instrument similar to 

that Which Mr. Mehlman is using -. the only time that you tore 

It' was after the InterView„. outside .of Sybil Brand? 

Ac ' That 'is my recollection, yes. 

4 	You mean you may be incorrect about that? 

may be, but I don't think so. 

. You. hay hive torn out something during the 

interview? 

Ai 	I don't recall . having done so. It is as simple 

as that. 

4 	Well,, on how many occasions during the interview 
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did Susan Atkins make statements that caused you to inter.. 

rapt the interview because these statements were statements 

involVing Mr. Manson, 

' 	recall that. 

• They were just gettini;; background information. 

donAt recall. I know we stopped occasionally 

for rest4  and things of that nature, and then we would 
, 

8 talk a' Iittle.bit, but I don't recall incidents or havinw 

to stop. There may, have been. 

;§he may-  have started to' seat something regardiAg. 

the case, and I said, "No,:not that,'' but I dontt recall 

that 3  though,  

• 16 

17 

18 

24 

22 

23.  • 

24 

25 

26 

12 

14. 
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6 

25191  

Wino  thoun, is your statement that there was 

only one sequence. of three minutes eacht that 'Moo vim *0 

mOre than -one. sequence on. that tape Wherein Susan. Atkins 

40011080 Charles Manson? 

A 	No. 

o many sequences during that interview did 

she discuss Charles Manion? 

	

A 	She may have discussed how she met him, whore 

she "gas and how long she Stayed with him, those kinds of 

things. 

' 	Now, at some time you, went to lir. Schiller's 

home that 4ey, is that correct? 

	

4 	Xncorrect. 

	

cl 	At some time you received a copy of what was 

represented to you to be g document or a series of documents 

that were going, to be sent overseas, ie. that right? 

	

A 	That is correct. 

Now, that 'copy 	how many copies did you 

receive? 

dourt recall, probably one. I 4on't recall 

if the one 1 received had already gone overseas or not. 

	

. 	'Where were you when yoll received that copy? 

	

A 	X tion't recall; I. think it was left in my 

office and then eventually I got there.. 

In other words, I cannot tell you whether 	is . 

the next day, two clays later before the story appeared*  or 

9 

10 

12' 

13 

14 
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3.4 

17 

18 

• 20 

21 

22 

23 : 

24 

- 25. 

'26. 

afterwards. • - 

Q What was ,the disposition of tha,:• Otte copy, Mr. 

Caballero? 

It was • left:  in my files. 

Where is At right now? 

A 	In my files. 

4). • .That same copy is in. your filo*? 

A 	-To Ili knowledge, yes. 

g Have you had mesa= to look itt it recently? 

You don't know whether it is there or not? 

The lest time t as it,. that is Where it val. 

A 	Whoa was the last time you saw it? 

A 	,Ages ego — months *go. 

Now, on December let, 1965, when you taped Miss 

Atkins at your office, 	you, have that in mine, 

A 	Yes., 

Did you 'tell .triso Atkins that she was being 

taped? 

A 	Tea, I certainly did. The microphone was laid 

out Tight in front of her, similar to the one that is in 

front of the prosecutors there. 

And was right on my desk as she sat, 'opposite 

lie, and we discussed the fact that we were taping it and 

reap 	.tom,  

I never taped Miss Atkins without her knowledg 
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15,  

16. 
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t• 18 

19 

21 

.22 
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2i 

neVer. 
Was there any representation given to Mao 

Atkins as to why' you- were taking her to your office and not 

to another law enforcement facility, if you saw fit to take 

her out of sybit Brand? 

We did not discuss the question of whether or 

not she is going to my office, as distinguished from a 

police facility. 

There 'tist  s an explanation and a reason for going 

to my office.f 
4 

7 	Weil, what was that? 

Orse of 	preferred it, 

Secondly*  from a corium acute point of view 

aid not 'have''qua order to tape her at Sybil 'ltrancl• You 

cannot bring recording, equipment in there without a court 
I 

-order. 

Thirdly*  I -did not want her giving.me a whole 

recitation of detailed facts of approximately eight murders, 

there' at Sybil Brandt  that I knew would take hours and hours 

and have people watch it being recorded. 

She preferred being some place where we could 

be a little more comfortable; I though.t she would be a lot 

more comfortable and more at ease in sly office. 

We discussed the fact she mad be eating' 

Something, differently, and she would be out of the 

confines of Sybil Brands 
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That is what was discussed and that it what was 

done.: 	• 

	

. Q 	Ifou did not consider taking her to the Los 

Angeles rolice Department on Los Angeles Street? 

A '' No, I did not consider taking her there. 

	

Q. 	There she would not be: viewed by anyone from. 

Sybil. Arend, would' 'she'? 

• A 	NO apparently not.. 

Q Now, is, it a fact that you discussed the tape 

which finally appeared. in the Los Angeles Tips, that ;You 

actually discuised that tape on December 5th, 1969, with 

Mr. Setti/ler and Mr-.' Caruso, is- that true? 

	

A 	Either o December 5th or December 8th, I don't 
. t 

.know which. ' • • 
74 	 t 

— 	• - 
• ' 1,1e„discutsed T4th Mr.. Schiller, yes, I discussed . 	. 
• ) 

	k 

it -With hitq %%• told milt hid ,such a 'tape, outlining her 
16 

role and participation 	these various- iiitidants. 

11. 	 At the tie'you ascusSed that with Kr. Schiller 

19 'vete you aware of "the ,raing,:of th.a.i.inited States Supreme 

,Court in Sheppard VS. Maxwell? 20 
VGLIOSI: That is irrelevant, your lionor. 

22 	MR. UNARM It is relevant, your Honor, to show 

23 
 his state •of mind as to 'whether he knew what the law was 

24. 
 in, connection with publicity. 

• BUGLIOSI: It is irreievant 	far afield. 
2.5  

6 	THE COURT I Sustained. -2 
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BY Mi. MOM:. 

,Niito*  you testified that you had an uaderstanding 

3 	thAit the,story would be secret,* isthat right? 

• You had`in understanding with 14r. ichiller that 

this story—you:141v Secret aglar as thellnited'Statea 

 

3* fis.. 

  

was concerned? 

At 	'Test  that is correct, 
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4 	Well, was your state ot mind such that with 

mass communications what. they are today in the wOrld, that 

you believed that What was sent overseas would not immedi-

.ately be returned to this country? 

Did you believe that? 

No. 

4 	And so your state of mind was that you 'knew this 

Was all a shaml 

No, 

4 	No? 

Well, what was your state of mind ax' fa; as the 

return of this material to the United States was concerned? 

I will g0 over it again, Mr. Kanarek. 

To begin with, after there is a Grand Fury 

/ndietment returned, it takes approximately ten days for 

the trantirlpt to be available for defense counsel, 

When that transcript is available and given to 
• 

OQUIVeli.414  riled. mAth,the.01sWS Office)  and you must 

beai in• Mind that My az alyais and my state of mind was as a 

result,  eight,yeare,experienc! in the District Attorney's 

Oftide; stani .or which were appearances of bringing oases 

before th* Grand,Zury,'an&also years as a defense laywer . 	# 
in whiell many times I represented people who were charged 

with crimes in which the Grand Jury returned an Indiotment. 

Therefore, it was my state .ot mind that within 

&matter of ten days everythTng, that Susan Atkins had 

go 

22 

• .2.g 

24 

' 25 

26 
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2 

3. 

testified to at the Grand Jury would be a matter of public 

reoord4 that the newspapers would have it and everyone els* 

would have it. 

The story that Mr. Schiller was printing was in 

essence and nothing more than that which would have been 

& matter of public record within 24 hours after he 

distributed it, maybe 36 hours. 

Now, it is also my understanding that the most, 

Or the worst. that could happens  is that this thing which 

would be a matter of public record on Mondays  might be 

disseminated back to the press here, approximately 504 words 

of its  maybe that Sunday. 

But in essenee- s  it would make no differenoe 

because that very same thing theys  the public, would know 

in more detail the next day. 

Unfortunately, the next day, through no 

knowledge or mine, the Court issued an orders  and in that 

order he: ealids  We are not .  going to dieclose the Grand Jury 

transcript until all of the members, all a the persons 

'indicted, haste a copy 1 " 

mat ifizaZza;y, state of--mind. 

I had no way of knowing that very story, 
v 

which .X antitipated,would be a matter of public record 

within a 24-hour period, would then be held back by the 

Court. • 

4 	On December 101  1969, you knew of the publicity 

4 

5 

6 

10, 

12; 

14 

15 

16, 

19 

-20 

• 

22 

23 

24 

25 

26 
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• order, right? 

Ar 	That is correct. 

4 

4 	Did you attempt to approach Judge Keene or any 

Jude of the Superior Court in order to get an injunction to 

enloy Ar, Schiller from Wang. that.storyt 

Ho, 

4 	And what is the reason. that you did not go to 

a,audge pf the Superior Court and ask for an order, an 

ini-unctiOn.t0. restrain 	Sch*ller,from using this story? 

BUOLIOsI; That is artumentative, your Honor; 

irrelevant alssOi 
12 	

THE 60=4; You may answer, 
13 

	

	
WIT4344 Zr. Schiller already had the story; it 

belonged to him. 
15' 	 As I told .you, it was going to be published 
16 overseas. I never ,gave it any thought.. I figured the 
17 Order is out. From this point on I will not give them any 
18 information regarding the case; that which was iiivion to them 
19 waa 4:Avon, prior to the order. 

BY a. SASAREK1 That does not answer the 
'21 

question, Mr. Caballer0. 
• •g2 

	

	
The question IA, you certainly know that there 

is in the Superior Court a Department of Writs and 

Receivers, is. that correct? 
2$ 	 A. 	That's correct, 
26 	 4 	And you know that that department Josue* 

• 
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x 

4 

temporary restraining Orders„ orders to show cause as to 

why there should not be preliminary inj•unctions, and issues 

permanent inpnctions, and all of that, 

Right? 

A. 	Yes. 

4 	Did yOu do anything to restrain to restrain 

the movement of this material from Mr, Schiller to the 

places that be wag going to cause it to be moved.? 

A. 	No. 

4 	And did you do that -- did you refrain from 

doing that betause you felt that that would interfere 

with your,:Making moneyt,  

Ai 	NO. 

' KR. HUMANS': Argumentative, your Honor 

- Withdraw the obaeCtiOn,„ itts already been 

answered. 

• 12, 	AL: XANAREK: 	d you request of 	Schiller, 

did yo4 ask him that„,in view. of'the fact that,there was a 

publicity Order, that tie 4iiaty and that the respect 

that that order deserved shOuld be 	should be something 

that Er. Schiller should, give attention to? 

A. 	NO. 

4 	And what. is the reason that you did not even 

ask Xr. Schiller to stop the doing of what he was going to 

'do in view of the fact that you knew that, as an officer 

.pf the —court, that &publicity order was inexistence?' 

'5 ' 

7-. 

8 

9 
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1 

3,  

A 

7 

.a 

9 

Kanarek„ the story at the time or the 

publicitiorder, at the time the publicity order came out, 

belonged to kir. Schiller. 

/ stopped allowing him tit have any further 

infOrmation regarding the actual case itaelf. 

.1 abided by the rule, but as far as my. conduct 

with Er. Schiller was Concerned, that had already been made 

and consummated on tg part, as far ao my state of mind waa 

concerned. 

Did you: know that the Superior Court has the 

power to grant injunctive relief, right? 

Yes, 

4 	Ay question is, why did you not even ask 

Ar.. Schiller not to go ahead in view of the fact that you 

had knowIedgeof this Superior Court order? 

What is the reason that yoxi did not ask him to 

refrain? 

10; 

11 

12 

13. 

14 

15 

1-6 

17 

18• ' Nr. Kanarek„ my Contract with Mr. Schiller was 

already ever and executed. 

That story now belonged to him. 

I think I would be the person in the least 

position to ask him to stop, because / would be violating a 

oontract with him if I sought an injunctive order and be 

could,h*ve sued me. 
f 

I did not have those thoughts in mind. I am 

merely reiterating them for you now. 

20  

.21 

• 22 

24 

 

I did not give that any thought, The contract 

  

. 	• 	' 
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15 

16 

was executed)  the order came out; I obeyed the order from 

2 
that point on, and it is as Simple as that. 

4 	Didnft you think of obeying the publicity order 

On that day Of December 10th? 

5 
	 A. 	Yes, / 

BUGLIOSIT Argumentative and irrelevant, your 

'7 normal. lie already testified to this. 

TIM COURT: The answer is in. ,Go ahead. 

. BY MR, KANAREK: May I have an answer to that 

10' last questionl *r. Caballero? 

THE, COURT; It wad. answered. 

12 
	 UR. KANARBItt ?arson' 

TA4,COUATt It was answered, 

R. RANAREK; I did, not hoar you. 

THE COURT: It was answered. 

MA. UNARM Very well. 

Q 	BY MR. UNARM Did you, Mr. Caballero)  did you 

do anything to protest the publicityorder, anything 

AtatsoeverI  to protect that order that aUdge Keene ordered? 

YeS. 

14 

17 

20 

'21 

22 

23 

24 

• 
25. 

26 

rc 

, 
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iniAt7 

A 	I did not give any further informstiOn regard- 

ing the ease.., X tore up approximately three minutes of 

testimony, or rather„ statements that Susan Atkins made 

that evening. 

That is *hat I did. And from that point one. 

I did not perlain .t *ni/More diSsemination about the facts 

of., the oasis.- .., 
Then, directing your attention to the vsaterial 

that' he already had, the transcript 'of the December L, 

1969, tare,  ' 

Did you do anything at tbstt time that.  yon 

iulteW the publicity order was' in eXiStenci, from that time 

on, -did you do anytit4n,5 to restrain the publication of 

that material? 

A 	NO. 

Now*  you say you have been to 'Grind Jury 

hearings yourself and presented matters to the Grand Jury; 

is that rftht? 

That is correct. 

, Is that correct? 

Yes. 

Is yoUr experience such that the foreman of the 

Grand Jury instructs the witnesses not to discuss their ' 

teetim0110 

1111gLIOS1.; Irrelevant, your Honor. 
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THE Cana:Sustatned. 

2. BY MR. WARgE: 

	

3 	S • 	In this particular case, did the foreman of the 

Grand Jury instruct the witnesses not to discuss this easel 

fOGLIOSI: Irrelevant.*  and .call for a 4031.01010.01% 

and hearsay* 6 

	

7 	 Th .COURT: Sustained. 

gr MR. .1tANAREK: 

. Now, you, at * time when Susan Atkins was going 

lU befOre the "Grand Jury.*  you knew what she was going to say 

11 because of what had gone on in the December 1,. 1960*  tape; 

that right? 

	

73 	 A. 	• Yes 4 

	

14 	 Did you do., anything to cause the. statements of 

15  Roni. Howard and Virginia Graham to be presented to the Grand 

	

. 16 	Jury? 

• 
MR, BICMIOSI Xrrelevant , your Honor. 

tQIIRT1 The answer is in, Mr. Bugliosi. 

lUGLIOSI:., Vithdrow the objection. 

11Y-.MA. WARM: • r  

Abere k some retiton, Kr. •Pabaltero, that this 
, +1,  

purported soreesieoithisi:oi404 this verbal agreeaent Om; 

ydu speak of that, took place itCcohneCtion with the District 

Attotneyts office., is there some reason that that vas of 

redixaed to _iimiting so that Susan Atkins would know with 

18 

19 

21 

22 

:23 

25 • 

26, 

4-2 
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A Us. 

great precision as to .what WaS the substance ind what Was 

the 4letttil of the agreement? 

'• A . Yes. 

Groan practice is such that these agreements 

area' mot written down. It is just normally done. These 

people are lawyers,, professional people. You make an 

agreement and you keep it. 

It is rare that any of these agreements are 

actually ever documented in that manner,. unless it is an 

izastunity Matter. 

• Q • Well, Mr. Stovitz saw fit to turn it into* 

wrAting; right? 	. 

A 	A memorandum of -what we had stated. 

Dia you ask that anything be put into writing 

• an to what Susan. Atkins' arrangement was? 

A 	No. 

Did you bring Susan Atkins to the meeting? 

A 	'No. That is not common practice either. ' 

Well, whether it is -commi' practice or noti 

Mr, Caballero)  did you do this? 

A 	No. 

4 	IS there some reason, other than this whet you 

call:Coraion practice, is there some reason that you didn't 

Jaaie'Sitsan Atkins there sq that she ,would know exactly 

what the status of these: PrOceediugs 13:appened to be? 

1 

2 

4 

6 

'7 

A 

9 

10 

.11 

• 14 

16 

17 

18 

19 • 
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3. 

2 

3,  

6 

7 

9,  

10 

4a 

14 

is 

• 'What is the reason? 

A 	'The VeaSon is that Susan Atkins was in Sybil 

Brand« T am her, lawyer charged with the responsibilLty of 

her life,. I have to do it not by going back to Sybil 

Brand' and bringing her out each time, but. rather 'by meetings 

with the District Attorney, reading. 'the transcript*  discus.,  

lions with the police, discussions with witnesses. 

Igtou. donit bring your client along for all theft* 

things. You do your job in the manner that you thittk it is 

best to do and,prtipti to do. YOU hOid your meetings when 

you have 	. And that is what you do. 
r 

r.,  

16 

17 

19, 

20 

21 

22 

23 

.24 . 
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26,  
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4 	But when, yOu come to the final culmination, 

when you CoMe to the place that there is a so-called 

arrangement -- 

/ea? 

is there any reason why you didn't bring her 

and, have her informed in detail as to what that arrangement 

was, Mr, Caballero? 

A. 	Yes. 

The reason is that your question assuMes some-

thing that is wrong. I. did so inform her. She knew all 

about it. 

4 	But now we have this problet of interpretation. 

That problem wouldn't exist if there were a writing to 

firm up this arrangement; right? 

A, 	NO, I don't agree with that. , 

When your money was involved, you got an 
4 
attorney-in-fact arrangement with her. You didn't rely 

4on her-verbal rioregenta.4ion,4s to that. 

BVGLIOSI,?, ArgumentatiYe. 
4  . 

Olt CART: 'Sustained- 

Ma, KANARB4,4, , 4 	Did youthink, about having' a 
• 

.writing and then reject it/  Sri. Caballero? 

fi don't understand your question. 

4 	Did, you think abOut having a writing with the 

District Attorney's Office as to what this arrangement 

would be? 

3 

4 

8 

9 

10 

14 

15 

16 

47 
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Did you think about that and then relect It 

after thinking about it? 

Mo. 

4 
	 In other wordso  you never even thoUght of it? 

Vhat,s right. 

Well,, having in mind this arrangement with the 

7 
 District Attorney's -Office that you have spoken or, the 

difference between second-degree murder and first-degree 

9 
e murder is,significant; is that correct? 

10 
	 Yes, 

it 
	 What was the arrangetent, for instance, 

directing your attention to item 3, "the extent to which 

the District Attorneyls Ottice mill Assist defense cc upsel 

- 14 
in an attempt to seek less than a first-degree murder lite 

is sentence will depend upon the extent to which Susan Atkins 

continues to cooperate," 

Now, that language requires interpretation, 

first of all; right? 

A. 	Yes. 

4, 	And requires maybe tour or five people 

remembering a conference; right? 

' It requires the District Attorney and myself 

reeembering that which we, ha re already agreed upon. 
) 

liople resign from the District Attorn4114 

Office, they,become Attorney Generals, they,go their 

26 separate wa 	. 

1 	t 	' 

14,  

• 

' 	13 

16 

3:7 

19 

o-  • 

21 

g3i 

24 
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24  

10 • 	25 

1&b 	 26 

2,5,0110 
, 

Card, you tell, us. What was,  this extent that she 

would ooixperate.with the.Dietiiet Attorney in order to.get 

secotd,,degree.murder? 	- 

1110, 147. Katarek,I depended on a great ,may 

factOr* suchas,'ObViquely,' the primary one was whether 

she would, it fact, testify at' the trial itself against the 

0074etendanti,  

That would, at course, be the primary ob4ective, 

SecondlY:there were Other things, such 4$ 

what other informatita she could giVe regarding other 

possible witneases, 

Third, what other evidence she cOul4 lOcate„ 

such as the clothing, the gUhs, Other bodies; things of that 

nature, 

Thie was the kind of.tooperation that T mean, 

and this is the kiwi of thing that each time she would go 

out and do something„ I would say, ',Okay. Now shell** 

done this For you. Stint f, let's remember this 

And we would talk. And there was an under. 

standing among the people in the field, with the best 

interests of society and Susan Atkins.in mind, always 

bearing in nind that that was the primary concern. 

4 	Your primary concern was society? 

A. 	No. Susan Atkins. 

Listen, Mr. Xanarek. 

.4 

 

1 

l• 

3 

4 

:6 

10 

11 
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251r  

Your primary concern was.Susan Atkins? 

Yes, 

Then, why did you not firm this up before you 

.; went to the Grand Jury as to what would constitute' a second 

degree arrangement? 

'6 	 A ' Mt. Xanarek, there are so many variables that it 

would bo impossible to "firm It up." 	• 

Q 	Will, you could rcfuse to allow Susan Atkins to 

9 go to the Grand Jury until.  it was firmed up; that was within 

.10 • your power; is that right, Mr. Caballero? 

ii 	 A 	firmed up that part which I felt was most 
12: 	isportant,' he:r 

4 	Well, you didutt feel that this other aspect 

14. .; was worth firming up? 

• 	A 	I just :fttiished telling you, Mr. Kanareic.. 

There' are too 'many variables that conditioned the other. • 
aspectii,' 	 t 

so, in other' Wordit,, there was ita condition; is 

that what', you. Aire',  
• 

A 	No, that is not what It's saying. 

•Then;,i0ad ,yowtel.1 4 what were: the condition'? 

How .would Susan Atkin*, if she had an LQ of 199, how would 

she know 'what Conditions she would have to meet unless you 

told her? 

A 	Xr. Kanarek, l .discussed many th.ings with my.  

client, but r had to make the determinations as to hoW the 

5. 

• 

19 

20. 
2): 

22 

23 

'24 

25 

26 
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I 	case would be run, as to whet was in her best interests, 

and. we *ere .doing this with. the understanding that there 
• . 	were pony things that the police needed and wonted to know, 

and'as we cooperated with, them, it would all incur to her 

P: 	benefit; things such as the fact that no matter what she. 

6, 	told them, what she found fox them„ what she did, it could 

7 	not be used against her. 

On the other hand in spite of the fact that 

she gave up nothing from a legal point of view that Could 

• io 	be used against, her, She got in exchange for that her life, 

and probably would have gotten more had She continued to 

12 - 	• cooperatA 

Q 	Where .does this agreement reflect that none of 

3.4 	the things like:finding the clothes. and all, of that, none 

15. 	of the 'things of that nature that she pointed mot', would be 

used against her? 

Where does this agreement reflect that? 

A 	fix, ganarek, that agreement, as you pUt it, is 

19.. • a men.1,Oranduat written by Mr. Stovitz as a recollection,, a 

. 20; 	condenicatinn of a conversation in 24r. Younger' a office, 

l'he agreement that I am speaking of includes not, 

only that, but all of my conversations with Mr. atovitz, 

23' Mr • 1141,14)st and the Police Department from the ver.i.  

' inception that we began to cooperate: 

And as I told' you before'  I had complete 	and 

26 	still'.  do. -- confidence in the fact that they would abide by 

4 

16 
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1 

2 

4 

5 .  

7 

10. 

14 

whatever agreement. and understanding we:bad;:.„ 
, 

So, if iiit,% BuglioaforNi. tilvitij both of the*, 

left the bistrict.Attorn0Y1&.MAegp,'  how vtrild this be 

conveyed to their successors? 

	

A 	In the very same manner that people convey 

'information and communicate, by merely talking on the 

telephone, and discussions with persons. 

And I have found that there is sw4t professional 

courtesy in the County betweeu, attorneys. 

There is a lot of profeseiftal courtesy? 

, That's Tight. 

But there are taisutderstaridioge elsol Liget 

that correct? 

	

. A 	'That can always happen. 
15 

.4c fis. 
10 

17 

18 

19 

20. 

21 

• 22. 
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25,812"  

4 	People 'understand the ppaning of Words)  and 

what is reasonable to one person may not be reasonable tiS 

another person. 

,41 -: 	Even when it is in writing. 

4 	Yes, even when in. writing. 

: Correct. 

But it tends to be less when it ie in writing) 

doesn't. it, Ar
.

Cab llaro 
	1, 

1 wouldn't, say that. 

4 	You don't,agree with that? 

Noi 

4 	Well„ was there anythin about December the 5th, 

1969, that was magio7 

Did the Grand jury have to hear the case that 

day? 

Zat„ BVOLIOSI: That is irrelevant.. 

THE COURT4 Sustained. 

MR,• KANATIMI 4 Was there some reason, Mr, Caballero, 

that you know of why December the 5ths  1969 had to be the 

date that the Grand Jury heard these matters/ 

fut„ BUGLIOSX; Irrelevant. 

THE COURT: Overruled. 

you pay answer, 

THE IITTNESSz I don't know. 

That is the day that she was subpoenaed, 

That is the day that I produced her. 
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2 

'3 

• 

MR. KANAREK: 4. 	Right, 

So there was no reason whatsoever that you. 

could not have you say you had her best Interests at 

heart and all of that -- there.  Is no reason at all you 

couldn't have said#  "Let's firm up the . second-degree 

arrangement before she goes to the Orand Jury." 

Did you ai* anybody about that? 

Far from- it 

I wanted her before the Grand Jury as soon as 

possibleo  because then I knew I had, my deal clinched all the 

way because before she gets to the Grand Jury,. if she 

decided. not to testify#  then we had no deal. 

4 	$00  you b a feeling that Maybe she wouldn't 

testify. Did you feel that maybe it wouldnt be her desire 

to continue to cooperate if you waited' a day? 

L 	Do you want to know what my state of mind was 

regarding that? 

4 	Yes. 

Hy state of ntthd was that the longer she stayed 

In Sybil. brand, the sooner Charlie Manson and moms of the 

females would get to her and talk to be and toll her not 

to testify. 

lhat was my State of mind. 

Albeit was your state •of mind? 

6. 

8 

9 

10 

it 

12 

20 

21 

22 ' 

26 

That is correct. 

.And youristate _of mind was such that you felt 
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4 

5 

6 

7 

, 9. 

1Q 

11 

12 • 

" 

there was, isOme reason that she might not testify? 

Thatis riiht. 

I see. 

Now then, directing your attention, . Mr. Caballer 

at a later time she met with Are :,iamon; right? 

A. 	That is correct. 

And she met with Mr. /:anson at a. time that 

was how long after the tite when you were with Mr. Cohen and 

she said what she said and you eauupd this to be ripped up? 

A. 	1"e110. l don't understand your vestions  Mr. 

Kanarek. 

What do you mean by oause this to be ripped up? 
13 	 Do youutian everythin4 she told Mr. Cohan? 

It 	4 	What you say was three minutes. 

15 	 It may be a month, two months, I don't recall 
10 

the dates. 
1/ 

	

	
l- amMale the dates can be verified, whatever- 

they were. 
19 '4 	It was an appreciable period of time before 

20 that; right? 

1' would say the meetinc was in March sometite, 

about three months later. 
23 
	

All right. 
24 
	

tow many months later? 
25 	 ,i think about three. 
26 	 In this interiml 	Caballero, did you have a 

84 

000033

A R C H I V E S



5 

.4 

7 

„ a, 

'14'  

12  

14 

1,5 

• 1:1 

'19 

21 

22. 

23- 

24 

25 

2 a 815 

PaYehiatrist come and visit berl 

41, 	No. 

All this time you never did? 

Vo. 

4 	Than. at some 'time oho met with Mr. Manson; 

rightT 

4 
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.6 

' And yott were present when she met with Mr.. 

Manson; right? 

A - :That is correct. 

44 
	

Would you please tell us, Mr. Caballero, at this 

time,. when she met with 14r. Xanson, who was present? 

A, 	Mr. Monsen, her and me. 

AU right: 

And would you tell us what was said by you, 

by ,fr. Manson and by Susan Atkins?' 

A 	Mr. Kansrek, the conversation was primarily 

between Susan and Mr. Manson. 

They, tisiked, as I recall, about general things. 

One a the first things they wanted to km* was 

whether or not either one had gotten to see Linda Kasabian • 

yet? „And they 'wanted, One of them or the other, should 

See Linda iasabian and talk to her. 

There was -Conversation about - 

Befare yon prodeed, let me ask you this-, if 

'ay interr4upt• yati just 0'1141 a minute, Mr. Caballero. 

A •, 	Yes. 	r - • 

Did you. anything to' use t tape recorder to 

record everything that , Wagt said.,. bb these people, including 
. „ 

yourself? 

A • No. 

You made no such request to the Court for that? 

A No. 

4d-1 

• 

4 

10 

11 

12 

14 

i5 
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17 
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To preserve for all -of here the exact Words that 

would be uttered? 

A 	NO. 

Mr. Manson was not my 04.14. 

Q 	Illy question is, Mr. caballero; Did you sea 

or dJ4 you; do anything 7- seek a court order or say kiind 

7 	of relief so that you. wOuld 'have a tape recordett • 

A 	No. 

Did 14r. •NanSon refuse to make a tape recording? 

I never asked him. 

Q 	The .question is, Mr. Caballero; Did he ever 

iz refuse? 

never did, did he? 

14 	 A 	I, have no knowledge, of that. 

is 	 Q 	You didn't do anything to slake permanent that 

16 	conversation, did you? 

17 	 A 	That is correct, 

. Tell US what you say occurred. 

19 

	

	 Argumentative.;  your Honor, 

THE COURT; Overruled. 

21 	 You way answer. 
22 	THE WITNESS,: I tried to take some notes but they 
23 	were, talking too fast 4 ., 
24 	 In fact/ .  Mr. Manson 'expressed his displeasure 

wortfa; iaying "What are you doing that for? What do 
• 

26 	
YOU:bite to takeiwtims for?'",  
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I r ti  
they last ute. 

• A,. Mr. Kanarek, it was almost as difficult as 

UncleretanaingIour qUeations. 

I see, 

Then, if such be the case and you felt there 

At stn~ points the conversation they began 

to talk An sort of a double talk, or pig Latin, whatever you 

'want iwcall it„, to, , my  exclusion. go,,they will have to 
s 	, 	.  	,, 

teil you whit was' ittually, 'nald,'.... , 

,Uowever, there, wer4-other ithings they said 

which, were in kiiiilish. But when'they reached that point, 

Tell us the pig Latin. Give us the exact -words 

uttered. 'Give us the exact words uttered, Mr. Caballero. 

was" something that you wanted to do to protect your client, 

why 'didn't you get a tape recorder7 

The court reporter is taking down every word 

X apt uttering here, You didn't bring a court reporter for 

her interview, did you? 

	

. A 	Xf you want to know why I didn't bring a 

•:taps recorder, I will, tell you. 

Yes,. 

	

A 	felt, my state of mind was, that if I even 

introduced a tape recorders  that Mr. Manson would not have 

a meeting with her. 

The point is that you never even broached the 

7 

9 

, 

.5 
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17' 
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You -asked me for my, state of mind and I have 
answered you. 

Did you, ever ask him? 

A 	Ha. 

My state of mind was that he would not even 
6 

Vaget; with her if I bVoached it. He would think, that We , 4 

Wet* recording, 111.m .surreptitiously. 

Aid that scared you? 
1 " 	 ' 	• 

" A 

A 

Then how ,do you know,ualess you ask the man? 
• 4 	• 

A 	Because had si4ked With Mr. Manson Mice 
before and X had formed my own opiniOns. 

fls15 
16 

18 

19 

1 

10-- Do you read mindsy r, catailieToi 

No. 	• 	• 	• 
12

13 
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4 	Out you never even asked him* 

No. 

You, never asked him? 

That's correct*  

4 see* So we are deprived of the guttural 

language, or whatever the pig Latin ,was that you are speaking 

*f? 

No, we are not, 

4 	14114  then, give' us the exact pig Latinese that 

Mr*• MansOn uttered.. 

A, 	No, we are not. deprived, Mr* Hanson is here, 

:Wen, my question is from you, Mr. Caballero. 
you art deprived from me of it, yes, They 

" P.P01W in a language unfamiliar to me, 
4 

4 f Ny,quist4on Is- thtn, Would yOu tell ue what 

you heard* 

' 1 cot a not Make. it .944 It was just rambling 

sort of words which would seem tO be connected in some form 
, 	• 	- - 

or other -that'they-both Seem'tounderstand, much to their 

satisfaction and much.t0 my diemaY. 

4. 	I site. Well so you did not understand any of 

it, is that itl 

I did not understand that pOrtiOn Of it. 

There were other parts where they talked Of 

Linda Kasabian. 

• There were parts they talked about the 
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Psychlatriat and he did not Want to see a psychiatrist. 

2 	 He .said„ "4" you see * psYchiatrist and the 

3  psychiatrist says that you are not' able. to understand, and 

4 then Only, the lawyer ,can speak ;or you, and then he has you 

5 : in his hold, Therefore you should not go see a psychiatrist. 

6 	 "Are you afraid Of the gas chamber?" 

7 	 She said, "No." She. said, uln fadt„ I rather 

like It," 

And So_ he told herl 

"Pkay, now that you understand all this, and. I 

have told you all these' thingsa" he said, "you lay qut 

everything I have told, you in your mind-  and lay out every- , 

thing he has told yOu in yoUr mind, then. look to the 'answers 

and then you make up your own mind." 

	

' 4 	That is what 'be told her, "You make up your 

own mind?" 

	

Ati 	That is 'what.  I indicated atter that meeting be 

told her, that She make up her own. :mina; and two days later 

she got another lawyer. 

	

4 	.And, Mk. Caballero, it, Manson told you 	or 

I will withdraw that, 

In your presence, Mr. Manson indicated to her 

that, it she got a psychiatrist, the psychiatrist might find 

something wrong. with her perhaps, right? 

25 
	

• 	A. 	The psychiatrist would put- bar in a position 

-- my understanding of that conversation was that the 

8 
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psychiatrist put her in a position with the Court that 

then only her lawyer would be able to speak for her,„ and 

she 'would,othen belong to -the Court and the.lawyer. ri  

Therefore, he did not want her to go to the 
, 

psychiatrist. 

- It waa Something .ibout- what she would sty to 

the psychiatrist that might get hei pat in a mental 

indtitution; is that ,right? 

A. 	No, 

there 'was sOicething he said that she 

would belong to the lawyer and to the Court. 

You interpret that to mean'that she would be 

deprived Of her own free wiI14  right? 

This is what he waa in effect conveying to her)  

yea, 

And if she.were deprived of her own tree will, 

the way that would come abOut u'ir she were declared 

incompetent? 

I dein *t Rnow If that is what hi meant, 

I would inter,  that, 

You would infer that? 

Yea, 

4 	It she were incompetent, she could not testify 

against him; isntt that right Mr. Caballero? 

It she were declared incompetent* 

But Mr. Manson told her to stay away from the 

9 
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1 

2 

'6 

s. 

• 113 

,11 

12 

18, 

'14 

16 ,. 

17 

19 

.20 

• 

23 

24 

'25 

26 

psychiatrist, he Old not ask her to e a psychiatrist, 

so she would be declared incompetent, AO she could not testi—

fy against him, did he? 

A, 	I don't know why he asked her not to see him. 

Re 40.4e it plain she'ishouI41 not see a psychia. 

triat, then she would belong .to the lawyers* 

4 	And the results we have just been speaking of 

Would ensue. t  right? 

'A. 	I don't know about that. 

4 	That is a reasonably good probability.. You 

are a ma who has been in the District Attorneys Office and 

you practice law. 

MR. BU4LIOSI: Calls for a con41USiOn• 

COURT: Sustained. 

Q- 	BY MR. KANAREKI Now, directing your attention, 

then, Mr, Caballero, you mentioned, m  notes indicate, that 

you used the word !'trUthfully".. 

A; 	Yea. 	' 

4 	'That Susan Atkins was to •testify truthfully? 

•Y,A1 

4- 	Whet Was the criteria, by this gentleman's 

agreement, this empathy and all of that you had with all of 

these people in the District Attorney's Office? 

haw would this .truthfully be determined? 

If you taxi disprove what she said, then she 

lied. 
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1 
	 It you,Can prole that what she• said was the 

Muth, then she tOld the truth, the way you would in any.  

, case. 

4 

	

	 ',Is that what you people spoke about, that it 

it CouId.be.disPraved0  then,this.would be deemed that she 

• 

•  A, .14*. 

then, hew would this truthfully,;  how 

would it.be determined?. 

WhO was going to be the big brother to 

-determtrie this?, 

' 	4' 	lie did not speak of that. We merely spoke Of 

the word2truthfa1 as lawyers we understood there are warn 

Of prOVins or disproving.allegations. or facto or figures. 

This is what we understand. We 414 not oy 

and define each.term,, 

Were you going. to hive a rind, coUrt or a 

kaingOoo cOurt? 

ROw were you acing to ascertain what was truth. 

fill 1141110ibiller01  

& 	 Icanarelt if. a point of the testimony of 
,  

Susan 4kips was provenlaternOt to be so by other 

competent evidenceOhen:Obviously she lied. 

-Who it goins to, be the judge, Mr. Qaballerc? 

Just the facts, Ar. Kanarek2  the truth, that is 

all. 26. 
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But whe,was goins to jud5e its  who was going to 

judge whether SusarLAtkins was telling the truth or not/ 

M. BMIOSII irrelevant. 

THE COURT: Oveiruled, You may answer. 

riliE WITNESS: That would be -- it would be simple to 

ludge. 

Suppose Susan Atkins had saids  "On OctOber 441.- 

and-‘0''X VaS. at this location,,4" andsuppose she testitied 

to this poi,t4en.he Aintrict Attorney were to bring 

doeumentn to show on October so-and-so 	and assume that 
time waii very vital, to ;whatever testimony was given and the 

date was very important 7— syppose they were to show by 
documents and evidence she-wat in fact in Jail on that day. 

It would be a, showing she lied about something. 

It was as simple an that. 
• 

6 

7 

11 • 

12 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

" 22 

23' 

24 

• 25 

26 
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Q 	Who will going to .decide it, Mr. Caballero'? 

A 	It would have been decided by the peraons who 

formed the agreement, by looking,at what was said and not 

said and discussing it and determining it,. if that ever 

would come to pan. 

4. 	Who woild be the people to decide it? 

A 	The people that were part of the agreement. 

$o you had an understanding then, are you tells 

us, frost the witness stand, that these people that were 

present, lir. Younger-, Paul Caruso, Richard Caballero,, 

Aaron Stovitx, Mr. Bugliosi would , have a meeting and decide 

-whether or not Susan Atkins testified truthfully, 

Is that correct? 

A 	No. 

ca 	Then would you tell us how it was to be done? 

A 	We did not' discuss how it was to be done, We- 

used the fplain, -fnglish-word, truthful. 

And if so thing Came up, if someone felt she 
• 

had .not tettifieci ir4thfu11y; we cOutd ..discuss it at that 

time. 

It simile that. 

You had that.discusaiont. 
4 

A. 	That sort of underatanding, yes. 

That was explicitly talked about between Mr, 

Younger, Paul Caruso,, Richard Caballero, Aaron Steitz. and 

Vincent Bugliosi? 

55-1 

2 

' 3. 

 .4 

'5 

7' 

8 

9' 

10 

Yi 

12 

13 

14 

20 

2i 

22' 

23 

24. 

'25 

26 
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A 	'No. 

44, 	It was not talked about? 

A 	No. 

Q 	Then, there. was. -no determination made as to who 

would.  determine what *oast' truthf41? 

. 	That if a true statement of affairs, tin.' t it, 

Mr. Cabellerp.' 
A 	*No. 
d 	Weil, then,' iould irOu 	ma the flesh and 

blood human beings ,that were to decide it* . and how, where, 

Se-.2, 

2. 

- 

'5 

g• 

'9 

10' 

11, 

when and Why. 

BUGLIDSI: Argumentative, 

CbMT: Overruled, you may answer. 

THEWITOESS-1 Mr. Komarek, 'when the arrangement or the 

14 negotiation of the deal was aide, it, was no different fro* 

any others that go on every day in the courtroom. 

16 ' 	 And if your client is going to testify with the 

understanding that the client will testify truthfully, 

1-8  .: 'Whether she.  does in fact not testify truthfully, depends 

1 upon evidence convincing to either the trier of the fact 

. or.  to the people who are part and parcel, of the arrangement. 

21 	 It is understood, if a situation should arise 

24, at, that ,point, you get to go and say "We think your client 

,g3  

26, 	 "Why do you think sel 

411 	 They tell you; you go to your client, find out 

26 about the situation. 

+ 
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o 

4 

5 

6 

• 

:8 • 

12.  

lg• 

15 

16 

1,7• 

' '18 

. 19 

2i• 

23. 

23.  

24.  

25 

26 

25,828  

You come back "Ob., no, you are,wrong." 

It is a simple thing' Of negotiation and 

diacussioni which. was no different front that which went 

on with; many .other cases. 

You still have not told Us who these people 

ere, Mr, Caballero. 

A 	I am trying to tell you, it obviously would be 

the persons that are part of any negotiation. 

You just inlected the trier of fact. 
ale 

I indicated suppose /Person 1,0 .41 

When I say trier of fact, suppose a person is 

testifying at a hearing, and at that point ,ostensibly, to 

the truth, and that person has immunity, and suppose you 

pro4uee evidence, clear and convincing evidence that the 

person i' lying at that point, 

Well, ,then, the persons involved in the 

negotiationS would: discuss it and say "This person is 

: 

'Oa as simple attthat ,  

YOU just  don't .go in and say "This is O. way 

we are going to -4O'it.";  

It is' understood if a questiOn cores up St to 

-veracity, you, would look into it, and -Whti would look into 

it? The 'person concerned with the negotiations' and the 

deal. •• 

Ifx. Caballero, you have mentioned the word, 
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1 imMunity., 

   

2 	 As a 'matter Of fact if immunity is granted, 

3' there -can, be' no prosecution, although there may be prosecu- 

4 

S 

6 

lI 

12 

14 

tl.tka fat perjury, right? 

A 	That is correct. 

So that which you have just told u$ about is 

a different fact, and a completely different vase. 

It is ill:* this case, became Susan Atkins Was 

not granted ,  immunity in this 0.ase.- 

So what you have told us is just 'not so, Xr. 

-Caba.11eroa  right? 

A 	Wrong. 

Q 	Well, there has been no immunity, Susan Atkins 

did not take the witness stand, when she was asked 

-question and, 'say, 	refuse to testify on the grounds it 

-16 mety incriminate me," did she? 

17 	 A 	That is correct. 

Q 	'You could have had her do that at the Grand Jury)  

right? 

A 	.D0 what at the (razzd Jury? 

you could have instructed Susan Atkins that , 

when' she vent to. the Grand Jury and they asked her a 

question, you coult1 have instructed her to say "I refttse to 

testify on the ground's; it might incriminate me." 

. %hen *he' Superior court, then the judge, s, 

eight issue ,'4-11 'Order to show cause col: there might be some 
A - A 

19 

V 

'23 

24 

25 

26 
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arta gement for immunity, right? 

MR. BUGLIOSI: Argumentative., compound*  calls for a 

COnciuston 

THE' COURTS Sustained. 

BY MR.,  UNARM 

So "what it boils down to, Mr. Caballero, what it 

7 boas ttown to is that,as far as whether or not Susan Atkin* 

testified truthfully, there.was no arrangement and there Was 

no criteria*  and there was no time set as to the evaluation 

of what Was ttuthful or what was not, tsutbful*  right? 

A :- ', in any mind there'was. 

tt was a normal, usual deal with,theDiatrict 

13 Attorney's office, that.yott would conduct Con an every-day 

1.4 basis with the exception this was a sore serious 'cosi than 

15 another. 

is 	 1Xxe every case, .if therm was evidence the 

17 person did not testify truthfully, that is discussed between 

18 the parties, and it is proven to be an; then the deal is 

19 off. 

26 	 Well, if the honeymoon became over, if.the 

21 sweetness and light between, yourself and the district 

22 Amtorney's office 	members of the District Attorney 0 

.23 office, if that sweetness and light disappeared, then. who 

5b 00. .24 in God's name would determine the truthfuIne4g? 

• 25 

26 

10 

12, 
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• .2 

.4' 

5 . 

6 

15 

16: 

3.7 

lB 

. 19 

26' 

:21 

144. BUGLTOSX: Ambiguous, calls for,  a conclusion, 

irrelevant. 

THE, COM: Do you understand the question, 

Van Caballero? 

THB.WITNESSi, No, your Honor* 

count Herame the quettion.. ' 

4 	n ma* KANAH.E4; Did you take into consideration, 

caballero, that there may have been -- there might 

ensue,  a dispute, as there does from time to time, you sleY 

have at that time had a certain relationship that was very 

good with, the District Attorney, but if that relationship, 

if that relationship was broken, and was no longer a 

relationship where there was this good feeling and all of 

that,f  wouldn't there be some problem in evaluating the 

truth ,bY *;12 *1,4082 	„ 

, Thorazilight be .  

CI: 	*11 right, then, the .question is, you say this 

is even 4ruIre serious .01450 than the average case. 

Did anybody sit down and decide as to how this 

truthful aspect would be decided, and More importantly, mho 

would decide it? 
22 

23 	
4 	So that in, tact is the truth, in fact nobody 

24 'decided how to evaluate this, right? 
25 	

A. 	We all, 1 believe, had our own understandipg. 

4 	Bach person had his oWn understanding? 
"., 

 
26 
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1 
	

That is right. 
2 	

4 	YOU„ yourself., Mr. YOunGer his, Mr. Caruso hie)  

' 3  mr. .Stdivitz his, Mr*  I4ugliosi his, right'? 

4 
	

That's correct. 

5 
	

4 	'You had five different ideas about it? 

6 
	

I doubt that they were very different. 

I think we all had Our understanding based en 

experience and Common Icnowle44e And actions and background 

9 in this 

but you did not even know what the evidence 

11 might be. 

' 
	

You did not know where Susan Atkins might lead 

13 you? 

14 
	

A. 	Oh, 1 had a pretty good idea, Mr. Kenarek. 

15 
	

4 	You had a pretty good idea? 

As 	Yes, i did. 

4 	out you did not know that the other people 

IV there had that idea, did you? 
zg 
	

A. 	Ohl  Yee, I did. 

You had told them all of these other things, 

21 right? 
.22 	 A. 	They had told me. 
23 	 4 	They had told you? 
24, 	 A,— Yes. 

• . 	 Q, 	1 see. 

And,An telling.you about it, and discussing it 
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2 

4  

12 

13 

14 

15 

16 

19 

20 

21 

22 

24 

25 

26 

with you., you <tag* to a cOnclusion that nobody 	nok one 

be'the.4ecider as to,whit'Wat truthful? 

A. 	.That i, riot sq. 
• 

but you still cannot tell us who would? 

A. 	Xo'„ but your questiOn, in, there telling me about 

it, t have'come to the conclusion. that no one would decide 

who is truthful, that does not make sense. 

I don't understand your question; put it that 

way. 

4 	All I am asking yOu. for is the format, This is 

the most important part of the agreement, Mr. OabalIero, 

A. 	I don't think so. 

4 	Wasntt the most important part that Susan 

Atkins teatify truthfully to the Grand Jury? 

A. 	Yes, and her life be spared, which I did. 

4 	But you did not do it if you did not set out 

the underlying foundation for what was truthful. 

`DEPENDANT MANSON; He sot the money, That is all he 

was atter, And everyone knows it. 

THE COD ATI Mr. Manson's comment is stricken. 

The jury is admonished to disregard it. 

MR. BUGLIOSII ArgumentatiVe. 

TliE COURT: The objection is overrUled, 

Do you have the question in mind? 

THE WITNESS: No. 

THE ocitmr: Read the question. 

"6 

. 7 

a 

.9 

10 
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io, 

11 

17 • 

is 

19- 

"20 

21 

• 22 

'23 

24 

2•5 

26,  

25,1534 

(WhereUpon, the court reporter' read the question 

As follows: 

But you did not do it if you 

did not set out the underlying foundatiOn for 

what Was truthful...9 

THE WITNESS: I took truthful to mean exactly what it 

means-. 

explained, to you from our past experienCes„ 

if a situation came. up it. woUld have to be discussed. 

It is no.different from any other disdussion 

regarding negotiations in that respect, 

4 	But as a lawyer, of all people,- you certainly -. 

you certainly -0. Your experience, and your very, very 

Occupation involves dispute, where people dont agree as to 

what aertairOfords-mean even on a document. 

Eight? 

That is true.. , 
• 

4' ,:And - you, *It out..no.prOcedure to determine that, 

that Is .n .fact- the case, right?. 
I, 	• 	•  

A, • Inattakt-, nO.one set out a procedure for 

seteraning 	that.± -14k10.. • r. 
 

4 

4 	All tight, now, Mr. Caballero, you say it was 

decided she would not be,siven immunity? 

A. 	yes. 

Would you tell us. why was it decided she would 

not be elven immunity? 
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Because they refused to give immunity. 

But yOu then .- if she were not given immunity, 

3 you, as a lawyer, Could withhold her from testifying before 

-4 the Grand Jury, right? 

• 5 
	

A. 	That is correct. 

4 	And there might well be to indictment, right? 

	

7 	 A. 	Against her? 

-4 	Yes. 

	

9 	 tat. BUGIa0Stt 03411 tor a conclusion. 

	

1.0 	THZ-  OMIT! Was there an answer? 

TAB WITN4SS: I can answer the question. 

TAB COM: Objection is sustained. 

Q 	B MR, UNARM Well, before December l„ 1969 

A. 	Yes, 

	

15 	 M. XI% Caballero, beformou prepared the evidence 
16 that was taken to the District Attorney,a Office files, 
17 against the client that you are telling us you, are trying 

to protect, before that occurred, the only statements they 

0  -had 

N1r w' 	ArgumentatiVe already. 
21 
	

BZ R. 4ANAR81t; 	before that oesurred the 
statements they had were Rani Howard's and Virginia 

GrahaM:11$0.tigelt7? 

MR. BUMAIOSI: .ArgumintatiVe already, 

RT Depause of. Yo144 interruption„ 14r.. 

I don't have the question in mind. 

tP 

12 

11 

14 • 

,23 

24 

.26 
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2 

1. 	 • ) jtead the question.- 
, 

Let the question, be finished and make your 

obj,ectiOns. 

(Whereupon, the the.reporter.reads the rtgeor4,) 

"141E DODRT: That would appear to call for a 

conelusio% Nr. Kanarek. The objection to sUstained on 

that ground. 

BY FIR.  KJNAREX: Diricting your attentions  

Caballero. to prior to December 1411.9.6.93, prior to 

that date and after this Thankegiving Period that yOU have 

spoken of, you had discussions'with the District Attorney's 

Office. right? 

Yes. 

Correct, 

A. 	lee. 
4 	And was there some reason that You did not 

insist on absolute immunity, the way .Gary Oltischman .and 

his partner Insisted foxt Linda XasabienT 

R. BUOLIQSZ: Calls for,a conclusion. 

Assumes facts not in evidence. 

22 

23 

2 	 Argumentative.. , 

THE (=az It is irrelevant. The objection will bia 

sustained. 

al MR. KANARai lb there some reason., 
26 

4r.0aballero4  that you did not attempt to get absolute 
26 

immunity for Susan Atkins/ 
A. 	X did try. 	• 

6 

8 

14 

.16 

17 • 

10 

20 
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19 

24. 

21 

23. 

24 

4110 	25 

26 

2,857 

54'4  

411 

4 

You discussed absolute immunity? 

A. 	That is cOtrects 

3 
	 Q. 	Right? 

And who was present in that cligcuggion2 

A 	$r. tugliosil  Mr. Stovitz at some different 

golfac of the, police officers at Some times. 

It was made pretty clear to sie from the. inception 

8 that that was completely out of the question-. 

9 	 _When did these discussions take place? 

I am now referring prior to December 1, 1969, 

Mr. Caballero. 

' 	A 	It could hive been early December l,; it could 

have been the day before. 

t was . 4Uritig.  the period of time that we were 

discussing. Whpt viajsrgoing to be done; they mode it elliphatic 

and they gave me the rrtsons fOr it. 

Arowy -wo 	yaii-tki a afe'xiieetiiii that .  

occurred. 	 . - 
,  

Row wetly' meeting's vete there between yourself 

and these law enforcement Peop,10 
	• 

A 	1 have no idea.. 

There were quite a fly. 

Q 	Would you tell'us where did these meetings take 

place? 

A- 	Sometimes here in the flail, of Justice; stesettsee 

in the Police Department; sometimes in lir. Sugliosit a office; 
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2 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 • 

26 

sometimes in Mr. 1%ugiiosi's office; sometimes in Mr. 

Stovitz' 4 office; sossetirsei i Mr..Leavy's office..  

It was just a question of a running type•of 

4 

9 

11 

You must remember that x was running back and 

forth during this period of time,trying to establish what 

vas going to be done, 'you see. 

So that once it was. determined there would beim 

immunity given to her for the reasons .  they gave me,. which X 

wilt be glad to- teU you if you want to know, then the.  next 

question is what is the neat best thing / could do for her. 

And based upon what they told me of the case, I 

13 knew what i had to do,. 

4. 	AU right, now 

5 

6 

7 

'; 

16 • 

	

• 
A 	And I proceeded to do it. 

Would you tell us who were the people? YOu. 

. cannot tell us the 'places or the. nulber 0,placto or the. date 

or 'the times. 

Would you tell us the people that engaged in 

, these ,conversations? 

Just name the individuds that engaged in all 

of these conversations? 

	

A 	Apart from the District Attorneys involved I 

cannot tell you the names of the officers because I don't 

recall thee, that is why. 

Well, there" was Mr. stovitz, 24r. Bugli-osi 
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4 

7 N, 

You don't. recall Any ,Of the Officers?, 

A 	o, 'ust  'tie officers . that were involved in  
• 

the case. 

Do you lovit .!ir.•.Guti.erreet? 

' A 	T.hat name sounds familiar. Re may have been 

one of them, 

Q 	Mr. Sartuehe? 

A 	That sounds familiar also. 

Q 	Mr. itcGann? 

Oh, yes, Kr, McGann, i remember him. also. 

Q 	Anyone else? 

A 	No, I don't remember the names to that extent. 

Q 	.01*f Davis, was Chief Davis a party? 

A' 	No. 

4, 	Then, would you tell us, would you tell us whit 

.was. said about immunity, what was said by you and what was 

said by each of those individuals? 

Well, I cannot tell you what vas .said by each 

of the different individuals. 

I can give you the substance. and effect of' these 

Conversettens. 

trt essence it was, I wanted immunity. 

The reply was "We cermet give you immunity for 

her." 

"Why not?" 'said. 

5c-,3 	' 

3 

4 

'5 

6. 

' 

8  

9 

Jo 

11  

18 • 

19,  

20 

'21 

22 

23 

24 

25 

26 
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14 

15 

16 

17 

19 

20 

'21 

22 

24 

25 , 

26 

"She is going to break the case for you.' 

"She already broke the cast. She confessed to 

the Hinman. case. The police Department have a complete 

confession on her. 

"We bad got her located with the other people 

there the automobile was found. 

• 'She already told two girls about the killing of 

the Le Stance and Tate cases.. 

"She mentioned the people involved. 

"We have all we need to convict her.° 

spoke to them about this and they indicated 

there were approximately eight murders involved; that they 

cannot give her immunity. 

However, they "slight cOnsider saving her life, 

I said, °What do we have to do in Order to 

Attie her life? What is .it  you, need?" 

We discussed the possibility if she testified. 

verL if she testified / Wanted to make one 

understanding„ i "If she testified that this mot be 'used 

against her, and anythtng she does to help .youAtot be 

used against her, if: you 'tO Itiiiat?yOu so to triell based on 

what you have as to this date :with no additional evidence. 

We kicked thisfiick and forth and finally it 

vai agreed: 

Okay, if I could get her to testify before the 

Grand Jury, they vouXd in effect give her her life, not only 

$c-4 	a • 

3 

4 
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On the Tate case, not only on tb.e la Aianca case, but also 

CIA the iiinmen 

a 	
And this is in essence the -way the conversations 

went. 4 
We reached that understanding, fine. When we 

had that understanding, _especially with me understanding they 

could not use anything she said against her; 

8 	 I said, "She is giving up nothing and getting 

9 
 everything in return,'" and that is what X wanted. 

Za 	
ct • All right, now, but you did not firm this up. 

you did not get any people -- you don't know the people 

ig involved. This is just sort of a general, amorphous type of, 

15  sort -of like a smoggy atmosphere in -which, nobody imows 

0 	really what was said, right? 

;15. 
	 A 

You could not subpoena those people? 

You are telling Ate you don't even know for sure 

who theY Were? 

A 	Oh, yes, I told you, that the persons X was 

20 concerned with ate the District Attorney's office, 

They are the ones that carry the weight. *, 

'hey were thk: 4::ftes that determined Whether the 

,23. deal is on op not, 

00 the ones I spoke with. I told you some 

of these officers were in 4144 out sonitiskesio 

an trying to help give you an answer as 

( 

16 

24 • 
26 
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•' 	15•  

16 

17 

18  

.19 • 

20 

22 

22. 

23 

a 

8 

25.842 

speeific: *4'1:  Can. 

• They are riot the ,once that .would•make the deal 

w#11-1se. They are:the ones who made -,odt lone of the evidence 

to vie. 

Xtts the 'District Attorn4ss office who made 

the deal with me. 	..! 

4 	lint those *re the people who would supply the 

testimony *f there were* hearing.)  these officers who were 

Present with the people who would be there and testify, and 

you don't even know who they .area do you? 

A 	No., I knew then. • 

But if you had to prove it in court, Mr.. caballer 

you would not have the people; you; wouldn't even know who to 

Subpoena*  *mild youl 

Yes, I Would, 

The police offiCers you don't seem to know -- 

who would they be? 

They would be percipient witnesses to these 

ConVersations to. prove your particular viewpoint, if you 

felt Mr. laktgliosi had a viewpoint that was against yours. 

, I would merely ask the District Attorneyls 

office to give me their names. 

fa 	l see, and it would just come? 

A 	just.  like that, 

see. 

A 	Just the Vey they would do it for you. 

• 25 

26, 
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.6 

7 

a 

18 

14 

„Z5,443  

(a 	I see. 

Now, according to this )seisorandins, the words 

here set forth say 'Tit was decided that she would not be 

given iMmunity.” 

„ Now, so therefore is it .a fair statement that 

isaunity Vii$ actually discussed on December 4_, 1969, right? 

A 	if you mean if immunity was discussed? Welt*  

all right, I will tinnier that question yes. 

if you want ai explanation, 1 *iii explain it. 

C4 

 

it, ,was discussed, tight? 
, 

, But that was after December 1, of course, when 
' •• 	1 	„ :- 	; • - 	• 	- 	• 	, 

you had given thii eVidpace, to -th'e Distrit't Attorney? t , 	: 	.  2 	,  

	

A 	it was -discussed in the sense that it was sai4 

that We are not giving lamainity. . ' 

Did you as a lawyer evaluate how the District 

Attorney was going to prove his case against Susan Atkins 

at the Grand: Jury, absent what you did,. what you gave them, 

by way of the tape recording of December 1, 1969? 

Did you evaluate that? 

	

A 	Oh, yes. 

	

. Q 	Did you see the statements of Boni 1(oward and 

Virginia, Graham?' 

	

A 	Yes, 1 perused through them. 

	

4 	You read them? 

A , Yes. 

20. 

21 . 

22 
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So there were those statemnts, and what else 

was there as far as the Tate4a Bianca murders were concerned 

againtit $nsitn Atkins when yOu decided that Ott Were not 

going, to have Susan' Atkins exercise her privilege against 

self-incrimination, if she were subpoenaed to the Grand 

nity? 

A 	Mt. Itanarek, there was no addition to that. 

The death penalty case, by that I men the case 

o the people indiceted they would be seeking. the death 

penalty on -Gary Hinman. 

I said in the Tete-La Bianca matter. 

A 	You asked me how I decided. i have to tell you 

took all . Of the eviderte into,  consideration, 
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4A 26 

24 

said the evidence that would go before the 

Grand Jury for the indictment of the Tate,-Le. Bianca matters, 

Mrs  Caballero. TAO, not talking about a penalty phase hearin 

wherein you bring in,the Hinman case. I am talking abbut 

the Tate-La Bianca case. 

Would you tell us what evidence was brought to 

your attention that would be used against• Susan Atkins, 

before December 1, 19692  before.  you tape recorded her and 

then gave the tape'recording to the District Attorney and 

.the ?olive Department. 

The statements she had made to the two girls* 

The fact that the police had a.palmprint of one of the 

co-defendants whom the evidence would show this co.-defendant 

was, in feet, a person that was part of the so, called 

Family that she was associated with. 

The rapt that the evidenoe as to the other girls 

would indicate that these were persons also associated with 

the Vamily, 

And, just as important is the fast that 1, had 

spoken to Susan and I :knew what kind of a witness she 'would 

make, and / knew that; It she tee k the stand, it would be 

highly detrimental to hero  and if she didn't take it, it 

likewise would be. 

evaluated the case as sUdh. 

Then, what yell. had was the statements Of Reni 

Aoward and Virginia.GrahaM,  
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A. 	Yes.' 	 •I 
- 	r 	r 

4 * ' 	the palm print Of some person. 

A. 	Yes. And this would be.identified As a person 

a$aociated with her, 

4 	A$ a friend of here? 

A. 	YeAG And that is more than Just a coinCidence, 

especially when she had given the name to the girls, 

Boni Howard and Virsinia Qraham. 

THE OURT: We will take out recess at this time, 

Hr. Ratarek. 

Ladies and gentlemen, do not converseyith AnY- 

one Or form or express any opinion regarding penalty until 

-that Inoue is finally submitted to you. 

The Court will recess for 15 MinUtea* 

ARecess0 
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1 

3 

4  

5 

6 

7  

(Proecodin,,o under u„ly aa court rvi.:Ortcr 

eourtroo111,) 

A 	LY 	 i:avin: in 1.4ind that particular 

zection, 4,10 :poll r;.4,oaLL 	 ovQr7 

4- 4... 	4 	"„....„, `V.   	•tour 	otE.1 	1:ii: 	4.4.4....4 	',„1.14.,44 	1444'44, 	yOLL 	reit „.;4 	 0 . 

' 	t•Lta.: 	J--,,,,'-̀1:  ,Q.Ourt, 	;4,,.',4 	.1,1t;.-401,1.,1%-ci 	44-1;:i 	...410.0.•ui,;cuy;,A,ori 	00rici1r31ing 

ii 	4Wic k;1,t.4;c1-1 a in t:4.1. ;,iou-,.'4+rGot 	Cubliero? sqiht6.,z 8 

-U. 

14 

15 

19 

20 

:21 

22 

23 

24 

25 

't , Unutx.Jtano- 4141 
s , 

4 11. 	
‘, 

i4 	 af 	0u0n, 	to Ceuaider 

10,, 34:69.4  t%',746te.c 	 4,40 	W.,,c1.1,0101(4a 

41; .4  141d 

:47),Wt4L41-, 	 ;011 knew  .r 	' 

that aa 	iaatt,r of v.-&i4rik.:no-.) 	141 

kt 	 nAL t41) 	 ivatructs 

e4ch an tver.,!! 	4ot to 	 tat; .clttvr; ti14..t the 

liitneza 	 atout,.r1,,At? 

1:oc. 

Izazu you :t1,w that 	 Jury Lor.....aan 

inatruetot;i ,Amat 	no):, 	(J.J.,c.u,:-J tat, L„:4ttcr..1 ti4t 

teOtieicct to, 

t±A 

A:pJ, 	Zzx;ti, 

beror in 	,..r,444 jury ,d4Jan 	,Ltiace-c4 her bacX- 

rowad 	witLout 	t47,rou 	t;rt.,(1oQ.011.,t 
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it .-- it. is a tact, that her background was discussed by 

the grand Jury; right? 

It may have been. I W44 not in the Grand Nary, 

and. at the time of the neotiations and everything, the 

Grand Jury transcript was not transcribed yet. 

The grand Jury hearing -- so that there will be 

no misunderstanding, when I said X was not in the Grand Jury 

I mean I Was not in there when Susan Atkins was 

testifyin 

	

4 	Well, you knew that tr, Bugliosi and Mr. 

Stovitz were using the material you supplied. You knew 

that they had recreated, Iike on this yellow pad, the very 

questions that were to .be asked hers right? 

	

A. 	Yes. 

	

4 	And you knew that some of these questions 

nVolved. background? 

	

- A. 	'Cih.„ sure. Yes. 

	

4 	And you say that part of this background 
Lti .. • 

involied,SUsan ATkinstearIy freIations with Charlie 

Manson. 

ghat was backgroindi right' 

Yes, ,that is correct, 
R. 

And that is part of the same background 

information concerning which there was interrogation by 

Nr. Cohen in your presence and the Court Reporter's 

preBence with Susan Atkins on December the 10th, 1969, at 

3 

4 

.5 

I1 

• 

113 
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19 

20 

21 

22 

Sybil. brand? 

4 	Now, directing your attention, then, to this 

second paragraph in this 'confidential. memorAndura. 

'Discussion was had as t•o whether 

immunity should, be given to Susan Atkins in 

exchange for her testimony at the Grand Jury 

hearing and subsequent trial. It was decided 

e would not be 14iven immunity." 

So, in fact, immunity was .discussed at that 

meeting, where Mr, Younger was present? 

A. 	.Yes„ in the sense that I exPlained It to You, 

Mr. Xanarek, 

It had already been decided she wasn•4t going to 

get it, and they merely reaffirmed and ffixplained 

the conversation that they bad with me to Mr. Younger$ 

I am sure. that is what he meant. 

/ am just speculating, because that is a memorandum by one 

man of his recolloOtion of the understanding. 

Which, incidentally, I the is substantially 

correct. 

2a 

24 
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What 4o.you think. is aubstantiall.y correct? 

A. 	recoUiction. 

Is. it a fact; 	memOranduis„ for instance, 

is the statement that "Su an Atkins' information as been 

vital to law enforcement in the solving of this case.'' 

Do you remember that sentence in here? 

' 	Yes, X remember the sentence. 

go that Susan Atkins was responsible for the 

41 soiving)" o thiS cases right? 

MR. BUGLIVSIt Calls for. a conclusion. 

Mk. UNARM 

That was discussed? 

14R. =LIM: Calls for a conclusion he is not in 

a position co give 

UNARM 

That was 'discussed,. wasn't it, Mr. Caballero, 

the fact that she was responsible for the solving o this 

,case? 

,4 	That she assisted and helped and gave isipOrtint 

information regarding the solving of the case. 

• "This has been vital to law enforcement in 

the solving of this case"; right? 

A 	Right what? 

DO you -recall this language in this 

memorandna here? 

A 	That is correct. That language is in the 
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9 

xx 

men:OranduaL 

Q 	i .there. anything fiboitt it thct,  is untruel 

Bucuoa: Calls for a conclusion*. 

THE 'COM: Sustained, 

BY 	KANARBKt . 

As * matter of fact, Mr„ Caballero, absent your 

tape to the Police Department and Mr.*Bugliosi of December 

I, 196%, Susan Atkins would never have been indicted by the 

'Grand 4-14;)!',L, ra that your state of mind? 

-Mg, BUGLIOSli Call's for a conclusion. 

'.114:aURT; Sustained.,. 
• 

BY '1413.:t ilMArtZlt.: "  

WS- your .sate. off' mind,. Xi'. Caballero, was 

yoUr state of siind'that absent Susan Atlaust . testisionYa  

based upon your tape.of : Dememberl7: 1.909.0 !-that she would 

not have been indioted by the Grand jury? 

la that your state of mind? 

A. $o. 

Q, 	You think she would have been? 

A 	Yes. 

Is that right? 

A 	Yes, 

Then*. if I way ask you,, ,  then. 

In 'this period between Thanksgiving. and 

December 1,0  1969,, did you discus-a T#ith. the District 

Attorney' a office whether they thought they ootild get a 

6,  

7 
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6b-3 	i Grand Jury indicts lent withou.t her testimony? 

BUGLXOSX That is irrelevant. 

8 

	

	 THE COORi: Sustained. 

BY M. ICAITAREIC,: 

Q 	Let we ask you this. Was there any kind of 

6 discussion during this period that You Were in the room 

there, was there any discussion- about Ifr. Manson when you 

8. were in there with Iiira Younger' and Kr* B4gliosi and Mrs 

- 9 StOVitZ and Mr. Caruso? Was there any discussion about Mr* 

Manson? 

11 

12 

14,  

6c n44 15 

16 

17 

18 

19 

A 	Juat tit he was one a the defendants, and 

whether, 'qv tot 	was sort of called the 'Manson case' 

and as, to tether or not she .would be- testifying against 
I 	 .1 

lank it'  the 	. That kind 'of' 

2(),  ' 
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Q, 	Well, will you tell us what we said concerning 

14r. Manson`' 

A 	Nothing more than I indicated   that Susan would 

testify at _the Grand Jury but that I could not guarantee 

that she would testify at the trial. 

I had hoped -- in other words, I was trying to 

get -- now that I had my understanding that she would get 

lift imprisonment, I was trying to get even more, and t 

was, in effect, trying to work down to murder second, and 

• possibly anything else / could, get, and I indicated that I 

couldn't guarantee that she Would testify at the trial. 

At the Grand Jury, / explained to them — I 

-don't know, if this is in this conversation or in the conver-

sations that I had with the District Attorney leading up to 

`this conversation in front of Mr. Younger — but I had 

indicated that I had explained to Susan that at the Grand 

Jury none of the defendants are present, that she goes up 

there*  and they ask her questions,*  but she is the only 

witness that is in there. The other persona are mothers of 

the Grand Jury*  the District Attorney and * court reporter. 

The .rason for that is that she had expressed 

to me concern offer whether or not she would be capable or 

able 'to Stand in front of Hr. Manson and the co-defendants 

and aCtOally testify against them,. 

She had 	 Wes question of their 

physical presence which would make difficult for her to 
= 

000072

A R C H I V E S



6 . 

da that. 

I expl.a)aio4 to her not to concern herself with 

this, at the Grand Jury because none of them would be present. 

But I tad ;her 	 Told her that 

honestly, at the trial, you will have to have itheatrength 
• 

and courage to stand u Aber,' and,:look them' in the eye, 

and that you will be subject to cropk-examinition, yoU will 
• . 	. 

_be subject not only ttil'iooking at them', but to cross-exasina 

tion, not just by one .attorney, but crossi-examination by all 

the attorneys, so prepare yourself for that. 

• It was the distinction between the Grand Jury 

and the trial. We went all, through this, 

She told me, quite emphatically, she didn't 

think she could reach the stage where she Could do that. 

I told her, I was trying to Make her see that 

it was in her best interest to testify at the Grand Jury 

and testify truthfully, that I felt. it would be very 

much to her advantage, but that we would discuss this *a 

time went by. But right now, let's jttst discuss.  the Grand 

Jury tegt1000y. 

I indicated that while it could be used to get 

On: indictment against her, there was sufficient evidence, 

they could use Rent Howard's testimony and Virginia Grahani St  

and-.get the Grand Jury indictment; and in addition to that, 

LA atilikelihood, get a conviction, and probably get the 

death penalty. 
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• 04 ago 

3. 
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6 

that, in essence, was.  the conversation that I 

had regarding that point, 

10, 
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4 • 	 liowa  :this Statement here' 5.n :the confidential 

memoranduat 	'aatiallero made it knain that at this 

moment his clierkt May r1.1:?t tee tifi,ott the trial duo-  to. her 

rear or the Optical presence Of lir. Zianson and the other 

pkw.ticipants in the Sharon cats* murders." 

Would yoA toll US what the nature of the roar 

was? 

You were now spoakinG of fear in a court rools; 

right? 

Yes. Zeing able to fact them.. 

£he didn't krit)w if she- could in fact actually 

face C:AM and testify acainst them, 

Che would Sa'art 	aortst know what kind or 

vibration* he will send to Me. 

4he would indicate to 4:10 Aany tree that th4t4r 

00111d speak to each other withoUt actually bein6 PhYdicallY 

present there. She user to tell me that she was 

commanicatin4 with 	t the ja4.1 by t ereiZt vibrations* This 

*kind of ttariS. 

/ asked her if he hypnotized 

STIGLI00:: , YOu are saying. "ho.." Whom do you 014(pant 

Tar WITNES;3: Charleo 

ka. lailikitUt 4 	This en "Charles Kanson •and the 

the other participants in the Sharon. rate murders 

11. 	Yes. 
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I 
	 aria yOu ;inquire as to whether this fear could 

bie.predicated upon naybe what she was saying wasn't the 

'-'truth? 

a4 imulont Cans for icy c*nollOsion. 

Tflz,COURti.'t Sustained. 

14. 

MA. UNARM 4  ,, In other words, she said)  in 

essence)  that the wasn't sure that she could face these 

people in the courtroom; right? This is the fear? _ 

In essence, yes, 

. 	'4 	Lt wastit .a fear or harm to her physical body; 

right? 

No. She didn't indicate that, that is correct. 

moo, did lit occur to you to Inquire of her 

concerning the nature Of this fear? 

15 

16 

I' is not only Mrs Mantlen)  it is all ,the 

participants„ includinf; Mr. Watson; right? 

Thatts right. 

Including Mr. Grogan; right/ 

IL 	Well -- 

Q 	She testified concerning -;,4r. Grogan, toot. right? 

Yes*  But we didn't discuss his name in this. 

4 	You didnit discuss his name? 	. 

You discussed Z'r. Orogen with her; right? 

4 	At times. But in so far as this conversation 

was concerned, his name didn't come up. 

4 	All right. 

18 
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So0  she was afraid to face, at that point in 

2 ,  time, Mr. Manson/  SUsan Atkins, Patricia Krenwinkel, 

Leslie, Van 'Houten, Linda Kasabian, TeX Watson and Steve 

4 Grogan. $he didn't watt to face them in. court; right? 

L. 	Most of those people you mentioned, yes. 

6 	 0. 	"ell, all of them. 

This doesft/t exclude anybody. It says, 

8 "Charles ilancen and the other participants in the Sharon 

-9  Tate murdera." And at that time)  when Mr. Stovits wrote  

this memorandum, the people that have enumerated were 

the people who were the alleged participants in the Sharon 

Tate murder; right? 

Mr. ,Kanarek, it would be easy to say yes and go 

to3the next question, but I am trying to explain to you 

that :you arc substantialli 4orr,e4t except that I don't 

 

 

.16 

 

recall Grogan's name being mentioned. 
-- 

• .11;"'w '041,t 	WI! ̀an  Wer 
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All 

The other people's names were mentioned; right? 

ifes. 	. • 

All right. 

Then did - you inquire of her as to why she was 

afraid, why she would be 'afraid in the court:reale 

'A 	'eeserreii $ yes,. we diseusSed that. 

...$04 

.., Would you tell us the words she said? 

Where were . you when you discussed this with. 

her?' 

Remember, :this is, now Deember 4,, 1969, that 
this memo. was  written. ' 

So., am asking about your •oonversations with 

her .on',Decesiber4,-  or :prior to December 4$  but sutosequent 
to.. the .thanksgiving. period you, have spoken of. 

Yes. 
It woad have beau, either at Sybil Brand or 

6e1 

4 

6 

17 

18.  

at lay office. Those places.- 
. 

And what 'was the fear? Telt us shout the fear 
•that she., would have. in au 'open--coUrtrooM. 

She . felt that everybody else bad kept •quiet but 

she had gone And spoken:). she had some tip these girls, 

and that she had really •goofed up when she -told the 
oftipirs about the, lititiQieri 

did tell 'me that she felt she' told them this 
• 

/5,859  
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because she, at that time, as, she pup .it to 	they had. 
'threatened her with tb !gas Ohaliber.'So, therefore, she 

thought ehe had better tall the* vhat real1)( hapPeue4. 
And she Was concerned that she was the one that 

had told the story in any event, that she is sort of the . 

one that was on the 'outside and wasn't united with. them, • 

end because. of all these things-, the' fear was more.  of the 
kind of being ashamed .to face them and sty, "Okay, I am 

going to tell it even though X am not supposed to." 
it was that. kind of fear>. 
,Did it occur to you' that this "fear" that Mr. 

Stovitz has -used -- he used the word "fear." Did it occur 
to you that maybe that involVe4 that maybe she wasn't quit* 
telling. the truth,? 

Did that ever occur to you? 

. Mg. B1301410SI: Calls .fora conclusion. 
THE COURT:. Sustained, 

MR:. KAMM 

o, at that point -- which is just a mattar of 
a' few -days., actually, since you had first stet hers right? 

A 	Yes. ,  
very few days that you had known Susan 

Atkins:at that time; right? 

•Yeit. 

Your didn't know her characteristics, you didn't 
know her personality, you had 'no opportunity to haVe much 
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6e-3 

2 

insight into this human-being? 

Well, I had been with her quite often for over 
a week* 

Q. 	A week? 

A 	Over a week*-. And we bad talked quit. 
extensively* 

Q.. 	And you knew that she had been threatened with 
the gas chamber, right? Sy law enforcement officers; 

right? 

3: knew she felt that way, yes* 

.4 
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9 

of it 	lc) ' 
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.4rWr here she 

4. 
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Sot  this fear, this reluctance,, if , you can tem 

• it that, was b.caul i jaaYbe' she: wisu.t quite telling the 
truth? Did that occur to you t 	, 

; ,4 ;•• 	• 
HR. BUGUOSif  Calls for a Conclusion, 

THE •WITNESSi $0. 
BY M. KANAREK: 

4 	Did. it go through your mind that she might not 

. be telling the truth? 

MR„. BUOLIOSIs Calla for it conclusion. 

THE COURT: SUsta,ined. 

Kt. K.AllARVX: I am asking about his state of aired, 

your Honor* 

THE COURTS Sustained* 

sit MR.. IANAREKt 

la 	Then you did nothing to determine what the 
basis of  :this fear was other than whet you have told tot 

is 0.1kt right, 2r, tebellero? 

A 	I paraphrased for you my conversations .with her, 

She stack it prettx Omar to woe what the concern 

was *bout. 
'see. 

sow, then, did you, as a lawyer 

is., these other people are al/ in custody, with, lots of 

deputy, sheriffs around, lots of law euforceuent around' ..-

did your tell her that this fear that you are speaking of is 

a synthetic ,type of thing. if you are tailing the truth,. 

• 

; P'• 
	 • 	25,06.2 	• 
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it is meaningless. Vou get on the witness, stand, you tell 

the truth, These people are all in custody. 

Ditt you:discuss that kind of thing with bort 

A 	.had",thtt kind of general conversation, yes, 
, 	• 

get. 

	

.•,. 	And *ring- ,that -conversation with. her, did 

yam.  ierret out anything other than what you hive atready 

	

told us? 	 t• • 

No. 	• 	
• 

Q - $os in facti,:this 	Charles Manson and 

these other participants Vat a phony, synthetic fear? 

As 	No. 

Q, 	Wail,. di4 she 

It was reel to her. 

ct 	It was real to her, but this wasn't the time of 

trial, we* it? This vas before, even December 4, 1969. 

A 	That is what you are asking 114, about, what my 

emnir  *rogation was regarding when she testified at the -trial. 

Q, Right. ' 

A 	That is what we ate talking Omit. 

Q 

So, did it„ occur to yOu that maybe lose of the 

things she was saying was out of fear of the threats of 

the law enfortessent officers, and some of the tangs that 

-she may have been saying *bout people, .sotoe of these 

so-0**d facts and details/L. might not be true? 

. 10: 

• 12 
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140, 

It never occurred to- 70U1, 

A 	to. **cause of whet she told me, that didnIt 

have to occur to tee. She explained to me. 

Pardont 

A 	 he explained to me that even though she was 

afraid of the officers,whea she copped  out, so to speak, 

it was the truth.. 

I see. 

so, then, this fear, this fear that we have 

been talking about, you explained to her, was meaningless; 

there was no way that anyone could hurt her by just taking 

the stand and telling the truth? 

z.. 	I didalt tell her it was meaningless, Mr, 

Kanarek. 

I-had her feelings and her emotions to contend 

with. I knew they were real to her. 

I don't tell a person, when it is real to them, 

that it is meaningless. 

I knew she was genuine in expressing her fearif  

and I merely tried to explain to her. 

And I,,infact, told her, without any resetva t 
tions,whet • she would have .to do while she was at the 

trial. ; 
' 	 - 

And that is why, at that meeting at the District 

Attorney's officei t told them that I. didnit think that 

2 : 

: 

6 

10 

11 

12 

14 

15 , 

16 .  

. , 17 

• 18  

20  

21  

22

24, 

26 
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totild guarantee :she could testify at the trial because 

would riot lie to. her *bout it. • 

• .1 wanted her to know what it would be like at 

4 trial . 
a 

5 

6 

7 

• 17 

19 

20 

21 

 22- 

23

26 

26 
• 

25,$6. 

gfls. 
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2 

3. 

 4 

6 

7 

8, 

4 	All right. 

She it called-as a witness to the witness stand: 

She has this 'fear. And Judge Older says 	or some other 

Judge says ,- , Answer the question:ft  

Now what happens, Mr. Caballero? 

Af 	 i don't know: 

MR. BUGT410S11 Calls for a conclusion. Irrelevant. 

TUE COURTt Sustained. 

Q 	BY KR. EANARint4 As a matter of not/ 

Hr. Caballero, Susan Atkins, on not Only one occasion when 

Mr. Cohen was present, but' on other Occasions, made state 

ments to yOu that what she had testified to, some of the 

matters, before. the Grand Jury, were untrue; right? 

She.told you this #n odcasions; right? ) 
:tea. " - 

Q. 	04  YOu Oft a PtY041atris:t over there to help 

15 

16 

  

is ferret'oUt'whehor or not she was telling the truth right 

19 fnow, or shi told. the trUthresttrday„ or the is going to 

20 tell the truth tomorrow? 

21 	kr- 	ii0 r 

22 	4 	But 4.t was to your financial benefit, Mr. 

23 ' Caballero, that that which. Waa tad, before tne grand Jury 
'24 not he refuted until Mr. Schiller had his exclusivity, 
25 so.  that he could then collect money :1  riiht? 

• 26 

	

	 Itanarek, you failed to ask me when she told 

ve that She lied about Mr. Manson, 
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2 

7 

• 10 

21 

12 

14. 

15 

16 

17 

2  18 

25,867
. 

 

20 

21 

22 

28 

24 

, 25 

g6- 

W41 you answer that, then? 

141 	The answer to the question is no. 

Pardont 

k 	The answer, then, is no. 

Qf 	The answer to the question is no? 

Yrs. 

- You:had no thin741214 whatsoever about any 

exclusivity or puttinz out Some story of" her We?. 

. o. Ao of that time, she had not told me that 

she, had, lied about Mr, Manson,. 

4 	..she hadnIt tOld yott that at that time? 

Aw 	That.is correct. 

X see. 

,On the morning that she testified at the drand .  

jury,cdid ahe have disOus3iOn with you Con0ernitg the 

truthfulness of what she had told you. on December 1, 196.51 

- Yes. 

That /a before she went in the -Grand JurY$ 

),9 	right? 

Yon. 

die were sitting there talking)  yes. 

Aight. 

- 	And before she went in the Orand Jury, she 
4 

t4d-yoU that she had not told the truth right? 
' 	4 

Oh, no. Par from itf.  

.ral! r,r401'1  
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, 2 

3 

s. 

6 

7 

8 

TJ a  uk,10 

Yes. 

4 	X see. 

ow, you said., I believes  oat  I guess, previOus 

examinations  you telt that publicity could not hurt 

Susan Atkins; right2 

"Zee. 

So, therefore)  your State of mind and your 

thinkinz was that fostering publicity would in no way 

hurt her'? 

- That was your state of Mind at the time that 

you were speaking of in connection. with 6he got everything 

at or about the time that this confidential memorandum was 

created.. 

Not V. qUestion of fostering publicity. I just 

felt that publicity could not hurt hers  periods 

9 

10 

iY 

12 

14 

15 

16 

16 

19.  

20 

21 

22 

23. 

24- 

25 
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'13 	 

So that you in your mind, and, this sort off' 

dictated what you did in connection with Mr. Schiller and 

all of that, beeause publicity would not hurt Susan Atkins? 

A. 	I donit know what ycm mean by all of that,. 

but the root or your question I can answer to you yes. 

Would hurt? 

14 	Would not hurt her, 

4 	Would not hurt her‘ 

Did you consider that the publicity might hurt 

the other defendants? 

A, 	No. 

4, 	The 14elfare of these other ,defendants did not 

even enter your mind at all, Di ht? 

No. 

4 
	

Only Susan Atkins? 

A. 	That Is cdrrect4 

I see. Did it occur to you that the fairness 

of the trialmIght be undermined by this publicity? 

' 	BOGLIOSX.: Calls for a conclusion, irrelevant. 

THE -COURT t Sustained: 

I 

2. 

3 

4 

5 

a 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

- 1Est HR. KANAltit4 now, yoU made a statement that 

t? publicity;:would, Geme0 relations,, 

23 	 I ihink I heard that 

What 'did yO4 meat OY:t.bato 	t. Caballero? 

A. 	14'saning it liaz mAtreli another indication that 

the District Attorney's Office and I had reached an under-

standing and this was why I was allowing her to talk and 

24 

25 

26 
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1  

s. 

6 

7 

8. 
, 	• 

9 

10 

• 

12 , 

1.4 

15 ' 

16 

17 

, 18: 

.19 

20 

• 21. 

22 

•23 
• 

• 
24 

reveal the faota or the cage, beCause I knew' in essence it 
was not gong' to' be Used againat her. 

How would it cement relations, what do you mean 

by that'? 

I dOatt know ,..- cement our understanding, no 

question what our understanding was. 

Hero it is, so therefore why should I be worried 

by the publicity? 

That is all I mean by that. If you want more, 

there is nothing more to it than, that. 

4 	You had some discussions with some of the 

people it the District Attorney is Office concerning the 

publicity aspect of this case? 

A, 	N91, X Would Oct say that. 

4 	Well, whet do yOu mean you would not say that? 

Betause I dontt recall, it. 

Well, are you saying .. 

do.recAll, I'm sorry. 

Vets, they were upset. 

4 	'What is that? 

$ They were upset that the story appeared and 

llere( wias that much publicity given to it, yes. 

4 , X Oee. , And 1 , ammilediroting. our attention 

•to the time before the publicity occurred, that is, before 

her stork occurred. 
26 
	

A 	Yes, 

4 	There ir. fact had already been a lot of 
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41.  

'2 

publicity..
, 
 right 
	 c•-• 

• „ 
I 	Yes. 

	

. 	• 

	

,Q 	And then did you, fefl that this publicity 

would- somehow or other Make it better or easier tor 

 

a 

 

5 Susan Atkins? 
1 	4 ' 
	

• 

  

  

I did not feel it would hurt het,. to answer 

your question, yes,• i also felt it would benefit her 

tremendously. 

' Was there at the discussion concerning, immunity 

 

6 

 

8 

 

.10 and the discussion -S. 

  

 

11 

12 

YOu talked about life, second.degree. 

Was there any discussion as to whether or not 

Susan Zaino had to go before the Grand Jury on December the 

5th, that precise date? 

A4 	I did not knOW what day it was going to be 

until I was informed. That was something. ,for the District•  

Attorney to worksout with 'the Grand Jury schedule. 

4 	I mean, on December 4, 1969 you did, not know -. 

. Oh, Itm sorry, I thought you, meant as to --

1 misunderstood-yodr question. 

I knew then that she was going to be testifying 

the nort 44y0  but why she had to was net important to me. 

Apparently that is the day they got to go 

before the Grand Jury, I assume. 

The Grand Jury has a calendar of its Own. 

I did not pay any attention, any mind in that 

 

14 

 

15 

• 

16 

11 

18 

19: 

20' 

21 

22 

23 

'24 

25 

26 
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A. 	gone whatboover., 

4 	Indirecting the conversation at thin meetingx  

6 wax there any kind or discussion or Kr, Alanson other than 

what4ou nave told us already? 

A, 	got that X reCall*  Suet about Whet t told yOu• 

There was no -- there was no one said that 

1.Q gr, maneon was'in custodY., 

Was there Sny.discussion.about fir, Manson 

12 Self bell*int custody at that time? 

-4 . Was thereany'discusSion about Linda Zara ,an 

'15 being in custody? 

Nat that X rectal, 

.17 	 There may have been but I would have found that 

1k 'too inCidental at that moment to bother.to remember it. 

19 • 	 But I donit recall any ouch conversation. 

20 • 	, 4 	Was there any asaussion concerning any of the 

21, other defendants beim; inn custody? 
22 	 -X really dont recall that*  Mr, Cana k. 'Mere 

4 zaY 1-6110,10004 
24 	 Was there discussion wherein you were told 

-0.. tat without Susan. Atkins there woyld be no Grind 4tulr 
' 	 A 

26. indictment?. 

sense. 
4 	And yoA know of no reason why December 5, 1549 

was picked as a date? 3 
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' 	26: 

25,,,D73  

2 

3 

4 

5 

3-0 

11 

12 

xa 

14 

Oh:  no. 

No one discussed that? 

Uot that I recall. I was rioter to that if 

she did. not testify there woula be no Grand Jury indictment, 

There was only .the difference if OA) testitiedl  

they would not uso Roni ROward and Vir6inia Or ,he because 

they would not teed them there.- 

But ir she did not testify then they would use 

them:  and she would be indicted any; 	with no under- 

standine of lite. 

They would seek the death penalty 

You were told that/ . 

Oh, yes:  not necessarily at that discussion. 

You zqust understands;  14't:  Xanarek.t  I had many 

diseuesionevwith 	Lualosi 4114 Xr.Stovits. 

. 	lam tryint; to indicate' t: memorandum you 

have before you tries to condense an understandins which 

had accuMulated overmany discussions and which was merely 

diosted to VV. Youncer ,at that'meetin4:  that is all. 
4 	We11,5  then:  would yOu tell us:  kir. Caballero, 

absent.the teotimony of Susan iakins:  how souIa the District 

Attorney have optained indictments soinst the other 

defendants? 

. MR. BOL/081/ Calls fdr a conclusion. 

THE COURT: Sustained. 

441, 	 4ANAREX: Was this discussed? 
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5 

11 

12• 

21. 

22 

23. 

24 

26., 

26 

25,874  

k  •Ansi ,els it discussed among you that the 
testimony. of Hopi He rd end Virginia Qraham- isight indict., 

• 1* 	, 

might'Indict Susin Atkins' '  

A 	Oh, yea‘. . 
But absent iusan Atkins, the other defendantS 

would not be indicted:, wasa that :diSauesfiin 
SUGLIOSI:, Cells for a conciusion. 

ViR. WW1% I'M asking whether the subject matter 

was diicussed, not :whether it is true or not, your Honor. 
'Exe COURT: Discussed with whom? 

KANAREK: With Mr, Younger,. all .of the people, 

Mr, 'Caruso, Mr. Stovitz, Mr. Bugliost. 

was that discussed? 

THE COURT:- You may answer that. 

THE WITNESS: No. 

BY 11R.., KANAREK2 

• Did you analyze. it as a taller 
state of mind such that you thought that absent Susan 
Atkins, absent her testimony there would be no indictment 

except for Susan Atkins, using Ronk. Howard and Virginia 

Orahaza. 

I am asking fox your state of mind, Mr,. 

Caballero. 
BUGLIOSt: Calla for a conclusion. 

THE COURT: It would appear to be irrelevant, 

It calls for state ofgair14., It would appear to 

and was your 
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10 

12 

14 

16 

16. 

17 

18 

19 

20 

22  

23, 

24 • 

26 

25,875 

be irrelevant. 

The objection is sustained. 

MR,• KANAREK: Thank you, Air. Caballero. 

DIRECT EXAMINATION 

BY HR. 

7 	4 	Mr. Caballero, no doubt you discussed with 

Susan Atkins the facts suirounding the alleged Hinman 

-homiefldeZ1 	t 

• 'res. 	 '
ti 
	• 

, 

boring the time you represented heml 

A 	Yes., 	 k 

And she told you I take it who el-se was fresent 

at that tisk. at M. Iii;viariiit 	 Yourself, 

assuming someone else was? 
r 	 , 

A 	Yes. 

take it she told you Leslie V*n ilotxten was 

present at the tine HiniOan set his tleatlir 

A No. 

(4, 	Did:she tell you that somebody else was? 

A 	Yes. 

A. 	Who wa that? 

A 	M*17 Brunner, 

Q 	she never said that Leslie was there? 

She said it was Mary Brunner and herself. 

KE/TO: - I have nothing further. 

7a/-2 

• 2 

5 
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7 

8 

9 

10- 

Il 

i2 

13 

- 

16 

17 

is 

19 

20 

26 

	
25,816 	 

CROSS-EXAMINATION 

BY lea.. BUOLIOSZ: 

Did she say' Bobby Beausoleil was- also present? 

A 	Yes. 

41: 	So she, Susan Atkins, Mary Brunner and Bobby 

Beausoleil? 

A 	Yee. 

Ct 	Mr. Caballero, December let, 1969, when you 

intervieWed Susan Atkins on tape, was it you, Paul Caruso,' 

Susan ,Atkins on the tape? 

A . Yes  

Was anyone else an that tape? 

A 

is this the tape that you sold to Lawrence 

Schiller'? 

A ' Yee. 
.Did you -sell anything els* to Lawrence Schiller? 

A 	No, just the interview of December 10th,. 

hi is the interview At Sybil Brand? 

. 
, .. With Jerry Cohen, in with Jerry Cohen inter  4- 

• •.4 

vie Wed Susan Atkinsi ;'  

A. 	• Yee. ' 

fa 	So other: thin tha interview on Eape on December 

1st.)  1969, and the intervieit .14.-Xjieleber'10th„ 1969, you 

did not sell anything else to Lawrence Schiller? 

' 22  

23 

24. - 
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1 
	 Thatlei..correct. 

	

2 
	 In- your conversations with Susan. Atkins*  you 

say she denied stabbing SharOn Tete, As that .correct? 

	

4 
	 A 	Thee* correct.- 

	

5 
	 q 	Did: she. sir idlether 'or not ithe itebbed Voityck, 

Orykowskil 

A 	She said 'she was tOld'to tit him up or to guard 

him„, so to speak.- 

	

9 
	 r believe she had' something . to do with tying 

10 
him up, and he got loose, and she lunged At him where his 

lege were 

	

12. 
	 She believed she may hire stabbed him in the 

leg when he was jumping up, and then Tex Watson stabbed 

14 hts to death. 

	

15 
	 THE COURT: Mx. Reporter, will you go back and read 

16 the preceding question and answer, not the last question 

it and Answer,, the prededing -one,  

	

za 
	 •(Whereupon the reporter reads the queition and 

19•  and answer as directed4) 

26: BY' BUGLIOSI: 

	

21 
	 -44 	so she did tell, you she stabbed Voity.ck. 

22 • Frylcowski.? 

	

23. 
	 A 	Yes, in his leg. 

	

24 
	 I have to -onlyquality  that to this extent, 

	

.25 
	

I honestly.don't recall. At this -moment if she said she 

26 went at him with the knife at his leg -- 
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,74-5 	 I cannot honestly recall it this point whether 

2 
 she lunged at him with the knife,. his legs, when he was 

getting away .or whether the knife did actually in fact 

get into the leg at that pointx  whether she was successful 

71) fig. 5 	Or 110'4 I don't recall, 

6 

9 

, 10 

11 

12 

•14 

16 

16 

17' 

18 

19 

20 

21 

22. 

23 

24 

?5• 

26 
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14 

15, 

'16 

17 

18 

. 19 

28 

8 

22 

24 

26 

Mr, CabaI1er0, do you recall my telling you 

before the' Grand Jury that my Office, the District.  

Attorneyis Office, warted- Susan to tell the complete truth 

at the Oraid Jury!? 

1111; 4ANAW; aelf..servinF.;0  hearsay, no foundation as 

to time and who was present., X ob,ject. 

TOE 00URT: Overruled. 

THE WITNESS: Yes. 

Q 	 :131 NH, =LIM: Do you recall my telling 

you after the Or  and Jury that it was my belief that although 

Suiten At1in0 testified substantially to the truth tO' the 

Orand Jury,:  she (114 not tell the complete truth. 

Dry you recall my tellin you. that? 

*AufatEK: X object on the, grounds of hearsay, 

improper foundation., a conclusion. 

CO .T;. Overruled, you. may answer, 
4 	THE WITA831 ,Yet, you indloaed you felt she had 

not told the complete truth. 

ni4 she told substantially the truth, every., 

thin , was substantially as she indicated.' 
• :You said, "014 yes, she did testify substar,-. 

tially-to the truthou  

we left it at,that. . 
hAtt e 7 6.4pc 

What:„' .Ausan Atkins tell you 

about Mr. Manson's participation in- these murders 

She stated to me that 	Manson is a person 

7b-1 

. 2.' 
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711;---7t77:7" 
that she had Met a long time ago; that apparently/had 

a certain amount of influence over her; 

That he had asked hex. to go to the Gary Linman 

house and to kill him, tie him up, kill him„ and to have 

him sign over all of hi4 rapers for his automobiles to her. 

Sheitold me that , he„:„had ins  

NIL!  XANREEK; Our tonor . 

DMVENPANT-  :WINN: Let him go, man. 

,WITNESS.4 611e• told rat, that he had given. her and 

theCdthers informatien and advice as to going over to the 

Tate resia4nael th4t he had 4po3on te6 Watson about this 
' 

Ti at he told Susan "Just go aloes; with him and 

do as 110,, te4s 'yOU, a to= 
And when they returned from the Tate residence 

7  
-m 
, 

am cOndenang moat of this now -- that when they returned 

from the Tate residence, ond tnere was: a lot of fanfare 

and publicity about this, '"that he was.upset about all the 

messy job, lu effect„that had been done. 

lie Indicated to them he would show them how it 

was done. 

The next day they went to the La Bianca 

residence. 

She said that there were about seven or them, 

1 believe, in the autormbile. Others 'i.oatted to go but there 

' just wasn't enough room in the car. 
'1/7\  

So they aOt to the residence; they aaTitowid 

2 

5 

6 

7' 

10 

it 

1:3 

14 

15 

16 

17' 

18 

19 

2i 

.22 

' 24 

25 

26 
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at two other residences, at ono place where there was, X 

2 believe, a picture of a child or something, so Charlie had 

8 said, "No, we, won/t go in therein 

	

4 	 Then they went, when they arrived at this 

Other residence, which later turned, out to be the La Bianca 

6 residence Charlie had gone in first and he had some sort 

of weapon, I believe it was a gun or a knife 	I believe it 

was a gun; that he bad Come out and told them, "They are 
V 

9 tied up now.'" Be told them to kill them but not to get 

t#elp upset. 
, 

. 	 That in essence is What she told me. 

	

12 	 They left with Charlie„ and the others; they 

lert the wallet-at some particUlar;location. 

	

14 	 = • And axe 'went backti) the ranCh. 

	

15 	 THE COURT: Nr.. 	 it is 12;00 of Cloak. 

16 We will take -our noon recess at this time. . 

	

17 	 Ladies and gentlemen, do" not converse with 

Is anyone or form or express any opinion regarding Penalty 

19 until that question is finally submitted to you. 

	

20 	 The Court will recess until 1045. 

	

21 	 (Whereupon, a recess was taken to reconvene at 

	

22 	1045 p.m., tame day.) 

23  

24-

25

26 
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5 

7 

, LOS ANGELES, CALIFORNIA:, MONDAY, MARCH 8, 071 

200 o'clock p.m. 

(The following proceedings occur In open court, 

Ail' defendants, counsel and jurors present.) 

THE COURT: All parties, counsel and jurors are 

'present. 

1 

2 

.3, 

You may continue, Mr. Bugliosi* 

RICHARD MAIXERCI, 

the Witness on the stand at the time of the noon recess, 

rescued the stand and testified further as followst 

15.  

CROSSa-EXAMINATION (Continuing) 
BY liEt. BUQUOSI: 

sr. Caballtero„ did Miss Atkins tell you. what 

the motiVes for thesl'a Murders were? 

14; 	.She described 

KANARE16 'Your Honor, their 1s :amhiguous.. 
Do you. mean, "Did she say what the motives 

were"? 
	 1 4, 

I object, your Honor., she is putting words 4 	 _ 
r - 

in other people's moutt*; 
By Ma. 13U61.10$14 

4, 	Did she tell you, in her words, what the 'motives 

Were for these murders? 

21 

22 

23  

24 
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• 4 ,.883'   
• 1 

 

4 

7 . . 

8 

'9 

10 

1.7 

14 ' 

15 

MR. LA IC: < Your .11orior„. I. object, 

.14R.AuGiaool-  Asking for what she told hitt. 
Mk. ICANAREgt r  Xt is itabiguo;4,. 

There are several defendantslyour Honor, Mr, 
"Watson isn't here. It is ambiguous. 

Who it sheattributing,the words tot 
MR. BUGLIOOt X will find out. 
W.- FITZGERALD: .Also assumes Latta not in evidence 

that there is a motive,,. or °the. motiVe.." 

THEtOURT:: I think the objection is good, Mr. 
BugliOst. 

MAIM: Aaatimaa facto not in eVidenee that 
there were motives for these murders?' 

THE COURT: 1' think you Can get at the same thing 
by reframing the -question.. 
M!' Me* BUGLIOOt 

Q 	Did Susan Atkins indicate to -you what Manson 
. told her, if anything., as to why these murders were 

eoumittedt .  

UNARM Z will object on foundation; people 
present, `time, place, 

I want to know who 
THE COURT: Ley the foundation. 

BY MR. BUGL10$14 

• Did you ever 'have conversation with sussu, 
Atkins With respect to the motive for these warders? 

17 

• 21 

22 

23. 

24 

25. 

26 
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3 

4 

s 

A 	Yes. 

en ' When did this conversation take place? 

JANAREK: That is assLiming that there was Only 

one conversation. ' 

I will object to it in that form, your lionor. 

THE COURT: Overruled. 
6 

7 

• :a 

9 • 

Ta WITNESS,: There were many cOnversetioas and it 

was a runningkind of conversation in 'fetich I was asking 

- her to explain to.,ise why it was that they perpetrated these 

9 
 fIg, 

10 
crimes. 

( 

).2 

13 

14 

15 

ri 

4  
, 	. 

• 13 

19' 

21 

22 

23. 

24 

25 

26 
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2 

7 

10 

- 11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 . 

18 , 

19. 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

• 26 

I 'wanted. to know ,exactly as. best as'she coed to describe 
-A to.** vnat happened', so that tae could: explain to the 

• A 

25, 805  

4 	Overlohs Oriod of age ad-  those tonvers*- 

tions take piece? 

014 X would say over a parioisad ,e100tiiii at  

Vari004 dif'ftrent #104s- 
4 	And who was 'potion duria's this conversation? 

Juat hergeig and lk 

4 	And what did she say? , 

A 	sell, in one conversation lifr. Carus* was also 

present., that is a tape recording on Decs*ber 1st. 

I don't recall, i there is anything in there 

at this tine regarding the motives. 

• It vs* rather a lengthy conversation, but in 

,easy -other  conversatious.it was just she and I that was 

pretenOt 

• Whet .did she sayt 

• fat,. -1014AREKt• Mai` TWe bait* ,the dates, your Honor?, 

THE. WITNESS I could notgtve you the dates, 

KANIMitt Nay we have the dates and place? 

THE COATI: You are interrupting, ft. Kanarek. 

MK. KANAUEK4 I apologize. 

THE COURT: Overruled, 

Tat MUSS: During the period of time I represented 
'M 

her on Various occasions we discussed. the reasons for this. 

'hitt, on one occasion 1 indicated to her 
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, 2 

5 
• . 

6 

7 

9 ,, 

-20 

21 

22 

23 

24, 

25 

• \ 

PsYcbiairiSt chart it was that made her 'do these things.
a. .  

essence the twoWords that were most 
*  prominent in :,ina tvete -thip,worde 	SkiiIterk 

And I asked hex many, tLuea to explain. that, 

tome... 	 , , 

In eitsenFe, es 1 Undivitoodit, it was suppoSed 
to be a situation wherein if the crimes were attributed 
to black peOple, and people tame to im uproar and there 
was a fight between blacks end the whites, that this in a 
sense would be Bolter Skelter and they, the ?sillily, she 
and Charlie sad Jail of them would be in sort of this 1 .  
desert retreat and they would come -up and they would be 

friend* with those that von the"battle. 
And they assumed- that the blacks would win,, end 

then, however, Would be friends 'with the blacks because 
they had Apt taken place in it. 

I, are paraphrasing lengthy conversations.. 

Q. 	At any time during, these conversations about 
the murders or the Motives for the murders, did you put 

:words in her mouth or did you simply ask her question's? 

NO. gARAKEI4 Calling for conclusion, your Honor. 
'THE- COATI Overruled, you may answer* 
THZ 'WITNESS.: I asked ter to tell me why these 

Oaces 'were picked, why these people,. whet had occurred? 
And this Below Skoltet ekplanation is in .  

essence what she told me. 

2.5,886  

000105

A R C H I V E S



• 
8 	: 

4 

6 

7 

1.3 

9 

• 

10. 

11 

12 

18 

14 

16, 

16 

17 

18. 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

I 25' 

26 

25-,887  

B NR. 

I believe you testified this morning that 

Susan, Atkins. at one time, told .you that she lied about 

)r. Sermon, is that correct? 

A 	Yes.. 

Q . Approximately when did she tell you this 

VA referring to the date now. 

KANAREX: That is assuming facts not in evidence 

in that he said she made the statement on many occasions, 

that she lied 

It was not Just once, your Honor. 

COURTS Overruled,. 

TIIE I WITNESS$ She ,told me that on various occasions. 

_Approximately I'cannot tell you the dates. 

I :went to see Susan almost daily in the 

evenings, and aometimes during .the afternoons.. 

One ties` someone came to visit her 

who., I:understood, was a friend of Mr. Manson's. 

It :Was After" these Visiits were 6gutt that eh* 

then began to tell me things such a$ "Well, what I said was 

just to say what 4thei .311anted'*o heir .• 

And she began to tell me, end she'did.emphatitill 
• • 

tell me in no uncertain terms that. she had 	. 

. Subsequent to her telling .see she,  lied we had 

other con,Versatione, Sometimes 'within the same hour .mod I 

would dust routinely get into it again and she would again 
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reiterate to me exactly what she told before the -Grand Jury,. 
And I would end the conversations that way, 

' So for the many times she might tell me at the 
inception of the conversation that she did lie about 
Charlie*  46  had nothing to -do with it. 

Each OCCaStOny subsequently she would come back 
and reiterate. what' she testified to before the Grand•Jury 
;wit essentially the truth. 

Q 	About -Charles. Manson? 
A 	Ves. 

When did you cease to be Susan Atkins' 
attorney?.  

A 	Svmetime in March. 
Q 	Was this. early Mire-h? 
A 	1 think it vas in the middle of March •so-metima. 

This would be what Year? 
A 	Last year... 

1970? 
A 	' Yes. 
MR. SIIOLI0SI41 NO further questions. 

.2 

3 

4 

5 

10' 

11 

12 

1'3 

14 

15 

16 

• 17 

113 • 

19 • 

20 

• 21, 

22 

•23 

24 " 

25. 
fi 

  

26 

 

• 
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XAMINATION 

tY MR. SHINN: 	f• 

• 

Q Now, Mr., Caballero, yo,  said you had zany ton-

versationa with Mr,' •BUgliosi. 

'You got biril Miss Atkins' testimony? 

A 	Yes, 

And her statements? 

A Yee. 

.4 	Now, when Was the first conversation, you had 

. with Mr. Bugliosi' regarding Susan Atkins' statetien,t1 

Was that after you heard the tapat on December,  

1st? 	 . 

A , The sorry, Mr. Shinn.' 1 	t know 'what 

statement you are referring to. 

Q 'Okays, now, Mr, Bugliosi heard the tapes of 

leas Atkins on December let., on or. about December 1st, 

-correct? 

No, ott or about December 4th. 

• I taped her on the 1st, 

Now, was that the 'first,information that Mr. 

Bugliosi 'received about Susan Atkins? , 

A 	to, we. had been speaking before that. 

Q goad.,- Xow,. you talked with Mr, Bugliosi 

:regarding •Susart Atkins' . statements, correct? 

- 	Yes. 

• Q 	And her knowledge of the Tate-1.* Bianca 

homicides? 

3 

'.4 

6'  

7 

..8 

10,  

xx 

.12' 

13 . 

1. 

'17 

13 

21 

• '22 

25 

26 
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.6 

10'  

11'  

. 12 

13 

15• •  

16. 

17 

18 

19 

• 29 

21 

22 

.23 

flick • .24 

• 25 

26- 

25,890 

A 	That' a correct., 

2 

	 Q - And you did tell , Mx. Bugliosi just about what 

Susan Atkins told you, correct? 

A 	Yes. 

Now, the first time you told Mr. Bugliosi 

what lass Atkins told you, did he say at that point that 

maybe Susan Atkins is lying in some part? 

A 	No. 

q 	He did not say that, correct? 

A, 	No. 

R 	Wall  did he mention to you that there Was 

statement Roni Howard and Virginia Graham regarding 

Susan Atkins' statements? 

A 	Yes, Mr. Shinn. 

After our original conversations between the 

actual tape recording, we talked:in general about thugs 

she told ste. We did not get into every specific detell,F 

q 	This was before Mr. Bugliost heard the topes, 

no w ? 

A 	Yes. 

Was the subject of who stabbed Sharon Tate 

brought up? 

A 	Yes, tha•tt is what I'm trying tO do, to avower 

your question on ;Oat ,point. 

4 

„ 
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10 

3 

.4 

14 

16 

18 . 

3.9 

20. ' 

.21 

22 

23 

25 

. 26' 

?5$891  

Yes. 

What happened:was, then, subsequently we had 

the tape recording made* 

4 	efore the tap* recording X am talking about. 

Yes. He asked. _Before the tape recording, 

C'ennot answer whether or not that waa specifically asked. 

know it' was,  after the tape reCording. 
Okay. 

Now, before. I em 'concentrating on before 

V60. 

4 	.- Mr. Bugliosi heard these tap00. 

A. 	Yes. 

Wasn't there a question asked as to whether or 

not Miss Atkins stabbed _Sharon Tate? 

Before the tapes? 

4 	Yes. 

A, , I tont think so, because X dontt know if' tae 

got int* that much detail as to who did exactly what, other 

than who participated, for what reasons, that kind of thing, 

and bow much evidence she could offer. 

Okay. Let me ask you thist 

. Was there any cOnVersation as to what part 

Miss Atkins took in the, homicides then before Mr. Bugliosi 

heard the tapes? 

A. , 	, Xhiget4iral. 

:.-;w4,t'do yo.1.4nvm1 	Vapeivat be stabbed all of 

, 
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them or one _of them? - 

A. 	No. What role she played, whO did. the killipas, 

that kind 

4 Yes? 

A.."But.to'sntWer your questionl: Vcannot 

prior,to th'e tape:, there was.a question 
, 	• 

put •ato me by tr. gualiosi: did she i3tob Sharon Tate? Or 

whether I told, him she did tot.' 

That* is correct:  I. Cannot answer 'that question 
•• 

for you at this time.. • 

22 

Was there a discussion 44 to whether or not she 

stabbed anyone then? 

A. 	mere may haze been,. 
, ram trYtAK:to tell you that the . conversations 

,prior to the tape were vary general in nature. 

However, it concerned her inVolvement at to 

primarily identity ,and the riles the persons played insofar 

.as being there. That kind or thina. 

But eaoh specific act X think the reason ror , 

2g the tape recordins was -. part of the reason 	was because 

they would ask me a question and Ild say„ tW01.14, I don't 

knoW specifiCallyZ and I didnft want to interpose names 

and put in names and make' mistakes. 

4 	Wasn't Susan Atkins the topic ,sof` the 

25 conVereationt 

• am aorry,t didn't hear that. 

• 15. 

16 

8.

19 

23. 

24' 

26 
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a 	4 	Wasn't '0 Atkins Atkins the major topic of the 

conversation with Mr. Suglioall , ' • 

A. 	Yes. 
What your. client actuallY.'dld or 'did no*.:(10►? 
Yes.- But they wantecl, to know9 .  what the others 

did also, .and rather than misquote, wanted theme to uae 

7 
	

the tapes.• 

I waa interposing names, and rather that using 

the names or the defendentso .I woula say X for Y0  and Y for 

Zo  in that cense. Then I would correct it And say?  no, 

no, that is not the way it was. 

Because Susan, would talk rather last. We would 

talc, and I waa tryin4 to let her tell it in a, narrative 

form tO e many times, which made it very difficult forme 

to copy. 

4 	Okay. 

In other words, you are toning ua now that 

before this taping session of December let, you had no 

idea what part Miss.Atkins played in the homicide; la that 

correct? 

I am not telling you that, Mr. Shinn. 

I am telling you that prior to the tape, prior 

to 'the District Attorney hearing the tape, I cannot recall 

specifically whether or not I tIld him exactly what role 

she played. 

That is what I watching you. 

'24 

25 

26 

9 

10 

11 

12 

Is 

• 14 

15 

I6 

17 

18 

19 • 

20 

21. 

22 
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maw Mime 1:014 tfiem, X ,may not have. told them. 
2  
' X ten't remember ageoiticialYA 

15, 

• 

'•17  

18,  • 

• I 	p  
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. 15 

19. 

= 
-.ID other wordel it,is your statement ,now that 

2' 
you dop,t recall whether ii.r.p.,.pont To4 :toN Nre 

Miss Atkins told you that she stabbed or did not stab 

   

Sharon Tate? - . 
4 

Is that your testimcny s  kir. Caballero? . 
5 

'That is my tastitong, 

4 	Okay, 

Now, atter Mr. Duslioei heard the tapes tOw. 

9 
This is sometime on December the 4ths  correct? 

• 
	 Yes, 

Now, you- taped this conversation on December 

12
' the 1st, 

41. 
T3,  

risht* 

You werepresent4. 

11*
fess 

 

4 	Was anyone else present? 

A. 	ySr oarus04 

4 	Okay. 

Now, at that times  did she this taloinK 

* 3esitior14  that She" stabbed Sharbn Tate or did not stab.- 

Maaron Tate? • 
At 	No. 

If X recall correctly 	I. havenrt replayed this 23. .; 

4Ulte i while, or even read about this for late a whiles  

. 4t) let the explain to you 	ny'recollection is simply that 

26:-ouson.ATkIni has alWays tOld me that the did not participate 
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into ths story,* 

41, 	:t .selt4 

In other words, Boni Howard.** statement was not 

8. 

16 

19 

20 

• 21 

42 , 

2$ 

24 

g • 

25, 896 

In the phySioal killing. of any of the victims In the 'Tate. 

La Bianca matters. 

I am not discussing the .Hinman' matter nOw. 

4 	Yes. 

A. 	And 1 Asked her at toms point: Why is it that, 

I 'believe it was Aoni Roward„ has Indicated that yOu 'brad 
rp 

her that you stabbed Sharon Tate And that when you did so„ 

you achieved an orgasm or Something? 

And *he said, "No, Ronk. misunderstood.'' 

She said, °What I told tir was that the next day 

or' so. I hoWA:dream that X-was stabbing this girl and•I got' 

an orasa, but *he may have ultunderstOod and. 'she put that 

,Oomp).Stely true then4 is:that'-oorreeti 

. . 	Was either not•eompleteIr true or was 
;•, 	• . 

inoorreot',.althOugh I:will:Sai-thatZusaft dititellise that .  

She felt Roni Howard Was'embellishinvmmetimea on the 
• ,„ 	_ _ , 

Story, but she had, in Pants  told her thee* things.. 

There was the taping session on December the 

ist and she didnft rentiOn,'Or.did Shea4entlon'tbat she 

"did. `or didn't stab Sharon Tatill 

• . . k. 	She did not stab Sharon;  Tate. She never' 

mentioned to ;nit ever stabbing. Sharon Tate*  

	

4. 	. How about i.n the tapes.? 
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1 	 That was the 4onversatio0 that bad. ' 

2 	 Zusan Akin has always denl,ed, to 4* that she 

A Stabbed Zharon Tat*. 

W.4Y. 

r4440  44 $014. 0441 up Zr. Buci;1104ai. and tell him 

6 ,'ghat 4usagt 1 i:41sts Old you on tune t4ea? 

7. 
	 o. 

I 6al41; '`sere 14 the ta'peS., 'here is what 

9 happene4. 40d, you oaft use the tapas to make the quegtions 

10 ror 	Ora4u 	 ; 

'Before Jr, Butalosi oiale to your Office, liSS. 

12 
 
there kAny asouss4.0n,oh aas Atkimi hat tialltng the 

13 truth $4.1 401:40 parts Or her 6,tatemont 4o 	Bulaiosit 

'14 
	

Af. 	I am roomy.. tefore ohat? 

4 * 	ZerOria 	B44114:44 - c%41ne dzwrx to wir4r. othoit 

talk to Liss 
17 	 see. 

18 

' 19 

20,  

24 

25 
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Q 	Did he 4iscuss with' you what poritiinS Ober 

statement he! twOmdon.the tapes Witi not  

Did he point Out. to.'yOn•which -patts he -believed' 

Wis not true? 

A • I think what happened was, he discussed, 140 

me generally, he said something to the effect'of: There 

are some things that need clarification, or that dmit 

correspond, with other information they had, such as, and 

I believe one of the things mentioned, 	Shinn, was that • 

one of the girls, either Rout Roward or Virginia Oraham --

you have to forgive me, I don't know which; one-  made the 

statement abOut the incident that Susan Atkins told her 

this -- and I said, "That is not what she. told Tn. She 

tells -me that the girl misunderstood,' 

And I went on to paraphraie and told him what 

she said, and I said, "I n  believe What she wee telling 'me," 

MR. BUGLIOSI: I move to strike that "I believe." 

THE WI/NESS: NO. This is the conversation that I 

related to Mt. Buglioai. 

MR. 	Theol will withdraw the objection. 

It sounded-lihe you were saying something.. 

Tat WITWS: I told him, "I believe,  she is Stating 

the truth because she told her part in everything else* 

Why would she back out at this point?'" 

-And he said ."1will question her about'that. 

Maybe the girl was mistaken." 

101)4 1. : 

2  

a 

4 

.6,  

7 

8 

9 

10 

it 

12' 

i  13 

•14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 .  

• 21 

2a: 

24' 

• 25 , 

26 
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And he did question that. 

BY SR. SINN: 

iz. 

stabbing? 

Ile questioned, the area of the Sharon Tate 

Is, that what you are talking aboutt 

Yes-. 

And alter •yoU, tailed to l him. mai he convinced 
r 	 ;. 	• 	%. 

• that she Was telling the truth about- the Sharon Tate 

matter? 

A 

• 

I don't know. 

You don't know? 

A 	I don't know if he was convinced. 

q 	Did Mr.. Buglioitl seep disSatisfied With your 

explanation? 

No, he seemed satisfied. 

lie seemed satisfied? 

A 	Yes. 

Q 	Now, this wits before he talked to Kiss Atkins 

in your office on December the 4th? 

I believe so. 

Is that correct? 

A 	Yes. 

Now, after he talked to Miss Atkins in your 

offiee, did heagain tell You that Miss Atkins was not 

telling the truth in, some parts? 

A 	No. 

1 

5 • 

7 

10 

"n 

12 

.n 

14 

16 

-17 

20 

21. 

22- 

23 

24 

26 
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6 

Tie didn't have much of a conversation -He had 

to leave to go to the Los Angeles Police Departmeut to 

interview other 'witnesses. 

I think soleone came to pick him up, and he 

left.. 

I stayed talking a grew moments with Susan, • 

and he was. gone. 

The next timet spoke to 14x. Bugliosi may have 

been, immediately before Susan Atkins went into the Grand 

Jury =Out, or sometime thereafter,, 

Okay. 	, 
rt 

Now, betoeen the time .y.o0. left your office 

that' pecept.ler:thi 4th, the evening of December the 4th, 

.l969 	'the time. thati  the appeal?4d et tte Otand Jury, 

dick. $r' Zugliosi ccintaat you or talk to yoU *in person and 

gay, "1 don't 044, 01E; MAW Atkins-  tit telling the Ohtile 
fi  

2 

3 

5 

5.  

10 

11 

12 

13 - 

14 

• 17 

10C 4111:P 

19 

20,  

21 

22 

23- 

24 

• 25 

26 ' 

truth"? 

4 Na 
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. 
He rioter told you that? 

No, not during that . veriod of time. 

Okay. 

.Vow o  before,*  Just before.  going to the hearing, 

dtd ,$.011, see 	Bugliosi? 

A. 	may have, 

4 	I mean, that is on December the 5th. 

Yes. That would be the next dar4 

Yes.' 

A. 	I 4ust explained to y94,. i r. Shinn,. I dontt 

knolf4 Or I ddn't retolleot4  it I saw Mrs  BUgliosi the Very 

next morning before we entered t1:0 Grand jury, or sometime 

Subsequent to that,, 

YOu must remember,, I was seeing him. sometimes 

.1 

2' 

6 

7 

-almost 'as lamb. as I Wit4 seeing Sash. It was bask and',  forth 

4uririg. that period - of time„ 

do you recall whether Or not 14r, 1311gliord,) 

before going into the brand aury—with Ausan Atkins, do you 

resell whether or not he -told you t1 "I don't believe 

Susan Atkins is telling the whOlet'trUthftt 

'recall that he" did not toll me that, 

-He ,did not?' 

''theit's nigh 	 '  

4 	After the arand• 13'uri hearing, did you see 

Mr, Bugliosi?' 	, 

A. 	yes, I dont know jUst when:. I don't know if 

9 

rz 

13 

14 

16,  

18 

19 

26  

221 F 

• '22 

.23 • 

24 

2g 

-:26 • 
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it was the same day.' 

In raet4 -I 	almost positive it wasn't .the same 

day, because t went down the elevator With Susan Atkins)  and 

then *he vent to 4bil. Brand)  and I- 3,44 the building, 

° Sol  I don't believe It was, 
, 

4 	knew yOF.phone n i r, ,roux °trice phone 

number, did 	rots 

7scs. • Suri„ 

4 	He didnit call you up right after the Grand 

jury, after be talked tO Misp,A44a, ah4 a t gLiaten, I 

don't. think,She 1s: tolling the truthA7 „ 
41 

L 

40 never said that to you? 

Not at that point. 

4 	That 14 the ioiat ,after the Grand :aryl' 

Ao, he didn't saythat ri6ht atter the Grand 

Jury)  no. 

When was the firat time he told you that be 

Oldhtt think that ahe was tellin& the trath7 

bet .eve it w ibOut the next time that X 

saw him). whenever that was, whit4 may have been a day or two 

or three at the most after she ',40atified, 

on the n6zt occasion when I. saw him, X, in 

essonee4'24 question or query, or by the tenor of" What the ,  

conversation was, aaow is everythlniX 

lie said, in e.ffeett Fine, but I don't think the 

.6 

7 

a 

9 

10 

' 	12 

13. 

15 

16 

17 

Xs 

2Q 

22 

24 

25 

,26 
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told the.00mplete trUth. 

said; Well, suOstantillU 	t010 -the truth, ,  
.Yeu knows * waa.on the tape and everythlng? 

Ha *ail. 042  yes. 

And'I left with the impression that it Was 

tine. 1  never heard definitely. 

4 	Zn ether Word$2,hesected- satistled* ** auglieeit 

tes, 

BUGLX0SX; •CalIs tor a conclusion. 

NOtion'te strike. 

TUN CODET: $ustained, 

NH, SHINN; 4 . Warthetled et 701,17  

THE =Int Oust a moment... 

the answer is strioken. 

The jury is aamonished to 'disrasard it. 

4. 

5 • 

ao 

12 

. 25  

25 

'21 

22 
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26 

* 

1 
2 

4 

5 

6 

" 8. 

17 

18 

go: 

21 

22 

23 

2511004 

SitXiOrt 
Nov,Xi. CO*lloro, have you in the past over 

. sold Someone Ames tonfossions as in Susan Atkinst  cos*? 

SUGLXOSI: Xxr*itevant, your iionor. 
Tilk:COFNX4 Austainitd, 

ZY 	ittX*Xt 

	

A 	tabitheitoitn 414- you  3404i 	dse:"." 
you eaters/I into, this agreement with Sohillier, 

, 
it was 	Mr, Cahaperol:  

Whsret - 
.ThiS. contract' You *A1i444 into With Lawrence 

Schtilsr X think it was narked for idantification. 7-4Q, 
• Po you ever recall that doeusrut I showed you -

est time? 
Gies, X do., 

. 	And AL had the eivitures, of just SehiX14er, -on 
,do .you ranamberl 

	

A 	Yak*  I Xeltiefiblir. 

	

(4, 	Z asked you whether you and Paul, signed this 
document?' 

rscati that. 
I believe you said you signed it or you 

did hot sigh it? 

	

A 	X roost]. not ***ins 	signsturo and X dont* 
rival, signing it,. 	. 

• 4 	But you are Very familiar with this agreenont, 
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11-2 are you not? 

	

2 
	 A 	Very is a retative term. 

	

3 
	 I am familiar with the agreement, 

	

4 
	 in other iglrliss, you read the so-called agree- 

5 , vent beior'you;signed tt and agreed to hand the tapes over 

	

6 
	to mti, SO .tier? 	• 	 • 

	

7 
	 perused the agreement, We had discussed the 

	

4.3 
	contents of the agreement.. 	 , • 	, 

	

9 
	 Q 	Yes? 

	

: 	• 	, 

	

10 
	 4 	Yes. 	••• • 

	 r 

Now, do you recall Whether or not anywhara in 

	

12 
	the agreement or contract it restricts Mr. Schiller 

regarding the publication:of MissAtkins' confession in 

	

14 
	this country? 

	

15 
	 No, I don't recall that, 1 recall that vas pert 

16 - of out oral contract. 

	

17. 	 q 	Part of the oral contract? 

	

18 
	 4 	Yes. 

	

19 
	 But .  wasn' t this oral contract reduced to 

	

20 
	writing, this writing, ii-Qq? 

	

21. 
	 Yes, it was, 

	

22 
	 tl 	And as far as your memory -- 

	

23 
	 As far as you know that portion was not reduced 

	

.24 
	to writings  is that correct? 

• 25- 
	 A 	, That's correct., 

	

26 
	

Was there a reason fOr that? 
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20 

21 

'22 

23 

25 

26 

S.  

25,906 

A 	Yes, because that is the way the contract 

reads in general. 

I, was not concerned with that, Mr. Shinn* Z. 

am, still a believer that a handshake and integrity is More 

important than the written word, and 1 believed that at 

the time. 

4: 	Mr. Caballero, you reduced everything ease to 

Writing except that portion abOut releasing the story in 

this country. 

'roan! t' you think that was izportant? 

A ' y That wajl 'fopa:contTact Mr. Schiller bad; 
4. , 

it 	
• 

was-  our' understanding that these were his form, contracts. 

'4e hit,4C-okeyed it so :long AS we', had the 1.Altder-

standing would stay outside of the country, it would 

not be domestic. 

DOn't you wink itsould have been better .to 

heve it reduced to writing, ,or even add an addendum to 

this contract? 

• A 	No. 

Q 	IC.on dont.t. thialt, so'? . 

A 	I think. 40 now. 

But at that time you did not think it was. 

impoctant? 

. 	A 	No, I. &ill many. times with people with a 

handshake)  rather than the written word. 

14, 	now,. when did lir, Bugliosi first use the term, 
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100 percent truthful, to you? 

Well;  X floret know if the word 100 percent 

1 think be used the word;  coapletely truthful. 

And I 	go *head;  that La what be used 

at some point. 

Wits there say discussion as to what he meant 

	

'by completely truthful/ 	, 

A 	tio;  X told you be said she did not testify 

exactly truthfully and I said "Weil, substantially laa• 

testify to the truth * 

And 	said, °Oh, if**, substeatislly she 

testified to the truth.*  

And X won't ,venture sit :opinion again hicaute 

:Les already been stricken* 

veil, did you; according. to this contract with 

Lawrence Schiller', you ark aupposed to provide Mr. Schiller 

Witkother documentip pictures*  photos, correct? 

Ifes. Ai X say — 

* Pau* that la whet it s,sys' in the contract/ 
, 	, 	• 	4 	 r 	' 

That is what' it soya there. That is „just a 

fora, cOntract., 

Nothing, yes provided to bin. 

Na other pictures or document, regarding miss 

Atkin* was given to Um:emit Schiller? 

A 	Nothing. 

q 	No pictures? 

2 

3 

4, 

5 

7 

8. 

9 

12 

14. 

15 

16 

.17 

. 	18 

19. 

20 • 

r. 
/21; • 

23. 

24 

25'. 
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JO' 

11 

• 12 

13 

14 • 

15 ' 

15 

17 

18. 

19 - 

	

A 	ifothing. 

	

Q, 	Rave you ever seen any pictures regarding this 

case before this case started?' 

sure* 

	

4, 	Pictures? • 

	

A, 	Prom the press-. 

	

' 4 	:tutside, of the #teSs? 

	

A 	'Now 

:4 • 'Via have seen no pietoVes 'reilirdittg the 

victim. in this 'case? 

	

,At 	Oh, It* sorry. 	misunderstood yOti. 

	

la 	Yes. 

	

A 	Have I seen pictures of the victims .-- yes-, 

I sing that 'when the police And the District Attorneys 

leer's shbwing me the evidence they have end explained to ye 

the wiittpe knowledge that Susan had, bow they knew she was 

telling the truth. 

They laid it out for me. 

	

,r4 	3,41.4es. the police and the litstritt Attorney 

did.yon.ever 	inir pictures in someone eleets hands 

heiii:desi the police and the District Attorney? 

22 - $°* 	
r  

r 

" lie nth. 24 

YOu have never seen them? 

A Wei:flop tO•  ,rs'Y knowle4ft nvivfi 

25 , 
( 

4 

26 
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4 	You have never seen those pictures 1.ri /our 

2 office at any time? 

J. 	Whatpictures In my ,office„ about  'the killings? 

4 • 	 4 	Victims, 

pure„ that the District Attorney had. . 
4 	 4 	What District Attorney? 

8 	 .Desides Nr, 

9' 

	

	 Not if you have an 	inland, refresh My 

, mettory. 

11 	I know of no suchjActures.,, no such incident, 

ouCh occasiOns 

zs 	 4 	Now, I believe, Mr.' Kanarek aiked you thiii 
14 ' AuestiOnL  there was a reI#&se date on this contract with 

'Schiller, December 14th„ ;969, correct? 

believe so)  yea, 

It . 	4 	Is that correct? 

18 	 1Abelieve so. T think that is correct, 

19 	 4 	And the contract was signed on the 9th or 

20.  • December. 

21 	 A. 	The contract etas sinned on ,the 9th4 it was 

22 entered- into on. the 8th:-.. 

•23 	 4 	ADA $uean Atkins' story Was not to be 'released 

%H,  until December 14th, 19691fcttrrect7 

A. , To be reIeaSe4Milt before the,Grand Sury. 
• 1 	4  

20 	ranSgeritt in-&urop.0.4- 
• 

3 

   

• 
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25 s910  

And 'then you told Mr. Xanareks  I believe, after 

the. gag order came out 	was Pecvnber IOth. 

4 

 
„Yea, 

. 	1q69 ). Judge Keene vs gag order, . ! - 
riat al; *that ' tAlicOLIIIWIcufwas ,  heipleaS to 

6  dg anything to stop this atoryT  
d 

- 	, X felt I bad: 'ezecUted. ''contract and 'it 'Was Out 

of my harldo,' • . 

- Now, let me aik you, you have dealt with many 

10 contracts before; you kholit the law of oontraetAl 

	

12 • 	 Pretty well/ 

L. 	Yes, 
•. 

411 	- 14. 	 mod-  Sometime* there is a defense called 

rs unforeseen' difficulties elcoUges. a party from performing,” 

	

16 	AIL BUOLIbSI: Irrelevant, beyond the scope of crow. 

xamination. 

MR. Stalah It goes to his state of 444* 

	

19 	THE COURTI mad the questio 

	

Gll 	 (Whereupon, the reporter reads the pendind 

21 uestith,) 

	

22 	NIL SHIN N: Your Honors  he is qualified 

	

23. 	THE OQUET$ the ob4ection la sustained, 

	

24 	Q. 	a/ MR. SB/NHt Mr. •Gabeller411. you felt at that 

410 	25 oinks  when. the, gas order came outs and you ignew that the 

26 ontraet called fOrreleaae of Susan Atkinsvconfession 9r 

000129

A R C H I V E S



X5 911 

story on. December 14, 1969. 

Your state of land was such that you couldn't 

stop it, 

4r. Shinn, you are asking me It X went throUgh 

an entire mental gymnastics when the order came out. 

It was very aimple. 

The of 	came tut. 1said X would abide by -it; 

I 0.ready sold-  4 contract, 1, thought Mottling more Of it, 

it was as simple, as that, 

to% 

 

One thing had already been done, the ordar was 

Orli. I know what X.must do in the future. X had my. vide4. 

' i •line* and X had done that. That's all. I did not stop to 

19- 

'20 

22 

23 

24 

25.

26

" 

think this or that. X kpaw what already had been don* was 

executed, •X Went on td of it things„ which were much more 

, e • , 
4 	Vir,Vaballero,i

P
dOn't yibq think that the issue of 

Miss Atkini" lire welt important enough to try to do some,- 

thing, •tO•  try to stop,th4t.stOril% 
	1, 

, X had already done Something abo4 her life)  

Mr. Shinn  

4 	I mean about the story that Vas it be released 

On the I4th. 

You had, tour, days after the gag order came out, 

A. 	I had nothing to do with it after X sold the 

story, 

4 	'VW, telt that there was noway to stop it?, 

important.: 
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10 

12 

13, 

14 

15 

16 

17 

38 

19' 

20 ' 

22 

23  

24 

26 

g5 9? 
. 

144 	X did et 	 wasri,t4.4tert a question of 

feelin$. A 	 4. • 
• * 	 4 	 „ 

It Vali 	 dVir '11. far its X wasicorLcirned.... X 

did not give it the thought .process t4ati4u,L,; are asking MO • 

aboitt nowu 

Now you testified that you read this article 

which came out on Dece=ber 1k, 109 in the 10a Angeles Times 

newspe.pers  correct/ 

reed it" where? 

4 	Lae knseles. 

A. 	The L04 Aligelel imee? 

Yes, 
1 r 

• Tee. 	, 

q 	Thie article about Susan Atkins. 

Us, 

4 	X asked you whether or not you knew who was 

responsible tor 'MIS article. 

A. 	Did you,ask Me that? Yes. 

41 	And you said you aid not know at that time. 

Piv 	And X did answer that I did not know at that 

time; I  tion't know tOdeq,.. 

q, 	low, did anyone call you up- regarding this 

• article?' 

A. 	Yes. 

Did Schiller oe U you 

No, I was at home", X had -just compIeted making 

f 

I , 
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' lie were gOingt sOmliwhirel  and X got a telephonit 
- .4 	7 

call, Y believe it,  *as, :from the P or.  somebodys AP meaning 

itisociated 

'Ails they maid.„,"1'What 	thelstorW 

'What is thil 'a*It. 4 the itory 

killing. Sharon "tate it tie ,hos Angeles Timis todaitt!' 

I thought 'somebody' was putting me  

said, "What are you talking aboUt?ft. 

They Said„ "res it 'a in t °night; s Times . " And 

I- dust could nOt believe it, 
Okay, now,. didn't a Judge call you up? 

Ai 

 

,fudge call. 0* up? 

Begirding the story. 

arrangements for picking up Susan at Sybil Brod next 

Sunday raorra416. 

4 	). 

d3b9.10$ 

1' 

2 

3 

4 

• .6  

7 

9 

10 " 

11 

12 

14 

15 

.16 

4412' 	17' ! 

18 

19 

20 

22 

23 

24. 

25 

25 
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4 

7 

9' 

10 

1.2 

13 • 

15. 

1.6  

19 

•
22. 

 

23 

24 

Yes. 

A. 	No, not to my knowledge., 

Q - Do you know whether or not a judge called Mr. 

Caruso up regarding this story? 

A 	I believe Mr. Catruso.in his anger called up, 

if I iniderstand -correctly, called up Mr.. Schiller and told 

hits "What ls•this about this story in the Los ,Migeles Tisute? 

We gOt a call from a judge.. They are all upset, You WIN* 

to, answer to this 

In other words, I dotet believe - as I recall 

the story 0— that the judge actually called Mr. Caruso.. I 

think Mr. Caruso told this to Mr. Schiller to try to shake 

him up and find out how -did the Times get the story. 

Q In other words-, your testimony is that ttO judge 

Called up yourself or Mr. Caruso., is that correct? 

A 	No judge definitely called cite up and I do not 

believe that one galled. Mr. .0*ruso 

q Why do you say you don't believe. You are not 

sure ,of it? 

What?' 

., You .are not sure Whether a judge called Kr. 

Caruso upl 

A, 	No, I con not say for sure. • I don't believe 

they Aid. 

q Did yol4 hive it dispuosiott, With 	Couto *bout 

a judge calling him upf 
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5 

. 	6 

'7 

4 

:9 

10 

11 

iz 

13 

14 

15 

15- 

20 • 

21 

22: 

24 

25 

.g6 

- A 	I had * diaPtlailton-where ha called Waller and 

told hitt that a ,edge had -called, but I got the impression- 

that Mr. Caruso was telling me he related what he had 

-stated to Mr. SchWer„ rather than a judge had called 

him, in other words, "Let's shake Schiller up." 

We believed that something had gone wrong 

and it had gone wrong" with Schiller. 

That 1.8 eta simpleas 1 can pt4t 

I was being very•euphemistic at the time. 

You don'i. know whether.or not in fact * liAdge 
• 6' 

did  cfal:up It. pariso7 .  

'Ho, I _do not luau 

MR. SHINN: :I haVeinothing further,.. your 

MR. KEITH; .„ Nothing ;further. 
, 	• 

MR. UNARM 1 'have some questions.' 

THE. ,COURTt Mr!cFitigerald? 

MR.4 FITZGERADI 'No, thank you. 

MR. 0.14.0Elts Your Honor, 1 have some questions.. 
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• 15.  

16. 

17 

18' 

19 

"20:  

21:2 

. 23 

24 

25 

26 

25, 916 

5 

7 

10 

11 

12 • 

1.3 

•11SD/RECT EkAMXIWIZON 

Mk* ICANAREK: 

Q 	.Mr, Caballero, how soon after' December 14th, 

1969.;, did lir. Caruso call up Inc. $chiller and tell his/ —

.vent his. feelings? 

A 	Mr. kanarek, if I am not mistaken he, tried to 

reach him, almost immediately, that Sunday., 

Whether he cOntacted him that Sunday or Monday 

X don't recall. 

But X. kW:ow that theie was immediate cogeorn, 

-don't retail." whether X 'called Mr #, Caruso right up or 

whether. he -contacted me, but we had heard about it and it 

was just something that we could not 'believe in view of 

*11 the. discussion- we bed had- reSirding where this. Vas ti 

be printed, for it tor come out in the Los Angeles Vises 

was one of the most:sliOoking things that X knew at the 

tiMe4 

• 
	• It was just too nstich; it was overwhelming, 

,know t4e,,nexi 	 positive the next 

.day that we hid to go out. 	when I say we,. SU$411, AO X 

and some 'officer's*  ;omeWhere 'in: the Palley. 

I am almost positive it lw*s. that Sunday, 

know t was concerned ali$Out the feOt here we ere 00 irk 

the Italley and the people are reading *Wit this in the 

paper toctay'l  iooking at the pi tore, sand they might 

recogixtre her, 'and if I #m. not Stistaken he was recognized 

000135

A R C H I V E S



2 4 

.5 

7 

:8 

9 

.10 

11 

18 

19 

20  

21 

$2 

24 

2 

, 26 

.25,917  
•-•- 

at the particular pleca.we were at, 

• q 	Yon-  are not tiVerwhelazed dint a man on 1 	of 

ab*epee for one day who worked for the ItOs Angeles Ticeost  
Jerry COhen, took the interview and you are not. over.» 
libelmed by the feat it showed up in the Loa 'insoles Times? 

1411. BUGLIOSX: Ambiguous*  X don't know what type of 
question that is, your Honor. 

VitZ :COMM .Sustained* 

SY MEL UNAREKI 
tut &would you tell us how*  what is 'your hest 

estisiate of how soon Mr. Caruso reacted and called up Mr. 
Schiller*  talked to Mr. Schiller after December 14th, 1969? 

A 	Is DecOwber 14th a Sunday? 
44 	'Us, 

• A 	X. think he wee trying to reach him that night, 
if 1 t* not mistaken. 

How soon We* Lt 
A 	X dontt know when be got hold of 

Did he set hold of him the next day? 

A 	I do not know, Mr. Aintrek. Vit sorry. 

You don't know if he ever got hold of hist, 

right?' 
A ' Ue ad. 

How any days later? 

A 	I don't know how many days later *  but he told 

ote he did. 
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Did hef_tell you he did? 

A 	Yes, , sir. ,  

He. • told. you he sot hold of Mr. Schiller?.  

Yett, 	 . 

lit* 'soon .after December 14th? 

X tion'..t. recall, Mr. Kaitarek. 
• 

Give us your best estimate. 

THE•COURT: 'What is the rete4ancy? 

XANAREK: I would be glad to approach the bench--

"THE .00URT: Get to something else. It's irrelevant, 

If you have any further question* let's set on 

	

`12 	with it. 	•  

n BY Ma. KAMM 

14 • 
	 Did Mr. Caruso tell you 	let me withdraw that. 

Mr, Caballero, yoU in fact got an order from 

	

16 
	

the Superior Court on February 3, 1970, to get a tape 

17 recorder on or about that date, to get a tape recorder in 

	

18 	to tape record Susan Atkins, right? 

	

.19. 	 Yea. 	• 

	

20 
	

TIO COURT: Mr. Kanarek, you appear to he getting 

beyond, the scope of the cross-examination. 	- 

	

22 
	

MR. KANAREK: This is what Mr. Bugliosi was talking 

28 about, these very questions, your Honor. 
•24 

	

	
These are the very matter. he spoke about in 

these gonverettiona, 

26 .' 
	

I did not ask the details of these conversations. 

2 . 

ti 

s 

6 

9 

.10; 

ii, 
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20,  

1:0 OA 421  
• ••• 	I 

CCORTt You are talking about which',convertationat, 

WARM lam aski4 him, I am ;taking him:, X 

am trying, CO ,deteratfte here. 

. 	ST Kt. 

as 	Q 	.you got'eutrder from the Superior Court to 

bring. in a tape TeCOrde Vight? ,  

1:3 	 4: 	Yea, 

.4 	Did you', take any tape recordings? 

15' 	 A 	4.1e04 

A. 	Where. are they? 

A• 	I have them. 

• aq. 	 -May we hit 	hem7  

i9 , 	 A. . 	' N.4) • 

riqoutt give-them. to us?' 

252919  

am more •than glad to discusuthem. 

THE COIlitt: it i/as all covered On'dixect. 

Vt.' UNARM: Yes, but-  your Honor, Mr. 

brought up certain conversations about Mr. Manson and Mr. 

liftman, 'which is bread new and I. am more than glad to 

Saint() it. 

gg' 

23 

'24% 

25 

26 * 

S. 
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'6 

14 

15- 

'16 ' 

17 

'ii 

.2), 

• 22 

' 

254,920 

4 	An whyv bediuse they belting to Yir. SChilleri 

flop tmeause they belong tO 	thei are my  work 

PrOduet, 

If Susan Atkins waives the attorney-client 

Privilege you mean to tell us yoU would not obey an order. of 

due Older to bring them' Into thia-coUrtl' 

A. 	I will obey any order of.Judge01.der.. • 

if we trinK*Oubpoena'ducea tecumWili can, have 

the tepee? 

/ will do anythingtho Judge orders 	tofto .  
, co long as:Xolonit.violattiiqy client's, privileges* 

THE. COOTI. ,W6 will do it 'out of the presence of the 

i;144arek. 
. 	• 

• 

MR, KANAtEX: Very well,yOur Honor. 

Q 	BY 	Ki4REK4 :.4n4tiees ofy.dbruSa-,1„ 1970 

you took tape, 	 4  "1. 	 j 4  

" 
	 t 

Now, how many different "tapes -did:you, take of 

Susan Atkins? 

A. 	•It was one from a physical point of view,.. 

It was on one' tape„ :but' they were conversations- of different 

days, those days may have been threeor four or maybe five. 

All right, now,. before February 3, 19/00 rpm 

on oraboUt'December 4th or 1st.,'around that Wm*, you spoke 

with Lusan Atkin* on zany occasions, right? 

,A# - 	Yes. 

4 	And Other than that which/kr, Cohen had put down 
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s. 

,o 

8 	• 

9 • 

lo 

13 

2i 

22 

• ..23: 

24 . 

25 

26.. 

260921 

in a 'court reporter's note*, did you preserve in any way 

conversations between the time that you first met Susan 

Atkina and, February 3rd, other than December 1)  1969, for 

thebenetitof the District Attorney's Office, other than 

that did you preserve anytepesT 

A. 	Tapes 	the onV tapes there were were DeoeMber 

1st)  the leacthy taPe, 

There was a very short conversation on, my 

Sten re 	on December 

Andtten the tapes that Came atter)  that you are.  

referrinc to, those are the 0017 taPelsw 

. So between the time that you first Met 

Susaa Atkins and February 3r4 you only heves three praiser-, 

vationtlso to speak one, the 'time of 'Jerry Cohen; the one 

an' December 

., And the one on Dedember 1st, right? 

Yes. 

4 	Right? , 

Yee, that's correct. 

May wehaVe the tape of December 10  1969? 

No, 

4' 	Where is 	? -?; 

.W03.1 4-,did you, prIxtio,it„,,vilth you.7 Weroult you t .. 
served with'a subpoena dudes teen? 

A. 	T have it, S 

• F e 

• 
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24 

• gg•  

' g6 

25,92? 

You have it without 

Ji. 	I certainly do, 

May we have 

MR.-KANAtiK; 7,1411,: you Were served with 4 Subpoena 

duces tocum, 

• THE WITNESS! ThWa correct, This is a tape in which 

Susan Atkins speaks ,o;HAIIi014  the charges, against her., which 

is abOnt:four ho4re in duratiOn which /,have in my pOssission' 

which was:made on DeceMber 1st, 	7" 	• , 	• 
kIy we haVe. the tape-in retponse t* the subpoena 

duces tecur3, Mr, Caballero? • • '‘• 
• • 

• I have the 'tape here. 

It the Judge ordersi Me tp gii;e4tito yoU and it ••• 
&Oen wfitveethe. privilegeI will be glad to do 

ifIRAIMAREICA Ma7, we' So  through that formality, yoUr 

Donor? . 

.TIM COUAT: 'You may. You will have to talk to 

Xr. Shim on thii matter, 

'would suggest that gpu confer with mr. 
ir. Xanarek, 

Mat  XANA4EXt I.  have, Your Honor, I have. 

DEP4NDANT SUSAN A,TXINS: Your ilonixt,1 understand that 
/Ir. Caballero has taporecordings of December 1st. 

,ZA, BUZIOSI: Your Honor., this is nothing for the 

,fury toiA, listening to. 

4 

0 • 

 

13. 

1•5' 

ao 
1i 

• lg 

19 

20 

21 

22  
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6 	•  

.9 

n • 

12 

13 

14 

15 

. 16 

17 

25)923  

THE COURT: All. BugIiosij  don't interrupt, , 

If you. watt to object, do 313. 

.OUGLIOSIt I object:to her talking in open court. 

WE COURT; 'Overruled.' 

DEVENDANT ATRINS; And 1 am req4eating of you, yOur 

lionor, to allow me to have the tapes so ,I may destroy them. 

I do riot wish to have sir.. Caballero have them.. I do not 

wish to have my attorney have them, or the Court hive them. 

I want them destroyed. 

TUE COURT: I won'i do that 

Zou don't wish to,have Mr. Caballero turn thins 

Over to Or: 4anarek„ is that right' 

(Whereupon,„ Defendant Atkins shakes her head 

in the negattie-.) 

13VGLIIOS±: May tbe!'rolt30,1'd ifilOW that 1.4as Atkins 

shook her head, in the Mtgativa, 
I 

TEE pOlghTt. Itet'S proceed. •Ask your next queetion.. 
. ,. 	I ,+. 	 y 	 ,r 	„, 

i . DEPENI A NT AVXIIi4: ,.dotdt,isrgiozr3tanii what touare 
. 	. 

• 19 ' Say'irl:4; your Nonor. 	...  
,.:: ' ' 	- 	1. 

,k$ : 	'Mk: COI1RTt  I am not. saYins 'anything at the invent, 
21 	PF4VENDANT ialtilIS I I as! 4:skuki; Tor, thosvr-taPelffk   to 

hand, 004-  over to my attorney so they Can be destroyed. 

2.3 
	

cOURTI That is a problet with whiCh I am not.  doing 

24  to be, concerned.. 

. 4 	 Now, your ii4y sit down and wa will proceed with 

26 the eXaMina:bi011, 
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46 

lid 

18' 

SY 1411.' Ic.;4014K1 	Otbaliero 

ti4 	 Fed} 4 

.. 

 

the tape " oL December 1, 1969, that tape --

*es. 

Q 	.- where is that? 

A4 	Taat is the one you asked me about, Decemberl. 

4 	December 1 ritilt* 

4' 	.X told you that is the one we just went through 

this discussion about 

4. 	You have the one of December 1? 

A.' 'Yes. 

4 	All 'right, now „ do you have the tap, 

Is that part of the.same 

la 4.t.oGother on the , same tape, physically, as 

the rest? 

• ' 	Noy, 

3.  

4.  

9' 

30' 

n 

12 

,r4 

24 

21 

22 

'23 

24 

Ire 	 p. " 

v 

4 
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1344 

4 

-9 

O.  

j1.  

:12  

l'3 

1.4 • 

is 

16 

• '17 

18 

19. 

20' 

21 

22 

-23 ' 

.24 

. well, then, how many separate tapes -do you have 

A 	I have the one of December 1st, which is a long 

tape.. 

I have the one, a short little StenOrette tape, 

.about ttelo minutes conversation with Susan Atkins before. W., 

Bugliosi .entered, my office-. That is on my Stenorette 

tape: 

Then X have another tape of approxisattely 200 

-feet, or Whatever' it is, at slow speed encompassing 

conversations atter the date of the court order.vhere X 

Can transcribe in the jail, and indicating in it, or having 

In it. perhaps three, maybe four -different dates of COI1V0r"' 

titions, one after the other. 

ttow,  , the-, dates .don't necessarily follow 'one 

after the other. tint it °'s conversations that I had with: her. 

And you have those with your 

A .; I certainly do. 

101.. l<A20.11Ert Then may we approach the bench, your 

mort 

TA COURT: Very well, you. may4 

(The following proceedings were had at the 

bench out . cif the hearing of .the jury.0 

KANAREK; Your Honor, I would like to be able 

to see and hoer theietapet. 

Thist is 	teaponse to the subpoena duce* 

tempt., 

125 

'26 
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8 

9, 

'18 

it 

14 

16 

17 

1T 

22 

28 

24 

25 

26 

25,926  

I would like to have them so I can hear them. 
.We made discovery before we started this trial, 

your Jionorp 
' THE:COURT:,  What does . that mesa? 

We have.,neyerobeen giii-en this tape 
before. 

t, 
. tHE 

'ONAREXI, By the District. Attorney.- They made 
a copy' of its  yOt.4 Honor' 

BUGLIOSIt I made no copy of any tape. 
THE -COURTi ...Nat Bmomento just  moment. 

Go *hotel. 
MR. BUGLIOSI: 1 -rade 'no copy of any tape, your Honor, 

That is ridiculous. 
In fast, x never did get this tope* It was 

given to the Loa Angeles Police Department and I want over 
there.. 

Tat -COURT: Why did you make 4 atatemient like that? 
MR... 100%1=1 In this courtroom it came out the Los 

Angeles. police Department 	it had these tapes, 
THE COURT: Why did you accuse Mr. Bugliosi of 

holding it out on youl 

R. ROAM: We made a motion. for discovery.. 
THB.COURTt AnaWer that lineation. 
MR* tANX.R.EXt Because -of the fact the Los Angeles 

Police Department and Mr.. Gutierrez and Mr. S4ttuche and  
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2 

18 

1.9 

20 

22 

23 

24 • 25 

25 

25,927  

U 

12 • 

T3 

14. 

15' 
, m  

Bugliosi, they could not be closer than they ate in 

this-  investigations  your Honor. 

THE COMM Don't make accusations unless; you can 

back them up, lir, Itanarek. 

MR. KANAREK: How could it be any closer? These peopt 

are intimate., 

THE 'COURT: Don't argue. I don't want to hear any 

more about it. 

if you have facts, present them. Don't just 

sake accusations. 

MR. WARM: , it"s,come out here. 

• - 1.IA COT: Mr. Itanareks  save it 

Now -.4- 	• 
;. 	• 

.SHINNY :Mist *Ulna :Said 111)* YoOliild waive the 

attorney priviptoe., 

THE COURT:, $he itioutd4eive 

MR. XEITIls She J}5t said , she' 	to burn them, 
• 't 	• 

THE COURT: She jutt said in open court a few 

minutes ago she wanted them turned over to her so she can. 

destroy them. 

IS this something she  said after that.? 

MR. SHIM; Yes. 

THE COURT: Is she prepared to waive the privilege 

in Open Court? 

MR., KAMM; Your Honor, I don't believe there i* 

any necessity, 
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111 

11 , 

13 

14 

15 

rs 

' 17 

18 

19 

20. 

21 

22 

23 

24 

25 

• 
25,928  

lalis is one sulvOens duces teem.. 

1411.4 IMITH: It is his work product, 

. KR. •4kNAREIC: 'Whether t is his work product .or not,, 

it is still part of the subpoena duces tecum. 

You go one step at a time.. 

COVRT: Do you want the tapes or don't you? 

MR. BARER: Yes. 

COURT: Then why are you arguing? 

MR. BUGLIOSI: Are we' through with this point? 

MR. SAINN: I don't know. 

Han Buomonl I have:a-  further point to discuss. 

I just got this note from Mr. Manson. 

He gave it to me 14. I pissed him. Be said:, 

nI would like to -talk With you and the Judge, 

the three Of us together,' and no one-  els.e; this .is 

important, Manson.' 

I, am just passing it on to you. I don't know 

what it is about or anything. 

4XHE COURT: Obviously we couldOt do that even if we 

wanted to., which I dont t. 

BUOLIOSX 

1,4R. FITZGERALD Manson save that to you directly', 

fR. BUGLIOSI; Tes, as I passed him right no 

THE -COURT: All right. 

Mr. Shinn, then, you have Miss Atkins fonoliy 

waive the privilege with respect to the tapes. 
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- 	9 

10 

12 

13 

14 

'15 

1.0 

21 

2g 

23 

.24 

25 

T6 

• 

Nit SHINN: Yes* 

COUitta' X 'el Sure 	almilko watt  ld be happy 
to- wake thee availabil for 'listening-  by 'Counsel,: hi,xt we are 

not going to play these:things in court 
You can' listen to the*. • 

If there are 00** Portions you. tin have . 
something significant., then you can bring those to *Y 

attention* 

We are just not scoring. to put them On a machine 

and go over six hours,. 

nt, KAWAREK: j understand, your Honor. I understand, 

VAX :COURT: You can work out the details with Kr., _ 	. 
caballero 'as to how and when these tapes will be played 
for your benefits  X don't know he is under any obligation 

to,  turn thee over, especially if there are no-, copies.* 

I think the moat you are entitled to is to 
listen to them.. 

R* KANAArtt 

1.111L COURT:, - If _there is .something you want' to have 

taken down-of what was. said on,  the tapes, hove your ors: 
reporter there. 

lut L don't think he is under any obligation. to 

tura these over to you physically, 

*lit* ONAREXt. 'Very well, 
TOE -COURT% It is a matter you can work out with him 

as to Where they are to be played. 
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111 

16 
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• 104AllikkEitt Very well; 

TOE COURT: ti you cannot work. out something)  let me 

*Ow and something will be. worked out. 

MR. SHIM, Can sr.. Caballero leave the tapes with, the 

court, Clerk so -- 

. THE COM:: So what? 

1.1X. - SHINN; 'Leave the tapes with the court Clerk so 

.we can come in maybe tomorrow afternoon or during the 

lunch hour? 

THE tOURTt I think he is entitled to 'retain .custedy 

of them*  and jutit lave them played for you. • 
,40iti think it would be _desirable *it the 

tapes' t4„.1:4,  physically,  handed. oVer to ileferksa counsel.. 
• 

'4: • 	 3 '614 .ttieVaboUt4 t'enkain itt, Mr. C.aballer01 $ 

-custody* 	
; . • 

ea r,'. 	'40n arranke for them to. be played, 

and. take down 'What Is. played,„i you 

18 

19 

• 20. 

'21 

- 	22 

'23 

24' 

25• 
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• .1 LWhereuPon, all counsel return to their 

respective place4 at obunsel table'and the XOlIowin4 

prOceedingivoccur , In Open, court within the presence and 

hearing or the jurY0 

1,"43,UNARM Your 4Onor)  may I approach the -witness 

very briefly? 

•COURT: Yes. 

MR, icAkiPitint Thank you. 

Kanareli:,  approaches the witness and 'theft 

confer.) 

MR. XANAREK: 4 Mr. Caballero)  did Susan Atlans tell 

you that in connection with -- you %now that portion of that 

three-minutes  that approximate portion that you say was 

.three Minutes that you tore up -- do you remember that? 

Do you have that in mind? 

'A. 	Yes. 

Did Susan ttkins tell you that She iiad in 

connection with whateVer Occurred'on that portion Of the tape.  

.that we* torn up by yoU? 
1 I 	

A. 	Are you talkin5 about the stenographic notes)  

nOt a,  tape? 

There was no tape. 

The stenoGraphic notes that you 'tore 

44 	Yes. 
Now)  you want to know what she ;said? . 

am aaking youj pid, She ever tell you whether 

9. 

10 

.ig 

4. 

• 15- 

16 

17 

- 	18 

10.  

20 

21' 

• 22' 

23" 

, 24 

.25 

'20 
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- 23.  

24 

26 

26 

•25,9.3•2' 

I 
what was ozl that pOrtion or those notes that you tore Up, 
did she ever tell you whither she lied or told the truth in 

3 
that regard as tawhatever was On that particular portion of 

4 the stenographic notes? 

A.: 	X don't understand ,your question. 

6 
	 4 	YoU doWt? 

7 
	 A. 	Na.. 

4 	Weil?  did You discuss with Susan Atkins this 

9 
portion oD the Oerry . Cohen tape? 

A. 	No. 

4 	That you tore upt 

A. 	No. . 

4. 	'you never discussed it with her?. 

A. 	No. 

2, 	And she molter told you ,.. 

14 	. No, sir. 

4 	X sec.' 

Directing Your attention*  then, to Bobby BeaulsOleil. 

Spill *Ticino discuss with you Bobby Beauso, 
• . 	• 

4  

Yel$4 
1 

4 	•Did she diiteus, w i you :ipolitical' piige that 

was written on the wall? 

A. 	Yes. 

4 	What did she till you aboUt that political PISEY 

10 

341 

7:3  • 

14 

zs 

16 

- - 17  
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7 	 4 

• z 	that was ,written On . the wall? 

2. 	 It was written. on the. walls  I believe g  in 

g.  blOodo 

4 	 4 	gardp.  

	

" • .5 	 A. 	I believe it was ,written on the wall in bloOd. 

6 

	

	 Did Susan Atkins tell you that eh. and Linda 

iiaSabian:, among other females at the ranch)  wore very 

A 1 unhappy about Bobby BeausoIeil'a being arrested/ 

9 	 % 	No. 

zo 	 She never disCussed that with you/ 

xr 	 414 

	

4 	Did srou ever discu3s with hem the fitter of 

BtAlby ,Beautoleil t a arrest/ 

	

I 	NO, I Oret teCall that. 

3,5 	4 	You don't recall that/ 

as• 	 A. 	'No. 

11 	 The matter of his arrest? 

18 	4 	Yes, 

	

ie 	No. 

20 	14. 	She didnft discuss with you the matter .ot 

21 ,getting Bobby Beausoleil out of 

22 	A 	NO= 

	

,4 	She didn't disfziuse with you anything concerning 

24  1110 stab PC't matter oT getting BON/ Beautoleil out of jail/ 

2 5 	 A. 	NO. 

2.6, 	4 	Did she discuss with you, anything about the 

4 	4 
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writlne; of tie word "pig" at the Tate residence? 

A. 	Yes 4 , 

4 	Now, did you. record 	you didnrt record aX1 of 

4 _Your conVereation0 with her, city you? 

A. 	No. 

We/14 what' did *ha tell yi;ia a0out .hobby 

Zw!.741001eilts arrest? Anything at '411V 

A. 	I don/1J recall the circumstance of his arreSt. 

9 He was a' o0-defendant in an arrest in which they had isone to 

3.o 	prellanary hearinfl together, both charged with the 

11;  killins of a man 14 the name of.  Hinman. 

12 

	

	 Xaharik 4  perhaps I , Just don't understand 

what your  al* trying, to bet at, 

14 	 Well, dic. SUsan At4ins discUsa with you  

14 about her unhappiness about BObey Beausoleil being in .4a13.1- 

16' 	'A. 	NO 

- *ever at all? 

is 	A ao. 

4 	That is for sure? 

" 	A. 	It 10 AS 6-ure ins I can recall it. 

; 	 She was, charged with zu,rder and he was charged 

.22 with- murder' the same. gUrder. 

- 23 	4 	They went .toprelifanary hearing together? 

44. 	 A. 	Tiat's right, 

25 Zs that right? - 

26#fir  _O r 
f- 	• 

5 

8 
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12a 

don't knOw it they bad a preliminary 

ilea rind to ether no or whether the prellzainary hearipas 

were eeparate* 

X reall' dont recall that, 1 believe they were 

separate* 

1 

3, 

5. 

6 

O. -.1 

12 

• • 14 

15 

17 

2D• 

.21 

• 23 

24 

2r, 

26, 
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0• 

9 

11) 

11 

12 

13 

14 

15. 

16 

25 936 

Q., 	Did she discuss with. you any -conversation 

between herself and Linda Kasabian concerning lobby BeiUSto,  

leilt 

A 	I don't recall. that, 

14 	• You .mean; she may have and you don't know; is 

that it? 

A 	Well, what I am trying to say, when you say 

"Is that it," this is what is, it: She did go beck -to the 

tench, at Iunderatand it„ after- the Hinman kiliing, and 

' ,there was some talk about, the killing with some o the 

people at the ranch. 

Whether Linda was one of those persons, I 

don't know, but Linda Was not the girl that she told me 

was With her on the leausoleil killing -- I'm sorry, the 

Hines», killing 1  

What we* discussed et the ranch, these people 

that you are speaking about, concerning Sebby 

A 	Mr. Kanarek, aiter the killing Of Hinman, 

. they went back to the ranch. Apparently they had some 

automobiles already!  'And there was some genera/ -conver-

sation-about what' had happened to Gary, 

cannot, relate, to you at she told to whom 

001:fio;ity or "What she 	 because I don't 

*4 ill 1 

- 	woz.11  lid: it 'Strike you, ea a tasiyer and at 

an ex-Deputy District Attorney, that the Tate matters, 
• 

4 	.2 

17 

18 , 

19' 

20 

'21 

22' 

, • 

- 23 

24' 

25 

26 , 

000155

A R C H I V E S



Z5;93/ 

12a-2 	having occurred ,on August the nth, 1569 and having 'blood 

written, in the 144ManiAmtse, did it strike you that there • 
4•  

was !bile kind of Aconnection between the blood at the 

'airman ease 	I mean,, at the i x u home 	and 'the blood 

at the Tate residende' and the 14.Ood at the La Bianca home? 

A 
h 	 a. 

ULSI 
• 

Calls fiSr conclsion,. 

]:3 

15. 

15 

17 

20 

25 

26 

COVET: 

The answer is stricken, 

id 
	 The jury is admonished to disregard it. 

q.1 

	BY kia. KANMEIC.: 

12 

	 Did you. disciass.with her the fact that in these 

three 'homes there was language written in blood? 

4 	'Yes. 

q 	All right. 

What did she tell you about that? What was 

the discussion concerning the language Written ifl blOod 

At these three homes? 

AU right,. Mr. Kanarek. 

She told me that Charlie Manion had wanted to 

• bring Ueiter Skater, and it wasn't happening fast enough, 

and the use of the 'word "pigs" was for the purpose of 

making them think that 	were Negroes committing the 

armee, because the Panthers and people. like that. are 
there 

the ones 'that used the name "pig"' to mean the establishme 

and this 	the whole purpose of it, that }eltet Sketter 

.21 

'22 

23 

24' : 
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10 

' 	• 12 

'14 

15. 

wasn't happening fast enough„. and Charlie. was going .to 

bring 4own ruination on the world, .and this is why all 

the murders were committed. 

. - I asked you not to ask me these questions, 

Mr. . 

	

Q 	I know you asked me not to ask you, and I 

appreciate your 'charity, believe me. 

But the question is: The °political piggy' 

that you are speaking of, the '"political piggy" that you 

are speaking about was at the Hinman house; right? 

	

A 	No. 

I understood. there vzere words of a sitailar 

nature andimport, actually. .T forget exactly., 

At one of the houses .was "Reiter Skelter," 

. and at one °political piggyl" :and that kind of thing. 

	

_ Q 	Was., "political piggy" at the Hinman house? 

	

A 	1 don't recall. I believe so. 

Q • And "pig" was written at the Tate residence? 

A 'I believe on the door.' I don't know. 

	

4 	And what was written at the La Bianca residence? 

Do y6u know? 

• A 	1 believe coved ()none of the bodies Of the 

victims was the word °war." 

1 believe. on the-refrigerator, or something, 

was "aelter. Skelter„" or soething. 

• There were iatious words. I - didn't bother to 

16 

17 

18,  

19 

20, 

21 

22 

23 

• • •V 

25. 

26 
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go'through all the gory details again. X donrt reme*her 

4112b: 

4 
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41, 	600  the big conspiracy started back In 

connection with Oary Hinman;' rightt 

DEPENDANT MANSON; It started with Jesus Christ. 

in*LI.OSI: This call* for a concluition$  your 

Honor* 

THE COURTt Sustained* ' 

MR. WARM! 1 am asking what he diecussed with 

 

4 

. ..,6 

7 

B 9 

10 

It 

:Ig 

14 

16 

17 

3.0 

20 

21. 

  

 

Susan Itkins, your Honor. 

THE COURTt That 10 not what you asked hill4 

MR, UNARM: 4. •yell,. you are tolling Us. that 

Sus*A kOrins say0 that Mr., Manson did all theist things and 

told all these people to-do all these things; right? 

- I am telling you what 'Susan ATkins 

4 	That is what SusattAtkins told you; right? 

A, 	Not in exactly the words that you phraSed it. 

.4 	I set, 

And directing your attention to all of thlai, 

Caballero, when did ohe'first tell it to you? 

A. 	In the course ofimanyr  many conVermationa I had 

with her which were repeated many many times over the 

course of many Months. 

'4 	You me•her arOund Thanksgiving; right? 

* 'Thatts.right. 

ci 	When did she first tell you about it? 

' Mr, Xanarek, I cannot tell you the specifiC 

date, but I can tell you this such 

 

 

2Z! ! 

24 

25 

'26 

  

  

000159

A R C H I V E S



5.  
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17  

M 

- '20. 

. 	21 

22.  

,23 

24 

25, 

26 

4 	Please do. 

.A. 	the Very first day X met her dOwn at $ybil 

)rand 

, 	Yes? 

A. 	-- with. very little prompting,„ if any, on m 

part, I was just fa cing about .the amen case 	and in 

fact o  X thiflk I was ready, to leaVe 	and she said, "Oh, 

there is something;  else„../ 3: dorisit know it they know about 

it, but" -- and th'ini she Xeici- it out to me s 69?9,ut; Tater and 
. ' ' 	 , • 

Le Bianca, and 'all the thing*.. 
I 	 o.  

41 	And Hinman?" 	 $ 

A. 	We had already discussed Kinman. 

I was there to ,tee her abbut. 	, 

14 	And-Mr. Manionts part in till*? sight? 

Am 	That Was partially only disculised at that tbs.; 

The next time I saw her there was sme more 

discussed.. And each time there was more and more arid More. 

Letts get it straight, Mr. Caballero. 

When You first talked to her;  you talked about 

Charles manson; right? 

A. 	Yes. 

When I first spoke to here  she spoke about 

Charles Naniort.' 

And .she told you about Charles Manson being 

responsible for all these horrible things; right/ 

• . 	Not exactly. 

That was what 
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4 	, What Ad She say the 'first tine about Nr..Nansoh? 

2 
	"Tell us,',,fai'Qod's sake's* 	. 	•  

 

Sr. Xanarekl  in the dowse of donversatiOns with .  

3Usan Atk'  inS„ 'she .tola 	 14r:, •44.0 61. 

5 
X cannot tell you !pacifically ,J.$;1* the first 

•  

dxiy she told me .everything about 
6 

Ote conversation.wint 9n for four hours,. of 

which ',told you there is a tape recording', and still there -

watl more afterwards. 

So1  obviouSlyl-I didn't get it all 'at One time. ' 1.1) 

I am relating to you;  the substance and effect 

Z 
of, 	con1re3r8ati9ns with Susan,  Atkins. 

cannot tell you specitiOally what she said., 

Al  B OA:' and IL 

15 	 4, 	When is the first time she told you. abOui 

rd Mr. Ranson and this race war and all of that and the 

pig z' and the writing on the wall? 

18 	 It could, have been •the seCond., the third, the 

19 ratirtn, the fifth)  the sikth, the seventh:  the eighth, the 

nintu)  cit,  the tenth conversation with her. •zo ' 

21 	 X cannot tell You predisely„ Mr. Xanarek. 

12c. 22 

2.3 • 

24.  

 

 

25 

 

 

26' 
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You can! t tell. me *tem; right? 

A 	Thet a s right. 

Q 	was it around Thanknivingt 

A 	Shortly' thereafter it happened. 

• a 

	 Trk fact, sone of it was said on Thanksgiving 

Day; but Y don't recall, l can't .recall how much. 

Right. 

Then how come, Mr. Caballero, the Hinman. case 

is,not pert of thE4 conspiracy? Would you tell ate? 

Mg. BUG140ai That calls for a conclusion. 

114 TREK: 'Will you tell int that, Mr. Caballero? 

COMT;,* The objection /Et sustained. 
, 

'1.041.itire; te144g Us, 	 that this is 
• 

all part a a big conspiracy, the Hinman ease kte. 

Manson,. was the isat'•that 'did all -  teas horrible things and 

told those people to do these horrible things —• did you 

discuss with the Itiatrict Attorney's office -- you are 

trying to protect :Susan Atkins, you are giving everything 

you, have 	did you discuss putting. Hinman in with the 

rest of these cases? 

IBUOLIOSt; Object to the question. It is 

compound. 

THE COURT: Sustained. 

BY .11B., liANARErt 

.14. 	'Did you, Mr. Caballero, did you discuss with 26 

12c-1 
2  

4 

5•  

6 

9 

xo 
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12c-Z 
1 

2 

4 

.6 

7 

8 

9 

10. 

11 

12 

14 

15. - 

the 'District AttornWs office putting the Hinsait time in. 

with the irate-La Biandst orders? 

You are telling us it is *11 part of the some 

.conspiracy As far as this horrible person, fir.- Manson, tat' 

concerned. 

24R-.BUCLIOSI: Ibat is a misstatement. Irrelevait, 

THE COURT: Sustained. 

ICANAREK: Then l ask you, Hr. Caballero. At the 

time then you talked to her, then, before December 1, 1969, 

yoli knew about "political piggy," and you knew about all 

the writing on the Vail; right?.  

MS WITNESS: Yes. 

Oh, I can only answer that I probably did, 

tut again*  it was during the course of Tony conversations, 

14r. ranarek„ and I don't want to anislead.you. 

You are talking about a. progression of informa-

tion •tlhat is cStog to s10 over a series of conversations. 

1 	 tt; relate to you .the substance of all of these 

corviersations.', 

16 

17 

is 

19 

I cannot tell you in time which came first. 

I wan, just exactlye, when had so ouch information,. 

I have given you, in, essence; what I have 

now, as a result of alb the 'conversations with her. 

20 

' 21 

23 

24 

• 25. 

26 

ca 	Tell, now,you ste tellidg us that you spoke 

with Susan Atkins and she said that Mr. Manson, way back 

during the time of the Hinman murder, decided on this race 
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251 945  

1 
	war thizio, is that .tight? . 

•Mit..11i1OL'IOS/1 'That is a Misstatement. 

•, 'THE COURT; You say Anaserit, !-

THE WM/MSS: Nos  I'm t ot. telling you that, 

BY 	kANAREK: 	 , 

Well, when did Susan. Atkin* toll- you, the 

'conspiracy started? When did '8b' tell yoUt 

k 	I dont believe Susan Atki;as ever used the 

Word "conspiracy." 

Well., you used the word "motive.n Mr. Bugliosi 

interrogated you about motive; right? 

4k. 	He asked me some .questions about motive. 

41- 	All right, 

You have spoken about a race war as part of.  

the mative . here; right? 

A 	I have told you about the race war as part of 

the 'conversation that .I had with Susan Atkins that you 

asked ma about.. 

Q, 	All right. 

Row did what happened at the Tate or pardon 

me -4,  at the Hinman residence, how did that fit into the 

motive as far as 'what Susan Atkins told you? 

HR. BUGLIOSII, "Calls for a conclusion. 

THE COURT: Sustained. 

We 'will take our recess at this time. 

Ladies and gentlemen, do not converge with 

3 

4 

5 

7 

8' 

10' 

12 

13. 

.15. 

16• 

17 

'i8 

19,  

. 	20 

:21 

22, 

23 

24 

25 

26 
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anyone or form or exploits ar, Opinion -regstding, penalty 

unti1., that question 	finariy ItutneittedXo 

The court will teoeis for 15 minutes. 

(ecess,i-  

•g- 

124 0.04. 

5 

6 

I 

9 

14 

15 

16 

17 

18. 

'19 

20. 

21 

22 

-23: 

24 

25 

26 
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7 

12 

13 

14 

15. 

19 • 

• 20. 

2Z 

23 

24 

25 

, 26 

25,9X7  

T. COUATt All parties, counsel and jurors are 

present 

You mar continue*  Mr. Kanarek. 

Mt. XANARLACt Thank you.. 

Now, Nr. Caballero -- 

A. 	'les? 	' 

I.have here ,--you see these documents? 

You have looked at.ther4"right? 

la this a transeriptiaft• ,of the Deceaber 1st 

tape? 

Now, I ask you;  this is the tire When yOu are, 

you knoj, inquiri4i4 all about Charlie Manson and the race 

iwr and all' 0 that. 
I 	Y 

I aak you to look over this tape and show me the 

plaies thit it speaks:about Charlie nanloga and this race • 
war that you havebitin apeakina. of;  Tr. Caballero. 

'78ty that be marked for identifieation„ your 

Honoit that Deeember.1 tape? 	' 

THE COURT: Row lone is it, Hr. Unarek? 

11R. KANABEKI Oho  it isquite a few pages, 

How rally paces are there? 

TUE =MESA: 37 MOB. 

MR. War/if May that be marked for identification? 

tnE 

 

Cot raf It will be Marked for identification*  but 
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1 

2 

4 

9 

• 15 

16 • 

17 

10 

1.9 

20 

22 

2g 

24 

25 

6 

25 09418 

we are not going to take the time now to have Pir. Caballero 

read 37 pages. 

MR. UNARM No, I am not asking for the time to 

be taken 'at thin time, to read it, 

THE CQUF 	What are you asking? 

NE. UNARM I am just askimg that it be marked for 

identification, your Honor, That is all. 

4- 	As a-  lawyer)  Mr. Caballero, I know it is one 

thins to get on the witness stand and synopsize and sort of 

make a conclusion, It is Something else tch give the detail. 

Now, I Ask you to show me, We have the scone 

set. This it the Grand .Tury transcript before it even 

happens, This is December 1)  1969. 

Will you show mm in there)  Mr. Caballero, where 

Mr, Mansom.is spoken of in connection with the race war? 

A. 	I don't know if it is in there. 

You .don't know if it Is in there? 

A. 	No, 

wil)  just go through it one by one, 

Are tou telling us that it isn't in there, 

Mr. Caballero? 

A. 	am telling .you what I. told you before, that 

had many conversations with Zusat Atkins), very few of which 

were recorded. 

This is ona of the,cOnversations that was 

recorded.' 
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It was primarily for the purpose of her telling 

the facts of the various Igillings. 

,..5 	 DO there were many conversations.  that I had 
... 	 • 	, 

i 4 with.her , iretArdinE why .it 00,done. .... 	, 
s  cPuXdn't  0.44 tell you that it is acoom-

,  
plished. 4n-; this Ohibit nuS4ber lohatever it is that yOU 

preiented to ze here.. 

. 	4. 	Would you tell: Me„ Mr. Caballero, are yOu saying 

that it is not in there? 

to 	 No,.. X an. not saying that either,. 

4 	Would you glance throuah it and tell me it it 

12 isn't? 

• I couldn't possibly Glance throu4h that and tell 

you that. 

4 	You couldn't? 

A, 	No. 

4 	Directing your attention to your state of 

as mind„ irFxY Caballero 

Z Vlanson is this horrible luau. that you are 

20 tolittE us about. Tell us, wai your agitate at mind such that 

21 when you spoke to Susan Atkins there, around Thanksigvin4 

of 1969, she to you what a horrible Man Mr* Panson was,, 

that he ,wars rezpcnsible for all these things; is that 

rightt 

A. 	No .t  that it not ri&ht. 

4 	Then what you told us before is not true y, right? 

, 15 

16 

17. 

19 

22 

23 

24 

26 
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4 

' 6 

8' 

9 

10 

That is not true either. 

see. 

NOW, you,  Ave an ex-Deputy District Attorney of 

Los AngeleS'Countiv,rit  

That is true,. 

'14 	And in that Capaeity'; 	Caballero, in that 

capacity 	wall-, I nAlt as* that question. 

Ws lawyer and as an ex-prosecutor, you know 

that', supposedly at least., motive. is Important; right? 

Yes, 

And you wanted to see that Zusan Atkins E;ot 

the best deal possible; right? 

Yes. 

  

 

12 

12e 
14' 

15 ' 

16 

18 

14 

20 

21 

.2g 

23 

24

25 

.26 
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7 

a. 

9 

12 

13 

14, 

15 

16 

1? 

18 

10 

20 

21 

?z 

gs 

24 

26 

25,951 

12e-1 And so, when you are taking the tape down, 

. having her make a statement word for word to present to )r. 

Bugltosi and the Los Angeles Police Department on, a silver 3 

4 platter, this process that yott have told us about, wouldn't 

it be important to get, in her stateutent, 

reason for all of this? 

the motive,. the 

r 	1t would be important to get the reason dor 

all, of this, yes. 

All right. 

Then Dhow me where in the December 1, 1969, tape, 

you were asking the 4uestions? Stu* me where you gOt the 

motive, this race war thing thatyoU are telling, us about? 

A 	I didn't say it was in this particular conver- 

sation. 

This is the first one. This is it. 

A 	No, That is "It' for you, 

Pardon? 

A 	You are the one that it saying 'this is, it." 

You are the one that's: saying this is the only thing. 

,This tkaniCript ot 3? pages -- and assuming it 

was a thousand and thirty-seven pages 	would. only be a 

drop in the bucket of the conwrsaticiis and words that 

have had with Susan Atkins. 

But you'weri making ,a 'deli then, Hr. siballero? 

A 	No. The deal Wail made. 

Q. 	Do. December 1,,1969, the deal was made? 
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25952 

A 	In essence, we already had bur understanding. 

It had just not been put before Judge Younger, 'Evelle 

Yt3unger. 

I set. 

You had the deal before December 4th, 1969? 

A 	We had an understanding by them, yes. 

When you say 'we,"' who are the people that alike 

up, the understanding? 

A 	Mr. Stovitz„ .  Mr. Bugliosi and myself, 

You, Stovitz and Eugliosi had this deal Made 

up; right? 

A 	Yes.. 

And you -wanted to,  show that Mr, Manson was part 

of this scheme; right? 

A 	X wanted to show nothing, I only wanted to 

bring oft the truth. 

..A11 right, 

And part of the truth would be the mottle; 

right? 

A . As told to se by Susan Atkins. 

14 	Show me what question8 you asked in there ti 

show ,  this race war - • 
motive. 

• X didet ask any mations to show that. 

X was not concerned with that at that -moment. 

You werenvt -concerned with the motive? 

,that Moment. 

3 

5 

7 

10 

11, 

15 

' 15 

16 

17' 

18 

19. 

21 

r. 

25 ' 

-26 
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5 

6' 

7 

:8 

11 

2 

14 

10 

17 

• 18: 

truthfully in the 	'killings that were 'going to go 

before. the Grand Jury.;, 

And between Thanksiiving and December the 1st, 

you had spoken with. SUsaii Akticitui about, this motive, this, 

race war motive that Mr. Hanson was trying to pursue? 

A 	it could have' been th.eti, it could have been after.. 

It wee in many conversations, Mr. Ximarek. 

Well, between -Thanksgiving and December let, 

did it exist? 

A 	Some mention. may have been made and probably was 

Lade of that aspect of it, yes. 

I see. 

A Yew 

Q. 	Vela, will you show me the race vim aspect of it 

• in the transcript? 

A 	T cannot. It may be in there, it may not be. 

21 	 I don't recall that entire four-hour conversation 

22 or whatever hours that was. 

• Ct 	l see. 

24 	 And_ in those hours of conversation, part of the 

Zs fabric you Were trying to make would include motive? 

26 
	 A 	Sot necessarily. 

Well, you wanted the Grand Jury to hear some- 

thing, right, ita,acciordance with your arrangement with 
a  

Mr  bug iosi and Mr. Stovitz? 
? 

A e 	I wituted gust!' Atkins to -testify to her role 
• . 	 a. 
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25,954 

What we were trying to' do was to put down 

exactly, in the hest chronology as possible, the events of 

thciseevenings so' that the prosecutor could draft his 

questions, if any, so that we could have it to show t * 

p$ychiatrist, eventually, to' show -what was happening. 

.There were .many things. 'The motive was in and 

out of various conversations. 

. lirK"ntrek, in this 37 pages that you have 

presented ,to Ie new, there may be a mention in it, there may 
• '1  

hot be. 	do not know;.. 
♦ A 

That is all I can tell you, 	Kantrek. 

1 

2 

4 

5 

6 

7 

9 

12f 	11  

13. 

14 

15 

16 

'17 

18,  

19' 

21 

28 

24 

. 

25 
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2 

3 

4 

.9 

10 

12 

13 • 

-14 

15 

16 

xr 

zs 

19 

20 

21, 

22 

24 

15 

26. 

25,955 

I see, 

Directing your attention to those 37 pages. 

Outside of those 37 pages and the tape that you took after 

February 3rd, 1910, you have only for us that little bit 

that you 'took on your Stenoxette in your office; right? 

A . That .is correct. 

$R. XANAlteKt Nay I approach the witness, your Honor?' 

IHF` COURTS Yes. 

HR. XANAREK:: What is the number on that transcription? 

•THE .COURT:. P-XX for identification. 

BY HR. KANAREK; 

xoy0, directing your attention to page 5, Nr. 

Caballero. 

Does this transcript reveal that Susan Atkins 

said "X was ordered by a man by the name of Tex to kill a 

mann? 

A 	I ;Wet have it in front of me. 

You don't have it in front of you? 

A 	No. 

Well, may I attempt to.refresh your recollection? 

A 	Yes. 

XANAREKr May I approach the witness), your Honor? 

TRH' COURT: les, you may. 

(Whereupon Hr. &suarek approaches the witness.) 

BY /IL XANARtX.: 

I show you at page 5, maybe nine or ten lines 
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• ?, 
frost the . 1)OttotSi Mr.,Caballergt.' 

t 
Tex to kill a man." 

25M6 

5 

6 

a 

11 

12 

13 

14 

1.3 fls, 15  
16 

17 

18 

20 

21. 

22 

23 

24 

.25 

26 

Does that say that Tex ;ordered 'Masan- to kill a. 

Ilan? 
•Ar A 	 4 

A 	it says " was ortferid by a man by the'name of 

One word in• a lengthy paragraph. 

Q 	One word in a lengthy paragraph? • 

A 	T xsean,-one sentence. I it sorry. 

Q 	Did yon do anything to see that that got into 

the Grand Jury transcript? 

A 	I had nothing to' do with the .Grand Jury 

transcript. I 'wasn't presenting the ease. 

But it is' my understanding that it did got into 

the Grand Jury transcript. 
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. 13-1 	 It is your 'understanding that ," 

2 	 A 	Yes. 

• 3 	
-- that that particular aspect of it got into 

4 

' 	5 

10 

25 957 
	

A 	Yet. 

You have had the Grand Jury transcriptY • 

	

A 	That-'s correct, that is why it is my under- 

standing,. 

An right, where in the Grand Jury. transcript? 

You are ''±'elitding .sentence there where she is 

11 describing the killing-  at the Tate llotts"e. 

12   :Juit preceding that she said "I stabbed a Min 

is lour or, :`filie times but. I ;Would ,Say tut s iu :self defense?' 

• She is referring to Frykowski at that tine. 
. 	r 	 4  

itttirdZ 

16 	 ' -'1I was ordered by T..ex to, 	reall," wining 
• ; • 	 f .  

1.7 tex Watson, and she is referring' io the incident Oxide the 

.18 Tate bowie at that time when all the killings were going 'on. 

19 	 And he told her, "You kill him.' These are the 

things I recall. 

the Grand Jury transcript?' 

. Many times she'discussed it with sm. 

Tex was there at the location, but she told ste 

Charlie is the one that told him to go there. 

Oh, now you are saying .that Charlie is the one 

who. told them to go therei 

	

A 	Mow, 	telling you that is what she told me. 

20 

21 

22 

23 

21 

25 

26 
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S 

4 

10 

11 

12' 

14 

15, 

17 

is 

'19 

20 

21 

22 

23 

.24 

25 

26 

75,958 

tees tlistinguilih. 

Now, will you tell us when did you first reduce 

the race war thing to any kind of permanency like a tape 

recording or a court reporter's notes that are not torn 

off, •would you tell us when is the first time, Mr. CabellerO 

A 	Mr. Xanatek, I cannot tell you that there ever 

was *• first time. 

Or there,ever was a time? 

4 	That is what I am telling you. 

I cati$ot tell you. I don't know whether I have 

it At.in any Of the Additional tape recordings .  or whether 

never" wrote it down. 	 - 	- 

I very ratvly,tTk notes with her. 

You eiiiiry isielyt took notes with bar? 

A 	That's right. :that :is why I. got the court 

order subsequently to tape, 

4 	Do you. remember the court order that you did 

get/ 

A 	Yes. 

Q. 	you remember your declaration for that 

court order? 

A 	Yes. 

Do you remember your declaration where you 

state by way of penalty' of perjury on rebttutry 3rd, 1910, 

the declaration by the attorney for the -defendant, Susan 

Atkiniq 
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"Due to the voluminous nature of the evidence 

16. 

18 

• 25 

.22 

• 23: 

24 

26 ' 

in said action it is necessary for'deciarant to 

communicate with said defendant on frequent occasions. 

"These conferences include the taking, of coPtbus 

notes with reference to answers 'related to the 

'declarant by defendant 

"The taking of these notes tends to interfere 

with' the natural conversation between attorney and 
'R. 4 

client, thus making it difficult for , 4e0Iaraut to 

',teeeive'such inforlrtiOn tn- the conversations,in: 

the freest limier* 	A 

,'Prhat` some time in, tietutuie01.448:rtVIL  pleas 

.'might necessitate the oltaiatilatixm.by pliychitatrisis 

relating to Ito past and' present state Of mind,: 

"Declarant contends that- some -6f, the fields 

which could be covered in such tape recorded Omer-

Vatitins would allow any psychiatrist ieho might be 

*Piginted a better insight into any psy0hological 

factors that mmy be of benefit to the defendant**  

position," 

"And the therif s department at Sybil Itrand 

has notified the declarant that any recordings 

would have to be made as the result of a court order. '4 

So prior to this time you say in this piece of 

paper, at least, that you took copious notes? 

A 	X attempted to take many notes and I found it 
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4  

9 

20 

21 

• 22,  

25 

24 

25' 

26 

251.960,  

au destroy the 'continuity-  Of her talking to me if X , 

tried to take notes is she tillted. 

would not understand my own handiriting. 

i said °Okay, I will stop taking- notes." 

Then I -requested this court order. 

SQ it took you some two months to figure that 

out, Iset that right? 

.04 	No. 

From December 4th'to February 4th, two months 

before yoU Could figure out that you were not getting any 

kind of notes that were' worth while, is. that rig a? 

' A 	'No, it took,me that .long to get the order, 

because I did not feel there was any reason to get it 

prior tO,that tismi 

;•• ,at did not take me that 	to realise that „ 
Ofioilla not taWnOta. 	- 	•' ••r 

Whereare those notes? 
; 	 r  

. 	i thrt$W themHawayk X hattnO reasOn to keep 

them.. 

You threw away those notes? 

Sure. lcouidn't even understand them. 

X have noteshere, for instance, which I van 

show'you I think, the conVersntion with Susan Atkins and 

Charles Osnson which I can scarcely read,. that I wrote,. 

Q, 	But you do remember in this courtroom the 

matters that Mr. Bugliosi has advocated shalt this race 

• 
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25,961 

• Witt. ' 

a 
	 You have no problem remembering that.. 

NR: SDOLIOSIz Argumentatie.' 

4 
	 .m MITNEs$: Z 4on't know what you ate taking 

about. 

'13a 04.6  

9 

10- 

11 

• TIM COURT: Suataiued, 

• is 

14 • 

.15  

16 

13 

ig 

21 

22 

.23. 

• .24' 

;5  
25 
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13a-1 in other words', so ve ,are deprived in this 

courtroom.of the copious notes you took, you decid0 you 

would tow them away, right? 

A 

Q 	When did you, throw them away? 

Usually as, X left- Sybil Brand)  they were useless. 
• 

I 1 

7 	 ' sea) and SO in this interim period -- 

NoW),  let tie withdraw that. 
1' 

You had no diffic:04,  arranging .toe  got 'Mr, 

'.1a 'COhOies story down with-a court reporter)  right? 1 1 

I 	 S 

.11 	
. That was ibp4rtaittr)  on December 10th,1:969,$  

. 	. 	. 

12. " letient  Tea had the gag order?  • : • . 	: . 
1.3 	 Yes. 

14 	 Q 	That was real traportant 

Now, 'but bettieen that time and February 3rd 

26 when you had your client's best interest At heart you did 

.17 not arrange, you did not approach anybody to- make permanent 

18 the conv,arsati6us that youu were having 'with her, right? 

19' 
	

A 	That'. correct. 

ta 	I ate. 

sow) did Susan. Atkins 	did4usitin Atkins it 

this tape recording deny killing Gary 'Unman? 

MR, RUGLIOSI: The transcript speaks for itself. 

RANAREK1 This Is cross-examination. 

This 'witness has been ,-- 

11114BUGLIOSI: It's A. violation of the best -evidenoo 

2p•  

22 

'gs 

:26 
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11 

12 

14, 

17. 

19' 

2a 

21 

,22 

24: 

25.963  

rule* 

110,  COURT: That is related to the recording. 

KANAREK: EPordont 

THE COURT: Does the question relate to the 

recording. or the transcript? 

BYMR..MAIM: ' 

	

S 	Did in' your presence Susan Atkins deny killing 

Gary Hinman, Mr. Caballero? 

	

A 	When you say killing, 'you, wean the physical act 

of the killing, itielf, or participate in holding ik 

pillow over his heed as he was stabbed to death? 

Which -one do you mean? 

You answer it in any way best that you. Can,. 

Mr. Caballero. 

	

"A 	wen, she never denied being, what in my 

-opinion, as a lAwyer was,. a .principal, im eider and an 

abettor and an accomplice in the warder of Gary Hinton. 

. 	Then I direit Yon to page 5 of this transcript 

white you say -. 

"What is -that?, 	 4 

"A 	Confessed to killing even though I 
. 	; 

4idn't actually hilll 

"(4, • Confessed 

Gary i n. ' 

25 
	

You didu' t do it, i4 'there anyone else 

you hurt for Charles? 

16 

25 . 
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• 

14 

15 

. 16 

19 - 

29 

21 • 

22 

g3• 

24 

2,$ 

'26 

25,964  

hi& *wt.? Me?, 

04 	Or killed or destroyed ,*nyone? 

Does that refresh your recollection? 

A 

You beard what I read? 

A 	yes, you asked me if it refreshed pay recollec- 

tion. The answer is no* 

in other words, it was not Important to you 

here you had at this . tiase -4* you were only actually 

representing her on the Unman' case,. 

A 	That's correct. 

And you were tot interested in the fact 'she 

said "I did not kill Mr. Itinman"? 

A - You asked me whether at a lawyer I felt she was 

guilty. 

• the word °killed"- is open to interpretation. 

po you mean, did she physically kill or VAS job.e 

part end parcel of it? ' 

It's a big difference‘ 

Perhaps I dO'haveto explain the law to you bAt' 

We won't- get into that. 

ito ahead, explain it. 
.11• 

What is •Totir question. 

Q 	Myr lituettion: is, did Susan. Atkins- 'deny' to you 

that shni;k.illed Gary %man? 

A 	That Abe pilyot4tIY.15411011 blda0 
• 

• 
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Q She did deny that to you? 

2 Yes. 

• 4 

7 

10 

Q see. Aast some time later on did she tell 

, you that she physically killed Gaty Hillman? 

A' 	I dont believe fthec said that,. 

I think that 11.'elitilkaleil killed. Kul 'that the. 

assisted; that ,:a 
• • 	 , 	, 

Will4 the vent torelite the sircitaistaincet :as 

they' occurred in that house for those fel! days. 

Tell ut about w..l ' 	 - 
• 

TO the best of ray recollection, Nx,-14aFarek, 
12 CharlieManson told her, 

Q I know,. you . want to get Charlie Manson its. 

I don't want to. 

Q asking about the actual physical killing, 

TM -COURT: Word It specifically then, (n. trek. 

Iva. UNARM,: ye$,I 

TIM COURT: Kis answer was a responsive start to the 

,question you asked. 

If youwant to be .specific., then do so. 

B 44R f 'UNARM 

.My question is in connection vith:the actual 

physical killing of Mr.. Hinman.. 

	

-4 	Yes. 

	

4 	t am -directing your anaver to that„ 

WOOd you tell. us, did Susan Atkins later -Otto 

14 

  

 

17 

18 

12 - 

20 

21 

' 22 

. Iv 

24 

 

- 26 , 
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1 	• 

12 

3 

6 ' 

7 

a 

9 

• 16' 

12 

13,  

14 

15 

16 

Lib eels  
19 

2O 

. `22 

 24 - 

25,  

'?6 

after December 1, 1969, did , ihe ail that she actually 
did. kill Cary Unman, she did the- physical ;KO 

A 	No. 

She never said that? 
A 	No. 

' Then,diteCting your attention to these 

various ,conversations that you had with her all the:way 
irOm the time of Decetther the let or before. 	'or until 
the time'thilfi'tmr. 41444 'started:representing heri, 

In alt that period o time you are telling us 
now YOU knoi far sure sheloolierisaid that, 

Is that rights. . 
To the heat of,..my recollection she never 

that 4 	
4 '1. 

 Ar.  

Q 	#0 yo4, don tiremember the 37 pages here on 
Decemher 	*oust', • do youT. 

A : I -don't retoefebar ,#frery•litird there .. . ireitxtraber 
We had ionweraationt. 
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20 

'21 

2 

24 

.26 

25,967 

431).1 

3 
4  

4. 	I 4ee,:- 

.. Did it interest $ou -- did it interest you and 

did you bring to the District Attorney's attention the 

fact that maybe Susan Atkins had a defense on the merits in 

this case, 

DidnIt she tell you that she stabbed in self- 

defense? 

L. 	It would have interested me, but the manner in 

which she told me what she called salt-defense was a manner 

,of talking„ not a legal defense. 

In otbet. words., what she was sayings 

"I was. going,  to kill-this man; he defended him-

self so I killed hit in .self.tdekense." 

In essence, that is what ant Using as an 

analogy* She did not state, she 	 him, She stabbe 

him betause he was trying to ket 

In your mind' that May 1e aelfo.defensei 	sty 

mind it is not. 
, 

I am not asking you anything except what i* in . 

your mind. 

A; 	That is what I am telling you. 

You oan answer the ,,question. It it/not 'clear,  

I will)°, glad to reframe it. 

KADATtElci may I approach the Witness, your liOnor? 

THE ,C013,11.11 For what purpose/ 

KANAAEK: I wanted to show hiM this Dortion rot the 
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transcript and sae, if .this changes his mind or refreshes his 

recolleOtion. 

3 	 (Whereupon, 	Kanarek approaches the.witness,) 

Q • BY NE. ZAMEBIcz Directing your attention to 

Page 	about 	lines up from tne bottom, does. it say, 

6 "I stabbed a man five or sib timers $ but I would say that was 

141 pelt-de: etiffe9 

Ye3„ it says that,, one sentence at the beginning 

9 at the paragraph. 

10 	Q 	An ruht, now, would, you show me in here would 

xl 'you show me in here 14'40  makes you, as ,far at this tape is 

12 0'000110d, what makes yore reject that 'out or hand., 1,4e. 

Caballero? 

14 	 You were her lawyer*  you were trying, to rind 

15,  defenses for her. You were trying to save her life,. 

Shall I answert 

4. 	reel  please, 

Okay, 

Based upon what .fonows right on this very page 

and the con.Versations .1 had 'with her before and afterward. 

4 	r)id you try :to determine whether she, may hate 

42,  'been under the influence of a s onerous drug or an opiate 

23 or maybe she had a diminished capacity defense that would take 

24 her o to a mental institution and maybe be released in a 

25- year or soy 

Did, yOu ferret that:out? 

16 

7 

18 

19 

21, 

26 
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18 

19' 

go, 

21 

22 

' 23 

24' 

25 

26 

2. v 

  a- 

4 

6 

7 

10 

11 

12 

• 14 • 

Mr. Icartarek„ that is why I aua not' hoz,  lawyer 

today, because X wanted, to do 3ust that and she rofased. 

4 	All right„ did you discuss with her, Mr. Cabello 

didyou discuss with her and try to determine whether 

there was any drug intake? 

A. 	Ye*, X did, 

4 	All right, where is it in this transcript? 

Not in this transcript. 

4 	got in this transcript, though., is it? 

lio„ in conversations with her 

Because in that transcript, isbr. CaballeroI  you 

were doing the District Attorney-is bidding. You wanted to 

see Mr„, Manson indicted for these murders and you did not 

want to hate anything to do with dangerous drugs or anything 

off' that nature in this transcript because you wanted her to 

be person Who could perceive and detect, and you'idid not 

want her captolity 'to observe, to,  in any way detract from 

that °rand Jury bringing in an: indictment. 

sn't that right? 

A.. 	No{  

	

Well, then, how could you 	why did you 

deliberately leave out of your.quer/41.0.041v of this. girl, 

looking at the nature of these killings, why did you, - 

deliberately leave out airy' interrogation concern; ng the 
. 	 1 	 . 

intake of drugs, LSD., marijuana" or what-have-you?- Why did y a? 

410 • 	I didnot. 
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2'5,97o  

2 

a 

4 

5, 

6 

7 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

*4 4 	You did not deliberately do that? 
• 4 

• , No. 

You are a sophisticated lawyerw  2'444/ 

That it a matter of 

4 	Ali riGht. 	You knew the,  nature of theiai 

killings.. right? 

' 	Yes. 

It did not occur to you -* it did-not occur 

to you that possibly there tlas 	that the minds cat ,thee 

people -were,  influenced by LSD, heroin, ST2, WA, wt;atever it 

may be 

BUGLIOSI: 	Ambiguous. 

q 	BY Mh. kAgAREXt 	Xs there some particular reason 

you left out or the interrogation -- 

MR. BUGLIOST: 	Assumes facts not. in evidence. 

TI -COURT: 	sustained. 

17 Q 	BY MB. 	AN REX; 	Directing your attention to 

18, your state,  of mind, Mr. Caballero 

19 s. 

20 4 	ib it a fair statement that yOU deliberately 

21 left out of your,  interrozation of December 10  19691  yo% 

deliberately.left out any interrogation concerning the 

23 - dangerous druas or anythins that might affect -- 
24 m no ZUGLIOSX: 	Asked and answered. 
25 MR. XANAREK; 	Re hasnet answered that question. 

26 Tie. WUBT: 	Overruled..yo4 may answer.. 
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Ta WITNESS.: The antwtr is A9. . 

ITY MR. WARM Then snow me in that tranooript 

where you delved into that. 

Ait 	T don4t know it r.did or hot. 

Mott liked Me it I deliberately left something out. 

Say no 

At you read the transcript and listen to the tape 

,your will see that. Susan.was allOwed to talk on at Will, 

which she did. 

4. 	But youAsked the quetstions?. 

)1,- 	Only prompting questions sometimes questions 

and entwers, other times.,  she went on to talk, but, 

Mr* Kanarek, this it one of many, many Conversations. 

Q, 	'This is the conversation that triggered the 

Grand Jury indictment, rightf 

• )3VOLICISI: Calls for a concluslOn. 

• 5 COURT: Sustained. 

Q 	BY MR, KANAREX: This is the conversation, that 

you intended to turn over tt), Mr, Bugliosi and the Police,  

Department or ute bylitt's  Bugliosi in, fraaing the qUeetions 

foi the Grand Jury, le that right' 

That l* correct. 

a 

A50 911 

• 2 

3 

4 

6 

8 

, 	9 

io 

•12: 

14 

15. 

16 

17 

t8 

19' 

2Q. 

21 

22' 

130 	
23' 

24 

.25 

26- 
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An. right, and you, your.  state of mind was 

ouch that you new that if that Grand Jury felt that Susan 

Atkins, who was. the *Par.-witness, was mentally incapacitated 

couldn, t think, couldn't recount, couldn't perceive because 

she was under dangerous druga or some other type of 

chemical, that -the Graud Jury would not believe her and 

they would nat bring in an indictment* 

That Was your state of 'mind, is that right, 

. Caballero? . 

R. BUGLiQSZ: Compound, and calls for conclusion. 

THE imasst, No. 

The answer is stricken. The jury -is 

Ordered to disregard. it. 

The question is ambiguous and compound. 

The obje4ion 	sustained. 

$130110,SX: Klaldly wait, ,Sir, after the =question 

so; can object. 

Thank you. 

in air.iiNAREks 

Are you. telling us then, 	Caballero, that 

that was just an-oversight, is that right? 

A 	No. 	. ' 

Well, then,. did you .de.liberately not interrogate 

, coneert.ing any kind of -LSD or $T•t' or whatever she might lova 

ingetitedl 

BUGLI-OSIt Asked, and aniwered. 

13c-1 

3 

 

 

6 

8 

10 

 

 

11 . 

 

12 

 

14,  

 

 

16 

17 

. 10 
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21 - 

22 • 

' 28 

 

24' 

 

 

26 
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23'  

24 • s 

25 

26 
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THE COURT: Overruled. 

THE WITNESS.: No, 	• 

BYKANARE10,--,:. ; 

Q 	 did, go through your mind.. to 

ask these questions.? 	 ' e  

It my or may snot" have, .  

YOU say it $is air oV'ersight. 'That aril akia , I 

meant to a* them and I don't. retail I IftearAt td. .ask them 

and I aidnit. 

Therefore it was not an oversight awl it vigs 

not, deliberate. 

*Q. 	Right now you have no reason you can concave• 

of:for telling us 

A , That is the answer. 

I see, no reason. 

That's right.- 

4/, 	I see. Well,..at some time did you interrogate 

Susan Atkin* concerning her (brug intake/ 

A Yes. `. 

When' you use the word.ilinterrogate," I talked, 

with Stisan Atkins about her drug intake, yes.. 

I see. 	.. 

And you say that you were preparing this for 

it psychiatrist, this December I. 19694.  tape, you were. 

„preparing that for psychiatrist/ 

A 	That Was Ioart of it„' yes. 

1.3c•2 

2 

8 

4 

5 • 

6 

.9,  

1.0 

11 

12 

• 

	1'3 

'15 

is 

17 

18 

2,0 

21, 
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No queittion about that?. 

' , k 	Oh, no, that was going to be part of what I 

vat going to use it for, that is true,. 

When did you ever give it to a psychiatrist, 

this tape? 

A 	Never did. 

Q 	Never 'did?, 

AL 	Never did. 

And is there some reason why over this long 

	

period of fiat  , you didn't 	You, did • tot consult & 

psychistriat or you did not present, this information or 

other . information r st psychiatrist 40nefirrning pun 

Atkins? 

A,  ! "des,. fir, 

Thera':ift .iost& '.r 	on 	
• 

• 

A 	Yea, 

Q. 	Would yfta- tell US what that reition. 

4 • Charlie Minion told her, not to go to * 

Psychiatrist. 

44 	That was in tabruaryt 

A - 	 right. 

I"Ja' talking between DeCeiober 	1969, and 

Webruaryr, that is two months., Kr. Caballero,. 

A 	That is correct. 

Q Right? 

A * Uh-huh, 

13c-3 I 

5 

25 

7 .  

8 

9 

15 

18 

19 

20 

21 

22.  

23 

24 
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12 

ra 

14 

000193

A R C H I V E S



13c-4 1  

25,975 

Q 	In that period. oftime she did not even. see 

zfr, Mansion? 

A The 

• 4 

u`
' A 	'Uh-huh. 

6 	 What a.hopt tfriitpoi:o4 	vim? 	, . . 

1 	 A 	The cale wail not ready for trial; there was 

absolutely no. reason to .go at-  thitt. tate; • 

9 	 • I , was 	gathering information from: her. 

3.0 	 The qUestion of when the casewould go to trill 

iz 	and at what point we would enter the plea of not guilty . 

. 12 " by reason of insanity had not been resolved yet. i wits 

discussing with her also approximately 'which psychiatrist 

14 	she ahould go to.*  when we would go to. ai psychiatrist*  

3.6 	under what cirOusistanco-, what we had in mind. 

. These kinds of things; thee, are not overnight, 

17 • 	.14r3 Xitnarek... 

18 	 I plan them mit and plot them out and then 

19, 	work on them. 

This s what we were doing. 

21 
	 Q 	You plan them out and plot, them out and then 

	

. 22 
	you don't do .  theta 

23 
	 A 	No. 

Is that What you are saying? 

	

' 25 	 A 	No• 

	

26 	 You planned' it a  you plotted it, it never 
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r .  

happened. 

A 	ent 	loas about to*.happea Charlie said 

nO4' 

4 	I see. 'Yon Ai* telling till; on that dai Cher ie  

said 'Don't go see a psychiatris,,t,'" right? , 

A' 	On the day they set. 

On the day .they met? 

A 	That' a right. 

Q. 	And ithat 'day ,mss that about?' 

A 	I .don't .know whet day. I don't recall. it is 

a 'patter of record, ni Metter what date it was. 

tt's even later than Vebruary 3rd, isn't 

A 	sometime in March. 

R 	sometime in March? 

A 	Sooetiole toMarch, 1 think it wait, yes. 

. So  %naybe three tiontha have gone by? 

.A 	Yes, in that period -of time, that's right. 

So you plotted and' planned and never went' to 

the peychiatrist7 

A That right. 

-• gut Mr.. Hansom is the one that is.responsMe 

for those three months toot  is that what you  are trying to. 

tell 

A 

see, so to .that three-month period your 

state Of 444 is that Susan Atkins would hate would have 
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gone 
to he exaained and all of that, if you had brought the 

peychiatrist oVer,tbere7 

A 	PerhOs, yes. 
13d flit 

4 • 

8 

1 

11 

12 

. 13 

14 

a. 

A 

I 

17 

18 

19 

20 

21  

22 

23  

24- 

25 

26 
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6 

4 	Right/ Now .0- now)  ,directing your attention 

to Page 7 ot this transcript, rather then ,-- 

Well, I will withdraw that. and -ask youz 

Did Susan Atkins.  state, nes, we know Terry 

very iteI14. 

"The reason Dharlie :picked that house was tó- 

instill fear. Into Terry Melpher becauie:hirry• had given' '04 
j  

his word on a. few thin and never came through with them. 

"Sp Charlie wanted to put soA fear into W14 ' 

let him know that what Charlie said is the way it is, 3ust 

What he said, the way it is, and his philosophy moot people 

call it. 

 

9 

11 ' 

12 

 

"And we .. he explained the setup of the house 

for us)  and we had & set of bolt cutters with us and ropes 

And a gun,. one rope and a gun) and we each one of us had 

a knit*. n  

Now, those are the words that Susan Atkins 

uttered to,  you, right/ 

A. 	Yes. 

4 	Now, you are now tellini4,4s about the race war, 

11. 1-t? 

A* 	Yes. 

4 	:Well, was this, the motive? Wu this the motive 

that ZiOan Atkins told you? 

br. Xanarek, you. are confusing why they picked a 

Particular house and the motive, 

15' 

16. 

-19 

26 

21. 

22 

24 

, 25 

 

 

26 
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For instance, the house was plaited because.  

Terry. Meleher used to live there and he had persOnallV 

aggravated Mr. Manson apparently. 

That is.how the house was picked. That was the 
t 

symbol. 

But. the ;).1otive now, they picked the house., nowi 

how come the killirms? What were the killings for? 

The Billings' were for- Water skelter. 

you 304 the distinction? 

QF 	iau have spoken extensively to Mr. Bugliost and 

ydu read the papers„-t00,* riLht, mr. ganarek? 

I have spaken extensively with Susan Atkins 

4 	And yOu read the newspapers, you read the 

magazine articles, and you read what Mr. Bugliosi has 

stated also, rightl 

MR. BIJOLIOSIr It assumes .taste I have written some-

.thing'tar public consuMption, for ahyone to read. 

It assumes facts not inevidence. 

MR. KANAREX: I am asking. him if he has, your' Handr. 

THE MORT; Overruled, you may answer. 

THE WIWNESSf Yes, X read. 

MR, KANAREK: Well„ here you have the chance 

at this point in'this brallocripto  Mr, 'caballero„ you have 

'Terry Melchor, the symbol you are telling us, is there any 

plate 1.4, here where Susan Atkins Says, ."Thie is the Symbol 

to start the race weer 

2: • 

3 

g 

10 

11 

12 

16 

17 

18 
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W1iy didn't you pursue it in 'that point of the 

3 ;flonversation it in fact that was to be the symbols in 

pursuit or the race war'? 

• A. 	Perhqs it is because you question one' way, and 

question another,  

Perhaps it never happened)  Kr. Caballero. 

Pik 	It maybe May never have happened. I az only 

relating Ilihat 'she told rot,' 

4 	• But yoU asked the queetionat 

That'!.s. right. 

You directed he line or incti4V71  

A. 	That ts 

• M there never was any rave war kind' or direc-

tion DY• you wtten. you, spoke with. Susan Atkine on Dsoember 

A. 	There may have teen there may not have been)  

don't recall. . 	• 
You are saying now you don4t recall for sure/ 

. 
I dontrecall. the whole conversaion',. 

Row:, did it strike 'yoll as a laver for Susan • 

Atkins c  ri  Caballero, that is 4).4, is 'in the' Grand •blury 

trans.dript• is far removed from what is In this tape? - 

Pia. it strike yoix:;.2- 

24. 

26 
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7, 

16 

15 

16  

17 , 

18 

19 

20 

2. 

gg' 

23 

24 

• -25 

981  
r. 

pa, BUGLIOSIt It aosumes foots not in evidence, your 

Honore' 

It also calls rot conclusion.. 

• tit COURT:. Snout ..bled. 

,/fR.,.; XANAREK: 

Q, 	Did you coarepare, -- here you have thig tape, 

right., where it says °copyright, 1.69., by  Susan. Dente* 

Atkins and Lawrence Schiller, ,oll tight* reserved-; 

publication without. written perm dint.prohibited.'" 

You bed, that tope. Did You ot any titne. 

. COVare that tape with the Grand Jury transcript? 

, 	14o,, 
.• 

And not even mentally, :you never at any time - 

made that comparison? 

••A • . As' X-  perused through the transcript it struck 

4 r*spop4tvi chord to me. 

Q - 	And having read over Mr. 	s exomination 

o Susan Atkins did , it strike you that there were some 

points that vere in this tape that were not asked by ' 

Mri 

A 	, Mr. Xinarek; when I went through the Gond Jury 

• .trenscript regarding Susan Atkins' testimony, you it 

.remes:J?er X had o othi additional frost that 14r. Bugliosi 
/ 	• 

had.' ; • 
• z 

All he .bikd ,Of 'coltrae was the. transcript of that 
tic • 

t*pe Or the benefit, of having heard . the 

• 
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4 

5 

,k 	 . 

a' 

11. 

12 

13 

14 

I had the benefit of having beard her 'When. she 

Made the tape as well as having heard her numerous times 

before that'd numerous times efter that. 

And therefore I had the benefit of knowing 

what she had told me and that is' what l used, and that is 

what I Mean when I say her testimony at the, prate Jury 

Struck a responsive chord to me, 

put my question ts, at the time when you got 

the Orana Jury transcript,- .t.h4' vas shortly- after 	after 

this December I, 169, tape, recording,' right? . " 

A 	It was trot shortly thereafter;. almost tiocit;:  week"; 

later4 .  

two week* thereafter.? 

A 	Right. 

Q 	All right, And that interim, in that period of 

	

, • - 16 
	time you spoke with 'swain Atkins, fight? 

	

17" 	 A, 	Almost 14' times, yes, 

	

18' 	 • All right, and did you ever, because you as 	, 

	

19 	.her, 'lawyer wanting to get her second -degree murder, maybe-- 

	

20 	this is now. within this • three-month period before Mr. Manson 

21 ; ever spoke to her, did you ever sit her down and get 

	

22 	record conversatibp. concerning this race war theory, this 

idea of -going to the desert and- all of that. 

	

24 	 :bid you ever record that? 

es, Mr. Ranerek. 

	

26 	 41 	Where is that recording? 

000201

A R C H I V E S



25,983 

2 • 

3 

4 

6 

• 8 

-9 

151 

10 

• 11 

13 

. 14 

• 15 

16 

1,7 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

• 
ve t. 

4: 	That is recorded in the matter cif materiels 

that you have brought to court here, is that right? 
A 	That is correct, Hr. Itiumatrek. 

And After how many months and how many confer-
' smarms with Mr. Bugliosi later was that recorded. 

x. 	goy/ Many times had you spoken to Mr), Sugliosi 
'before you made the recording concerning the purported race 
war? 

A 	Many times. 
41, 	Many times, right? 
A ,.  

And*. tugliosi had 0Poken to .  you about the 
race war -matter many timea, 

A 	I would' Say . it is fairer. to ,say that I .optike 

to him about it. 
You told him'about it? 

A 	That's correct.  
see.. And you told 14isand he toid;Yoti, 

You spoke about it? 
A 	We talked about it in a conversation. 

Ali rights  X 'see. 
'And bow long,was it after this December 1, l989, 

retording that yOu recorded the so-celled race War thing 
concerning Susan Atkins?: 

A 	Oh, sometime after the court order that &allowed 

me to record at Sybil Brand, whiCh nolo .have been probably 
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• 	.15 

16,  
;, 

17 

,sometime after February 3rd. 

• . After February 3rdl.  

A' 	Yes. - 

P. 	$o you.  have. a period of at least two months 

during which there is no.recording or anything concerning, 

race wars, right? 	 • 
No recordings concerning 'anything,. 

ieriod? 

A - Period,. . 

CRE COURTS. Mr. Ranarek, it will be necessary to 

adjourn at this time today.. 

Ladies and gentlemen%  do not converse With 

anyone or form or express any opinion regarding penalty 

until tliat issue is finally submitted to yott. 

The court will adjourn until 4;30 tomorrow 

morning.. 

(Whereupon an adjournment was taken.) 
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